
یکی از جنجالی ترین موضوعات در شروع هر مجلسی 
بازار  هم  روزها  این  است.  آن  رئیسه  هیات  انتخابات 
اظهارنظرها درباره هیات رئیسه مجلس دهم داغ است. در 
این موضوعات رویکرد هر دو جناح و برنامه ریزی آنها می 
تواند زمینه پیروزی انتخابات سال آینده ریاست جمهوری 
را فراهم کند؛ انتخاباتی که از هم اکنون رقابت هایش آغاز 
شده است. مجموعه شورای عالی اصلاح طلبان به کار خود 
ادامه خواهد داد چرا که این مجموعه سال آینده برنامه ریزی 
برای انتخابات ریاست جمهوری و شورای شهر را در پیش 

دارد. علاوه بر آن شورای اصلاح طلبان استان و شهرستان ها 
بازخوردهای لازم و انتظارات جامعه را به نمایندگان ارائه می 
دهد. امیدواریم فضای کشور در حوزه سیاست داخلی بازتر 
شود و ما بتوانیم مجموعه شورای عالی اصلاح طلبان را در 
سراسر کشور به یک حزب فراگیر و سراسری تبدیل کنیم. 

اصلاح طلبان علاوه بر مسائل اقتصادی بر فصل سوم 
قانون اساسی )اصول مربوط به حقوق ملت( تاکید دارند که 
در مجلس قبل عمدتا فراموش شده بود مطالب فوق بخشی 
از اظهارات مرتضی الویری است که در صفحه 7 می خوانید.
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سید عباس عراقچی:

اجازه نقض برجام را نخواهیم داد 

محمد رضا باهنر:

 لاریجانی قطعا رئیس  مجلس می شود 

»برخورداری از حمایت مردمی در پایین« یا »قدرت چانه زنی در بالا«

عارف یا لاریجانی
 امید یا محافظه کاری؟

شهاب حسینی خطرناک تر از قاسم سلیمانی

عضو شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان:

مجلس دهم فضای خوبی 
برای فعالیت سیاسی ایجاد می کند

عربستان اراده جدی برای تامین حقوق زائران ایرانی ندارد

حج تمتع 
امسال همچنان 

در ابهام!
رئیس سازمان حج و زیارت با بیان اینکه اعزام زائران ایرانی 
صرفا و مطلقا منوط به پذیرش مطالبات به حق ماست، گفت: 
این آخرین فرصت برای وزارت حج و مسولان عربستان است 
چرا که اگر موضوع کنسولی را حل نکنند معلوم می شود که 

اراده جدی برای تامین حقوق زائران در عربستان ندارند.
سعید اوحدی با اشاره به آخرین جزئیات از روند مذاکرات 
تمتع 95 اظهار کرد: با توجه به تجربه ده ساله وزیر حج 
عربستان در این وزارت خانه، فضای این دور از مذاکرات با 
رویکرد احترام کامل به هیئت ایرانی و مثبت بود و خود وزارت 
حج کاملا متعامل است و خودشان تاکید کردند که هماهنگی 
باید در دستگاه های دیگر انجام شود. وی در ادامه افزود: با 
توجه به تغییر وزیر حج عربستان، دور جدید مذاکرات به 
دعوت وزیر جدید حج انجام شد و قبل از سفر، هیئت ایرانی 
پیشنهادات منطقی برای تامین امنیت و تضمین حفظ عزت 
و کرامت زائران را طی نامه مکتوبی به وزارت حج عربستان 

اعلام کرد...

نماینده منتخب مردم در دهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی همراهی میان دولت و مجلس دهم را برای دستیابی 
به وحدت ملی بسیار سازنده دانست و بیان داشت: این دو 
نهاد مهم با تعامل بهتر می توانند وارد فضای تازه ای شوند 
و به وظیفه خود در حوزه نظارتی و قانونگذاری به بهترین 
صورت عمل کنند. »حشمت الله فلاحت پیشه« به مناسبت 
سالروز گشایش نخستین دوره این نهاد مهم، درباره رسالت 
مهم مجلس، گفت: اگر فرآیند مملکت داری، دارای سه رکن 
قانونگذاری، اجرا، نظارت بر اجرای قانون باشد، دو فعالیت آن 
به مجلس مربوط می شود. وظیفه نخست آن قانونگذاری و 
وظیفه دوم آن اجرا و نظارت بر اجرای قانون است. در واقع 
مجلس شورای اسلامی مهم ترین نهادی به شمار می رود 
که این دو وظیفه را در صدر فعالیت های خود قرار می دهد. 

عملکرد مجلس به گونه ای است ...

حشمت الله فلاحت پیشه تاکید کرد؛

تعامل دولت و مجلس 
گامی موثر در جهت 
تحکیم وحدت ملی

2

2

7

2

روزنامه صبح ایران

منتخب مردم تهران، اسلامشهر، ری و شمیرانات در دهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی گفت: افتخار ما قرار دادن اسامی رقبا در لیست امید است که مجبور شدیم اعضای 

خود را حذف کنیم و برای آن هزینه دادیم چرا که به دنبال ائتلاف فراگیر تر بودیم . 
به گزارش ایرنا ،محمد رضا عارف عصر پنجشنبه در مجمع نمایندگان ادوار مجلس 
شورای اسلامی در محل وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی افزود: امیدواریم ارتباط مجمع 
نمایندگان ادوار در مجلس دهم بیشتر شود تا بتوانیم از راهنمایی های آنها در فراکسیون 
امید و دیگر فراکسیون ها بهره مند شویم.وی با بیان اینکه خرداد ماه امام، انقلاب، حماسه 
و غرور ملی است اظهارداشت: امیدواریم بتوانیم با توجه به ظرفیت ارزشمندی که ملت 

بزرگ ایران دارند در بخشهای مختلف قانون گذاری مورد استفاده قرار دهیم.
رییس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان یادآورشد: دستاورد خرداد و 

جریان اصلاحات در نهایت در خرداد 92 با هدف تغییر در قوه مجریه با 
استقبال مردم مواجه شد و این مسیر راهبردی اصلاحات بود که در دهه 
90 بطور طبیعی و با تجریه دهه 80 با فراز و نشیب هایی برخوردار بود که 

باید مورد بررسی قرار گیرد.عارف با اشاره به اینکه شورای عالی سیاست 
گذاری اصلاح طلبان از 2 سال قبل کلید انتخابات مجلس شورای اسلامی را 

زده بود ، افزود: نتیجه این تلاشها تشکیل شورا و همراهی همه احزاب و ...

محمد عارف: 

افتخار ما قرار دادن رقبا در لیست امید است

8

2

هدف دشمن از نفوذ
 تهی کردن نظام از 
عناصر قدرت است

7
2

رهبر معظم انقلاب در دیدار رئیس و نمایندگان منتخب ملت در مجلس خبرگان:

2
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نیازهای استراتژیک 
رئیس جمهور

تحقق  اجتماعی   - سیاسی  سخت  ترم  کردن  پاس 
دمکراسی با رفتاری دمکراتیک »میان مثلث مردم – دولت 
– نخبگان، اتفاق نادری ست که در کنار مردم، نخبگان تاثیر 

گذارو قدرتمندی نیز مانند اکبر هاشمی رفسنجانی، علی اکبر ناطق نوری و یا علی لاریجانی 
هزینه نسبتا سنگینی برای آن پرداخت کردند. اکنون مشخص شده این مقاومت دمکراتیک 
با خصلت ایرانی، ارزشی بیش از آنچه آنها تصور می کردند داشته است. مخالفان آقای رئیس 
جمهور تصور می کنند با بسته شدن دروازه سیاست خارجی موفق او می توانند از پنجره 
مشکلات داخلی، تکلیف دولت و رئیس آن را روشن کنند! اما آیاموفق خواهند شد؟ پاسخ 
مثبت با توجه اهمیت ملموس، تاثیر گذار و انکار ناپذیر شخص روحانی در ساختار قدرت ونیز 
اهمیتی که مردم برای او قائل هستند؛ البته با واقعیت و شناختی که از جامعه ایرانیان وجود 
دارد منطبق نیست؛ اما نمی توان منکر تاثیر ناپایدار اینگونه اقدامات مخالفان هم شد. درک این 
نکته که ممکن است مردم ایران از روحانی انتظارخیلی بیشتری دارند چندان مشکل نیست، 
اما این به آن معنا نخواهد بود که او در سراشیبی قضاوت افکار عمومی مردمش قرارگرفته 
است. دستکم تا آنجا که میدانیم علائمی مستند در دست نیست که نشان دهد جریان سیال 
افکار ملی ایرانیان به حوزه یی فراتر از آن قضاوتی وارد شده که از 3 سال پیش مردم نسبت به 
روحانی داشتند. این یک خوش شانسی تمام عیار برای روحانی ست که نه متاثر از گفته ها و 
مواضعش، بلکه مردم و نخبگان ایرانی که شاید موافق همه اقداماتش نباشند، به خوبی متوجه 
هستند که دولت روحانی، مسئول آنچه به ارث برده نیست، اما به بهای حفظ وحدت ملی و 
سیاسی و نیز جلو گیری از فروپاشی اقتصادی کشور مجبور به کنارآمدن و البته مدیریت آن 
است. به هر صورت با توجه به شرایطی که روحانی با آن روبروست، این دیپلمات نواندیش، 
واقع بین و عملگرا در عرصه داخلی ونزد جامعه بین المللی، سیاستمداری کاملا متفاوت است 
که استحقاق حمایت و پشتیبانی ملی وبین المللی  تمام عیاری را دارد. بیشتر به این اعتبارکه 
از نگاه مردم، وجامعه جهانی روحانی مشکلات داخلی و خارجی ایران را میشناسد، حل آنها را 
میداند ومیخواهد، هزینه اش را هم میدهد؛ اما موضوع مهم«»آیا می تواند؟ وابزار های لازم را 
برای اصلاحات اساسی دردست دارد یانه؟«»دقیقا همان قضاوت ویژه یی ست که جدا کننده 

راه توده های مردم و نخبگان ایران از مخالفان داخلی و خارجی  حسن روحانی است.
شاید نشانه های زیادی در برابر ما قرار داشته باشد که با استناد به آنها بتوانیم رگسیون نگاه 
مردم ایران نسبت به روحانی را ترسیم کنیم. ولی بی شک هیچیک به اندازه نتایج انتخابات 
پارلمانی فوریه سال گذشته نتوانست به ما اثبات کند روحانی در سال نهایی مرحله اول اعمال 
قدرتش به عنوان یک رئیس جمهور، همچنان از اعتبار بالا و تعیین کننده یی برخوردار است؛ 
اما ورای رای مردم، نکته مهم تر آنجاست که بسیاری از نخبگان سیاسی که در انتخابات 
پارلمانی کاندیدا شدند با توجه به نوع نگاه و قضاوت مردم نسبت به رئیس جمهور روحانی، 
گفتمان سیاسی و انتخاباتی خود را تنظیم و تنها راه تضمین کسب آراء محلی خود را همراهی 
با او و قضاوت مردم دیدند. روحانی اگرچه گفته به دنبال مجلسی فرمایشی و فرمانبر نیست، 
اما او اکنون حق دارد خوشحال از تشکیل مجلسی همراه باشد که برای تشکیل آن زحمتی 
متقبل نشد. او اجازه داد دمکراسی به شیوه یی دمکراتیک در بستر جامعه ایرانی روند طبیعی 
خود را طی کند. پاس کردن ترم سخت سیاسی - اجتماعی« تحقق دمکراسی با رفتاری 
دمکراتیک »میان مثلث مردم - دولت - نخبگان، اتفاق نادری ست که در کنار مردم، نخبگان 
تاثیر گذارو قدرتمندی نیز مانند اکبر هاشمی رفسنجانی، علی اکبر ناطق نوری و یا علی 
لاریجانی هزینه نسبتا سنگینی برای آن پرداخت کردند. اکنون مشخص شده این مقاومت 
دمکراتیک با خصلت ایرانی، ارزشی بیش از آنچه آنها تصور می کردند داشته است. این نکته یی 
نیست که تنها دولت روحانی و حامیانش متوجه آن شده باشند. بیش از آقای رئیس جمهور، 
مخالفان کارکشته و حرفه یی او که 3 سال سیاست خارجی و اینک در سال آخر سیاست 
داخلی و اقتصادی دولت را هدف شلیک بی امان توپخانه های خود قرار داده اند، متوجه ارزش 
پیروزی نزد رئیس جمهور شده اند. آنها که برای به بن کشاندن سیاست خارجی و اقدامات 
دیپلماسی روحانی در موضوع هسته یی، حساب ویژه یی نزد خود باز کرده بودند، هیچگاه علی 
لاریجانی را نبخشیده و نخواهند بخشید. آنگاه که در یکی از حساس ترین شرایط سیاسی و 
بین المللی ایران که مترصد زمین زدن رئیس جمهور، وزیر خارجه ورئیس سازمان اتمی ایران 
بودند، لاریجانی همکاران خود در پارلمان را متقاعد به همراهی با روحانی و تایید سیاست های 
اتمی و خارجی دولت او کرد. مخالفان با محاسبه یی دقیق فکر همه جا را کرده بودند، جز آنجا 

که لاریجانی نشسته بود.
اکنون که حسن روحانی سال آخر از دور اول ریاست جمهوری خودرا طی می کند و شانه 
هایش از زیر بار سنگین سیاست خارجی و اتمی تا حدی سبک شده، او خود را بی محابا برای 
سال انتخاباتی 2017 و حضور در راند دوم نبرد بی امان با مخالفانش آماده می کند، آنهم نبرد 
در عرصه های داخلی. در چنین فضایی حسن روحانی و مردان سیاسی و اقتصادی او شاید به 
تنهایی نتوانند موازنه قدرت در داخل را صد در صد به نفع خود تغییر دهند، اما آنها با تئوریزه 
کردن مفهوم مشارکت حداکثری با نیروهای مستقر در اولین دایره نزدیک قدرت و نیز ایجاد 
وحفظ«»تعادل در قوا و عمل« در پارلمان آتی ایران، به خوبی همان نتیجه مطلوب را به دست 
خواهند آورد. مهم این است که پیروزی انتخابات پارلمانی در تحلیل و عمل نهایی به یک مدار 
پرقدرت در تقسیم بندی نیروهای همگرا ومشترک المنافع در پارلمان آینده ایران تبدیل شود. 
شاید علی لاریجانی نتواند نقطه توازن همه نیروهای حامی و مدافع حسن روحانی و دولت در 
پارلمان باشد، اما در سال آخر دور اول قدرت روحانی که سال قضاوت نهایی در باره اوست، علی 
لاریجانی متعادل ترین نیروی سیاسی در پارلمانی خواهد بود که رئیس جمهور برای پیش برد 
اهداف خود در این سال حساس به آن نیاز دارد. اگر لاریجانی توانست قدرت خود را در تایید 
سیاست اتمی و خارجی رئیس جمهور روحانی آنهم در مجلسی با آن ویژگی منحصر بفرد به 
اثبات برساند، چرا اکنون نتواند با مجلسی تازه نفس، این قدرت را در مداری کارآمدتر و معتدل 

تر به نفع رئیس جمهور روحانی اعمال کند؟

خطیب نماز جمعه تهران:

حکام سعودی برای حج ایرانیان 
سنگ اندازی می کنند

خطیب نماز جمعه تهران اعلام کرد حکام سعودی با وجود اعزام هیات ایرانی برای حل 
مشکل زائران ایرانی خانه خدا سنگ اندازی می کنند و هیچ تعهدی برای حفظ کرامت و 

امنیت زائران ما نمی دهند.
به گزارش ایرنا، آیت الله سید احمد خاتمی که در خطبه های نماز جمعه این هفته تهران 
سخن می گفت افزود: حکام جاهل سعودی در این زمینه همچنان لجبازی می کنند و در 
برابر خواسته های به حق ملت ایران بی تفاوت هستند. وی با اشاره به کارشکنی های حکام 
آل سعود برای برگزاری مراسم حج گفت: ما حجی می خواهیم که به حجاج ما اهانت نشود و 
امنیت حجاج تامین شود. خطیب نماز جمعه تهران درخصوص مراسم حج امسال و مذاکراتی 
که درباره آن در جریان است اظهار داشت: آخرین اطلاعی که امروز دریافت کردم این بود برای 
بار دوم هم که هیئت ایرانی برای امور حج امسال به جده رفتند اما متاسفانه همچنان حکام 
لجباز آل سعود در برابر دو خواسته بحق ملت ایستادند و مقاومت کردند. وی افزود: ما دو حرف 
داریم؛ مردم ما مردم عزیز و با کرامتی هستند ما حجی می خواهیم که به حجاج ما اهانت 
نشود و امنیت حجاج تامین شود نه سفارت خانه و نه کنسولگری داریم هر چه می گویند 
تضمین دهید نمی دهند. آیت الله خاتمی ادامه داد: بعثه رهبری، سازمان حج و زیارت تمام 
تلاش را به کار بردند امسال حج برگزار شود انها نگذاشتند و سدعین سبیل الله کردند. حکام 
و مفتیان جنایتکار آنها می گوید این ایرانی ها هستند که نمی خواهند بیایند. وی خطاب به 
حکام ال سعود گفت: شما مصداق کسانی هستید و سد عن سبیل لله کردید که کار کفار است 
ومصداق ضلال بعید هستید. خطیب نماز جمعه تهران اضافه کرد: این حقیقت و حادثه بار 
دیگر نشان داد– همانند در حادثه جمعه خونین و جانباختن حاجیان عزیز - آل سعود لیاقت 
حرمین شریفین را ندارند و باید حرمین شریفین تحت نظر هیاتی از دول اسلامی باشد که 
دلداده عمیق به اسلام باشند و جانشان مملو از نفرت از استکبار باشد. به گفته آیت الله خاتمی 

عمله و اکره صهیونیستها لیاقت اداره حرمین شریفین را ندارند.

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم:

تنها راه بقاء و پیشرفت نظام اقتدار حقیقی است
امام جمعه قم با بیان اینکه راه بقاء و پیشرفت نظام اسلامی اقتدار حقیقی است، گفت: 

حفظ کرامت و احترام حجاج از اهم مسائل است.
آیت الله سیدمحمد سعیدی در خطبه های این هفته نماز جمعه شهر مقدس قم که در 
مصلی قدس برگزار شد با با اشاره به آغاز دهه پاکیزگی مساجد اظهار کرد: در این دهه به 
نظافت محل عبادت بندگان خدا پرداخته می شود و دو پیامبر الهی نیز به این امر اهتمام 
داشته اند. امام جمعه قم با اشاره به آغاز فعالیت دهمین دوره مجلس شورای اسلامی بیان کرد: 
به نمایندگان محترم دوره قبل خسته نباشید عرض کرده و برای نمایندگان دوره دهم آرزوی 
موفقیت داریم. وی با اشاره به مشکلات پیش آمده از سوی دولت سعودی برای برگزاری حج 
تصریح کرد: یکی از مسائل مهم و بحث انگیز بین ما و سعودی ها عدم تأمین امنیت جانی است؛ 
در سال گذشته چندین هزار نفر در منا و مکه کشته شدند و این چه نحو اداره حرم شریفین 
است؟ سعیدی گفت: حفظ کرامت، شخصیت و احترام نسبت به حجاج از جمله حجاج ایرانی 
از اهم مسائل است و سعودی ها به این مسائل توجه نداشته اند. با چنین وضعی چگونه می توان 
حج به جا آورد، امیدواریم شر اینها از سر مسلمین برداشته شود. امام جمعه قم با اشاره به 
دیدار شخصیت های مختلف با مراجع تقلید در سفر به قم اظهار کرد: تنظیم اخبار به گونه ای 
انجام می شود که فرمایشات این بزرگان کامل منتقل نمی شود و این خلاف امانتداری است. 
وی با اشاره به دیدار خبرگان رهبری با رهبر معظم انقلاب اظهار کرد: وظیفه مجلس خبرگان 
در قانون اساسی آماده است ولی طبق فرمایش رهبری این مجلس یک موهبت الهی بوده و 
یک ظرفیت عظیم برای تبادل نظر و گفتمان سازی است. سعیدی با اشاره به دیگر محورهای 
سخنان رهبری تصریح کرد: خبرگان و دیگر دستگاه ها تلاش کنند که کشور به اقتدار برسد و 
اگر اقتدار داشته باشیم می توانیم از کشورهای مهم دنیا امتیاز بگیریم و تنها راه بقاء و پیشرفت 
نظام اقتدار حقیقی است. وی گفت: رهبر انقلاب این مطلب را همزمان با سالروز عملیات فتح 
خرمشهر در دانشگاه امام حسین )ع( بیان کردند که جنگ کنونی جبهه استکبار جنگی 

نامتقارن و فراتر از جنگ نظامی بوده و نیازمند جهاد کبیر است. 

آیت الله هاشمی رفسنجانی: 

مجلس یک ضرورت نوین 
برای نهادینه شدن دموکراسی است 

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام در پیامی به مجمع نمایندگان ادوار مجلس 
شورای اسلامی، گفت: مجلس یک ضرورت نوین برای نهادینه شدن دموکراسی در دنیاست. 
در پیام آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی که عصر پنجشنبه توسط دکتر نمازی عضو 
شورای مرکزی مجمع نمایندگان ادوار مجلس شورای اسلامی قرائت شد، آمده است: 
مجلس شورای اسلامی که تداوم برگزاری مجالس ملی کشورهای پیشرفته به عنوان 
ضرورت  نوین نهادینه شدن دموکراسی در دنیا و دستاورد بزرگ انقلاب اسلامی از نخستین 
سال های پس از پیروزی انقلاب اسلامی در ایران است، اگرچه وظایف تقنینی شورای 
انقلاب را به عهده گرفته، اما هم در گستردگی برخاسته از آرای مستقیم مردم و هم به 
عنوان یک قوه مصرّح در قانون اساسی، امتیازات ویژه ای دارد.برگزاری 9 دوره چهار ساله و 
آغاز به کار دوره دهم مجلس شورای اسلامی که مظهر اراده مردم و نتیجه فریاد خاموش 
رأی آنها در انتخابات است، به شکل طبیعی مانع تداوم حضور برخی از شخصیت ها در 
آن نهاد تأثیرگذار است که مطمئناً در طول حضور در قوه مقننه و به ویژه فعالیت در 
کمیسیون های متعدد و تخصصی، تجربیات ارزنده ای اندوخته اند که سرمایه ای ارزشمند 
برای نظام، کشور و مردم است.گردهمایی نمایندگان ادوار مجلس که فارغ از اندیشه های 
سیاسی آنان است، مجمعی برای به فعلیت رساندن ظرفیت های بالقوه کسانی است که 
علاوه بر تجربیات ارزشمند، آرای یک دوره یا ادوار مختلف مردم حوزه های انتخابیه خویش 
را به عنوان سند افتخار در زندگی سیاسی، فرهنگی و اجتماعی خود دارند و به عنوان 
نماینده مجلس شورای اسلامی در مقاطعی از تاریخ انقلاب اسلامی، حضوری ماندگار دارند.

به گزارش ایرنا، با گرامیداشت نام و یاد کسانی که روزگاری نماینده مجلس بودند و امروز 
روی در نقاب خاک کشیده اند، توجه همه حاضران در این گردهمایی را به فراز و فرودهای 
انقلاب اسلامی در تمام 38 سال گذشته معطوف می دارم که هر وقت منافع ملی، اساس 
وحدت و همدلی شده، کشور در مسیر پیشرفت قرار گرفت و هر زمان نگاه باندی و جناحی، 
عامل تفرقه شده، هم حرکت توسعه کشور در ابعاد داخلی کند و متوقف شده و هم در 
سیاست خارجی برای دفاع از عملکرد انقلاب به لکنت افتادیم.اینجانب که خود نیز عضو 
مجمع نمایندگان ادوار مجلس هستم، از مسئولان برگزاری این گردهمایی تشکر می کنم 
و حسن سلیقه آنان برای زمان برگزاری گردهمایی را، آن هم در آستانه آغاز به کار مجلس 
دهم می ستایم و امیدوارم مجموعه مباحث و تصمیم گیری ها در جهت ارتقای جایگاه نظام 

و سربلندی ایران اسلامی باشد.
 

محمد عارف: 

افتخار ما قرار دادن رقبا در لیست امید است 
منتخب مردم تهران، اسلامشهر، ری و شمیرانات در دهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی گفت: افتخار ما قرار دادن اسامی رقبا در لیست امید است که مجبور شدیم اعضای 

خود را حذف کنیم و برای آن هزینه دادیم چرا که به دنبال ائتلاف فراگیر تر بودیم . 
به گزارش ایرنا ،محمد رضا عارف عصر پنجشنبه در مجمع نمایندگان ادوار مجلس 
شورای اسلامی در محل وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی افزود: امیدواریم ارتباط مجمع 
نمایندگان ادوار در مجلس دهم بیشتر شود تا بتوانیم از راهنمایی های آنها در فراکسیون 
امید و دیگر فراکسیون ها بهره مند شویم.وی با بیان اینکه خرداد ماه امام، انقلاب، حماسه و 
غرور ملی است اظهارداشت: امیدواریم بتوانیم با توجه به ظرفیت ارزشمندی که ملت بزرگ 

ایران دارند در بخشهای مختلف قانون گذاری مورد استفاده قرار دهیم.
رییس شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان یادآورشد: دستاورد خرداد و جریان اصلاحات 
در نهایت در خرداد 92 با هدف تغییر در قوه مجریه با استقبال مردم مواجه شد و این مسیر 
راهبردی اصلاحات بود که در دهه 90 بطور طبیعی و با تجریه دهه 80 با فراز و نشیب هایی 
برخوردار بود که باید مورد بررسی قرار گیرد.عارف با اشاره به اینکه شورای عالی سیاست 
گذاری اصلاح طلبان از 2 سال قبل کلید انتخابات مجلس شورای اسلامی را زده بود ، افزود: 
نتیجه این تلاشها تشکیل شورا و همراهی همه احزاب و شخصیتها و اشخاص حقیقی عضو 
بود که دستاورد ارزشمندی برای کشور و گفتمان اصلاحات داشت.وی با اشاره به اینکه برای 
اولین بار جریان اصلاحات به یک مرکز مدیریت و هماهنگی رسید، اضافه کرد: تصمیمات 
شورا اجماعی بود و حتی در بحث های کارشناسی هم نظرات به سمت همگرایی حرکت 

می کرد که نتیجه آن را در هفتم اسفند و دهم اردیبهشت مشاهده کردیم.
منتخب مردم در دهمین دوره مجلس شورای اسلامی گفت: وزن لیست امید تهران از 
نظر شناخت افراد در مجلس را مقایسه کنید این پیام زیادی دارد چرا که مردم انسجام را 
تحسین کردند بنابراین نباید به تعهدی که به مردم دادیم و میثاقی که با انها بسته ایم را 
فراموش کنیم.عارف افزود: برای ما انتخابات سال 96 مهم است و مسیر عقلانیتی که آغاز 
شده است را با تدبیر و اخلاق باید ادامه دهیم و مراقبت کنیم تا در سال جاری بخشی از 
تعهداتی که دولت داده را عملیاتی کنیم . وی ادامه داد: شعار ما در انتخابات امید ، آرامش و 
رونق اقتصادی بود چرا که از سال 82 تا 92 مهمترین عاملی که سبب شد تا در رویدادهای 
سیاسی به پیروزی نرسیم عدم آرامش سیاسی بود و امروز باید تلاش کنیم این آرامش 
توسعه یابد. منتخب مردم تهران با بیان اینکه اصرا داریم منتخبین مردم خودشان را به 
تعهداتشان پایبند بدانند، افزود: ما از تعامل با طرفهای مقابل به شراکت رسیدیم و قبل از 
قطعی شدن نتایج این موضوعات را مطرح کردیم که آمادگی داریم هویت همه فراکسیون 
ها مجلس را به رسمیت بشناسیم .عارف گفت: آمادگی داریم با حفظ هویت همه فراکسیون 
ها حداکثر همکاری را داشته باشیم و طرح های مختلفی هم مطرح کردیم و آخرین طرحی 
که مطرح کردیم منتظر ارائه جواب هستیم و دوستان اگر می توانند تصمیم گیری کنند 
رسما جواب دهند. وی افزود: امروز مهمترین مشکلات کشور معیشت مردم ، اقتصاد و رکود 
است و در کنار آن مشکلات اجتماعی نیز در وضعیت مناسبی نیست چرا که اعتیاد و فساد 
از دیگر مشکلات است و مجلس باید در کنار دولت و دولت در کنار مجلس خود را شریک 
هم بدانند نه رقیب.منتخب مردم در مجلس دهم اضافه کرد: از دیگر موضوعات مورد اولویت 
در مجلس اینده کمیسیون اصل 90 است چرا که نگاه به قانون در کشور سنتی بوده است و 
باید این نگاه تغییر کند و به جای کتابهای قطور که گاهی بایکدیگر در تضاد هستند قوانین 

را کوتاه و کاربردی کنیم.

محمد رضا باهنر:

 لاریجانی قطعا رئیس  مجلس می شود 
رییس جبهه پیروان خط امام و رهبری پیش بینی می کند که علی لاریجانی رئیس 

مجلس دهم خواهد شد. 
محمدرضا باهنر در گفت وگو با ایسنا، در پیش بینی از انتخابات هیأت رئیسه مجلس 
دهم اظهار کرد: به هر حال تلاش ها ادامه دارد و یکشنبه یا دوشنبه نتیجه مشخص 
می شود. البته من بعد از انتخابات هفتم خرداد که نتیجه انتخابات مشخص شد هم گفتم که 

آقای دکتر لاریجانی مجددا رئیس مجلس می شود و الان هم نظرم همین است. 
وی ادامه داد: الان رقابت ریاست مجلس بین آقایان لاریجانی و عارف است و هر دو 
طرف هم فعال هستند. در بعضی از جاها نبرد تن به تن وجود دارد و یا فراکسیون ها 
جلسات متنوعی تشکیل می دهند و رایزنی می کنند. از هر جلسه ای هم خبری بیرون 
می آید. در یک جلسه می گویند که مثلا 100 نفر حضور داشتند و بعد تکذیب می شود 
و یا برعکس. چون ممکن است برخی از نمایندگان منتخب به جلسات مختلف سربزنند 
تا ببینند چه خبر است. چون ما هنوز حزب قطعی چارچوب دار نداریم بنابراین اینکه 
نمایندگان همه شان مرز مشخصی داشته باشند ندارند. دبیر کل جامعه اسلامی مهندسین 
با اشاره به اینکه گفته می شود بهتر است عارف کاندیدای ریاست مجلس نشود، تصریح کرد:  
به نظرم حتما آقای عارف باید کاندیدا شود چون اصلا فعال سیاسی که نمی تواند اینگونه 
عقب نشینی کند. آقای عارف هم مطمئنا باید کاندیدا شود و تلاش هم بکند. اگر حتی آقای 
عارف رئیس مجلس شود زلزله ای برای ما ایجاد نمی شود. ما ایشان را می شناسیم و در 
مجمع تشخیص با هم همکاری می کنیم، اما بر اساس عِدّه و عدّه و گمانه زنی هایی که من 
کردم فکر می کنم آقای لاریجانی بتواند رای بیشتری جذب کند. رئیس جبهه پیروان خط 
امام و رهبری در پاسخ به این سوال که پیروز انتخابات 94 مجلس را کدام جریان سیاسی 
می داند، بیان کرد: فکر می کنم بهتر است صبر کنیم و دوشنبه طبق نتیجه انتخابات هیات 
رئیسه همه با هم نتیجه را ببینیم که پیروز انتخابات کدام جریان بوده است. من از نظر 
جریان سیاسی قطعا ترجیح می دهم آقای لاریجانی به ریاست مجلس برسد. توصیه ای 
هم که به همه فعالان سیاسی می کنم این است که همه ما باید اخلاق پیروزی و شکست 
را داشته باشیم.  باهنر همچنین گفت: فکر نکنید با پیروزی و شکست دنیا به آخر می رسد 
. تحلیل من می گوید حتما آقای لاریجانی رئیس می شود . اما فرض کنید به هر دلیلی 
آقای عارف رئیس شد که با این اتفاق باز هم زلزله ای برای ما ایجاد نمی شود. طبق رصدی 
که من کرده ام مجلس دهم می تواند بالقوه یک مجلس کارآمد، معتدل و کمک کار دولت 

در پاسخ گویی به مطالبات مردم و البته ناظر بر دولت و مجلسی کم تنش و پرکار باشد. 

دبیرکل حزب اراده ملت:

 برای موفقیت اصلاح طلبان مایه گذاشتیم 
دبیرکل حزب اراده ملت با بیان اینکه ما حزب اصلاح طلب میانه رو هستیم گفت: برای 
موفقیت اصلاح طلبان مایه گذاشتیم و از خودگذشتگی کردیم چرا که حزب ما اولویتش 

پیشرفت کشور است. 
به گزارش ایرنا، احمد حکیمی پور عصر پنجشنبه در دومین مجمع عمومی شاخه 
جوانان حزب اراده ملت افزود: حزب خود را در مجموعه اصلاحات تعریف می کنیم اما 
استقلال خود را داریم و رفتار کورکورانه نداریم در عین اینکه استقلال تشکیلاتی خود را 
داریم اما در جهت فرآیند کلی وحدت و پیروزی اصلاحات حداکثر تلاش خود را می کنیم و 
کردیم.وی در ادامه گفت: بنیان تشکیلات ما روی جوانان است و از بدو تشکیل توانسته ایم 
با تکیه بر جوانان، تشکیلات خود را سر پا نگه داریم.دبیرکل حزب اراده ملت تصریح کرد: ما 
هیچگاه از سقف قدرت آویزان نبوده ایم چراکه با فلسفه شکل گیری حزب ما سازگاریندارد 
و برای ماه اخلاق و صداقت مهم است. حکیمی پور گفت: رویش و پویایی حزب اراده ملت 
متکی بر جوانان است و نگاه ما به جوانان هیچگاه ابزاری نبوده ، نوچه پروری نبوده و نیست. 
نگاه ما نخبه پروری است و هیچگاه در پی این نبوده ایم که برای خودمان نیرو جمع کنیم. 

یادداشت

اخبــار

حضرت آیت الله خامنه ای مرحله سوم تهاجم دشمنان 
یعنی »نفوذ« را بسیار خطرناک و ادامه همان جنگ نرم 
برشمردند و تأکید کردند: استکبار در راهبرد نفوذ چند هدف 
اصلی را دنبال می کند: »تأثیرگذاری در مراکز تصمیم ساز 
و تصمیم گیر«، »تغییر باورهای مردم« و »تغییر محاسبات 

و مواضع مسئولان«.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی رفتر مقام معظم رهبری، 
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح 
روز )پنجشنبه( در دیدار رئیس و نمایندگان منتخب ملت در 
پنجمین دوره مجلس خبرگان، این مجلس را پدیده ای واقعاً 
عظیم خواندند و با تبیین »هویت و مسیر انقلابی« این مجلس، 
تأکید کردند: تنها راه بقا و پیشرفت نظام و تحقق اهداف انقلاب، 
»اقتدار حقیقی کشور« و »جهاد کبیر« یعنی تبعیت نکردن از 
دشمن است. ایشان با سپاسگزاری به درگاه پروردگار برای 
انتخابات خوب، استقبال وسیع مردم و تشکیل مجلس وزین 
و محترم خبرگان افزودند: مجلس خبرگان موهبتی الهی 
است و حتی صرف نظر از وظایف خود در قانون اساسی، 

پدیده ای عظیم و تأثیرگذار به شمار می رود.
رهبر انقلاب، شکل گیری مجموعه »منتخب و مورد 
وثوق مردم« از علما و صاحبنظران دینی و علمی را فی نفسه 
حائز اهمیت فراوان دانستند و افزودند: این مجموعه برجسته 
و متعالی دارای ظرفیتی عظیم برای تبادل نظر، هماهنگی و 
فعالیت تأثیرگذار است. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره 
به ارتباط علما و فضلای عضو مجلس خبرگان با قشرهای 
مختلف مردم در سراسر کشور و قدرت تأثیرگذاری آنها در 
افکار عمومی خاطرنشان کردند: نباید این مجموعه تا هنگام 
سر رسیدن زمان لازم برای ایفای وظایف مصرح در قانون 
اساسی بی تحرک بماند. ایشان، »هم اندیشی درباره مسائل 
مختلف«، »تمرکز بر مسائل مورد نظر«، »اعلام مواضع و 
خواسته ها« و »شکل دهی نوعی گفتمان و مطالبه عمومی« 
افزودند:  و  برشمردند  خبرگان  مجلس  ظرفیتهای  از  را 
در صورت تحقق این هدف، قوای مختلف و مسئولان و 
مجریان نیز به طور طبیعی برای تأمین آن مطالبه حرکت 
خواهند کرد. رهبر انقلاب با تأکید بر اینکه مسیر و اهداف 
مجلس خبرگان باید همان مسیر و هدفهای انقلاب باشد، 
افزودند: »حاکمیت اسلام«، »آزادی«، »استقلال«، »عدالت 
و جهل«،  فقر  کنی  »ریشه  عمومی«،  »رفاه  اجتماعی«، 
اخلاقی،  فسادهای  کن  بنیان  مقابل سیل  در  »مقاومت 
اقتصادی، اجتماعی و سیاسی جاری در غرب« و »ایستادگی 
در مقابل سلطه جبهه استکبار« از مهمترین اهداف انقلاب 
اسلامی ملت ایران است. ایشان، سلطه گری را ذات و طبیعت 
استکبار خواندند و خاطرنشان کردند: جبهه استکبار ذاتاً به 
دنبال فراگیر کردن سلطه بر ملتهاست و هر کشور و ملتی 

مقاومت نکند، در دامهای آن اسیر می شود.

حضرت آیت الله خامنه ای، اسلام را بدون تردید، قلع 
و قمع کننده ظلم و استکبار خواندند و افزودند: البته آن 
اسلامی می تواند در مقابل زورگویان جهانی مقاومت و جبهه 
سلطه را نابود کند که به صورت یک نظام حکومتی استقرار 
یافته و دارای ابزارهای قدرت نظامی، سیاسی، اقتصادی، 
فرهنگی و رسانه ای باشد. ایشان، حفظ انقلاب را دشوارتر 
از ایجاد آن خواندند و در تشریح چگونگی مواجهه صحیح با 
جبهه ظالمان جهانی افزودند: دشمنان ملت ایران ابتدا تهاجم 
سخت را در دستور کار قرار دادند؛ جنگ تحمیلی 8 ساله، 
شورشهای اوایل انقلاب، حمایت از گروهکهای تروریستی، 
حمله به سکوهای نفتی ایران و سرنگون کردن هواپیمای 
مسافربری از نمودهای این تهاجم بود که به یاری پروردگار 
و در پرتو هیبت الهی امام خمینی و صبر و مقاومت ملت، به 
شکست دشمنان انجامید. رهبر انقلاب، »حمله نرم« را مرحله 
دیگری از تهاجمات بی وقفه زورگویان جهانی خواندند و 
خاطرنشان کردند: تحریم مستمر اقتصادی، حملات پیوسته 
سیاسی، تبلیغات اغواگر و زدن عقبه های جمهوری اسلامی 
در دیگر کشورها از روشهای مرحله دوم تهاجم دشمنان است 
که به فضل الهی و پایداری ملت و مسئولان به نتایج مورد 
نظر آنان منجر نشده است. حضرت آیت الله خامنه ای مرحله 
سوم تهاجم دشمنان یعنی »نفوذ« را بسیار خطرناک و ادامه 
همان جنگ نرم برشمردند و تأکید کردند: استکبار در راهبرد 
نفوذ چند هدف اصلی را دنبال می کند: »تأثیرگذاری در 
مراکز تصمیم ساز و تصمیم گیر«، »تغییر باورهای مردم« و 
»تغییر محاسبات و مواضع مسئولان«. ایشان، حمله به مبانی 
و نهادهای انقلاب از جمله سپاه پاسداران، شورای نگهبان، 
جوانان حزب اللهی و روحانیون انقلابی را از جمله روشهای 
جاری بیگانگان خواندند و تأکید کردند: هدف اصلی دشمنان 
در این مرحله از جنگ نرم، زمینه سازی برای تهی شدن نظام 
از عناصر درونی قدرت است. رهبر انقلاب خاطرنشان کردند: 
اگر این هدف محقق و جمهوری اسلامی از عناصر قدرت 
تهی شود، از بین بردن آن، یا تغییر اساسیِ جهتِ حرکت آن، 
کار دشواری نیست، به همین علت است که تأکید می کنیم 
تبعیت نکردن از دشمن و مقاومت در برابر خواسته های آن، 
»جهاد کبیر« است. حضرت آیت الله خامنه ای پس از تبیین 
مسیر حرکت انقلابی مجلس خبرگان افزودند: نوآوریهای 
قدرت  دارای  و  با سواد  عناصر  وسیله  به  دینی  منضبط 
استنباط و التیام بخشیدن به زخمهایی که دشمن وارد می 
کند از جمله »تفرقه مذهبی و طائفی«، »اختلافات جناحی« 
و »ایجاد دو قطبی های مصنوعی در کشور«، از دیگر وظایف 
مجلس خبرگان است. ایشان، خطاب به منتخبان ملت در 
مجلس پنجم خبرگان تأکید کردند: ایستایی جایز نیست؛ 
اصل تحول و پیشرفت را برای تحقق اهداف اسلام و انقلاب 
همواره به طور جدی مورد نظر داشته باشید. بخش پایانی 

سخنان رهبر انقلاب به تشریح وظایف عمومی مسئولان در 
این برهه زمانی اختصاص داشت. ایشان، مقتدر شدن حقیقی 
کشور را تنها راه »بقا، پیشرفت و تحقق اهداف انقلاب و ملت« 
برشمردند و افزودند: همه مسئولان و دستگاهها در این مسیر 
وظایفی دارند که باید به طور جدی به آن عمل کنند. رهبر 
انقلاب، اقتدار کشور را موجب امتیازگیری حتی از قدرتهای 
اصلی جهان خواندند و خاطرنشان کردند: در غیر این صورت، 
حتی دولتهای ضعیف و حقیر هم طلبکار ملت ایران می 
شوند. حضرت آیت الله خامنه ای در تشریح یک نمونه از 
امتیازگیری از دشمن در پرتو اقتدار کشور افزودند: دوستان 
عزیز ما می گویند در مذاکرات هسته ای امتیاز گرفتیم و 
طرفهای مقابل صنعت هسته ای ایران را پذیرفتند؛ این 
مسئله البته بعد از عینی شدن اقتدار ایران یعنی غنی سازی 
20 درصد حاصل شد، چرا که همه می دانند در غنی سازی، 

رسیدن به 20 درصد دشوارترین مرحله کار است.
رهبر انقلاب، »تولید 19 هزار سانتریفیوژ نسل اول«، به 
کارگیری ده هزار سانتریفیوژ، »تولید نسلهای دوم، سوم و 
چهارم سانتریفیوژ« و »کارخانه تولید آب سنگین« را از دیگر 
نمودهای قدرت هسته ای ایران خواندند و افزودند: دشمن 
که زمانی حاضر نبود وجود حتی یک سانتریفیوژ را در ایران 
بپذیرد، پس از مواجه شدن با قدرت هسته ای کشور، مجبور 
به پذیرش شد؛ در واقع این امتیاز را امریکایی ها ندادند بلکه 
ما در پرتو قدرت خود گرفتیم. ایشان افزودند: ان شاء الله 
با عینی شدن نتایج اقتصاد مقاومتی و قدرت گیری اقتصاد 
کشور، دشمن بی اثر بودن حربه تحریم را نیز درک خواهد 
کرد. حضرت آیت الله خامنه ای، مطالبه و پیگیری تحقق 
عناصر درونی اقتدار از مسئولان و دستگاهها را از جمله 
ظرفیتهای مجلس خبرگان برشمردند و افزودند: این جمع با 

عظمت می تواند در این روند نیز تأثیرگذار باشد.
رهبر انقلاب همچنین تقوا، شجاعت، بصیرت، صراحت به 
وقت لازم، نهراسیدن از سرزنش دیگران و شناخت صحیح و 
دقیق از جبهه دشمن و سازوکارهای آن را از ملاکهای اصلی 
انقلابی بودن برشمردند. ایشان خاطرنشان کردند: گاهی 
دشمن با هدف خاصی، کارهایی با ظاهر مثبت انجام می 
دهد که در داخل ایران با استقبال روبرو می شود اما اگر هدف 

واقعی او را درک کرده باشیم، فریب نخواهیم خورد.
توصیه آخر رهبر انقلاب به منتخبان مردم در مجلس 
خبرگان اعتماد به نفس درونی و مراقبت از انهزام روحی بود.

ایشان خاطرنشان کردند: مراقب ترس و انهزام درونی 
خود باشید، زیرا در این صورت در صحنه عمل هم شکست 
خواهید خورد. رهبر انقلاب همچنین در ابتدای سخنانشان با 
خوش آمدگویی به اعضای جدید مجلس خبرگان به خصوص 
مجتهدان جوان و پرنشاط، یاد در گذشتگان این مجلس به 

ویژه مرحوم آیت الله واعظ طبسی را گرامی داشتند.

رهبر معظم انقلاب در دیدار رئیس و نمایندگان منتخب ملت درمجلس خبرگان:

هدف دشمن از نفوذ، تهی کردن نظام از عناصر قدرت است
اخبار

جانشین فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران 
گفت: نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران برای ارتقا 
سطح آمادگی و توان رزمی دفاعی خود نیاز به مجوز بیگانگان 

ندارند.
به گزارش خبرنگار خبرگزاری »حوزه«، امیر سرتیپ 
عبدالرحیم موسوی در بیست و هفتمین کنگره سرداران و 
114 شهید روستای فردو در مجتمع امام خمینی )ره( قم 
ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدا اظهارداشت: تهدیدات 
علیه نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران همه جانبه است و 
این تهدیدات در همه حوزه ها وجود دارند. وی با بیان اینکه 
دشمنان از هر فرصتی برای نفوذ و ضربه زدن به نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران استفاده می کنند، ادامه داد: آمریکا از 
هر فرصتی برای نفوذ و ضربه زدن برای نظام اسلامی استفاده 
می کند و این امر همواره در زمینه های مختلف سیاسی، 

نظامی، اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی وجود دارد.
جانشین فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران با 
تاکید بر اینکه آب ایران و آمریکا هرگز به یک جوی نخواهد 
ایران  اسلامی  انقلابی  ماهیت  کرد: چون  تصریح  رفت، 
آرمانخواهی، ضد استکباری و ضد سلطه و به دنبال ایجاد 
تمدن اسلامی است و  ماهیت دنیای استکبار نقطه مقابل این 
امر می باشد.  معاون سابق طرح و برنامه نیروی زمینی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران ادامه داد: دشمنی ها و تهدیدات بر 

علیه نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران همه جانبه است و 
در یک مقطع خاص و یک مولفه قدرت نیست.

سرتیپ موسوی با بیان اینکه دشمن با تهدیدات پیچیده 
وارد عرصه مقابله با نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران شده 
است، افزود: هدف تهدیدات دشمن اصل و ریشه و تمامیت 

نظام مقدس جموری اسلامی ایران است.
وی ضمن تاکید بر اینکه وقتی تهدید همه جانبه است 
دفاع نیز باید همه جانبه باشد، اظهارداشت: همه باید خود را 
در سنگر دفاع و مبارزه با تهدیدات دشمنان ببینند و همه 
مسئولان در هر سنگری که هستند باید به این اصل مهم و 
اساسی توجه جدی داشته باشند ودر این زمینه تلاش کنند.

جانشین فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران با 
بیان اینکه همه آحاد جامعه باید در کنار هم متحد و همدل 
در مقابله با تهدیدات دشمن باشند، افزود: همه عرصه ها باید 
به عنوان خاکریز برای مردم و مسئولان به عنوان سنگر مقابله 
با تهدیدات دشمنان باشد و در این زمینه باید انسجام داشته 
باشند. وی در ادامه منطق و زبان دشمن را منطق و زبان زور 
عنوان کرد و با تاکید بر اینکه دشمن به جز زبان زور چیزی 
دیگری را نمی فهمد، تاکید کرد: خصلت دشمنان ایران این 

است که به جز زبان زور، زبان دیگری را نمی فهمند.
وی افزود: در دفاع و بازدارندگی فقط کنار هم بودن کافی 

نیست و باید در هم تنیده و یکپارچه عمل کنیم.

جانشین فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران با 
اشاره به جایگاه ویژه قدرت دفاعی کشور به عنوان مشت 
آهنین ملت دربرابر استکبار، گفت: آرزوی همه ما پذیرش 
منطق از سوی دنیا است و همواره ما دنیا را دعوت به منطق 
کرده ایم ولی دزد اگر دیوار خانه ای را قابل عبور بداند از آنجا 
عبور می کند. سرتیپ موسوی افزود: امروز دنیای سلطه به 
سردمداری آمریکای جنایتکار پیشرفته ترین و مدرنترین دزد 
تاریخ است و اگر برج و باروی دفاعی را ضعیف بیند یک روز 

صبر نخواهد کرد.
وی تاکید کرد: واقعیت دنیای امروز این است که در پناه 
چرخش شنی تانک ها و غرش توپ ها فن آوری اجازه رشد 
پیدا می کند و حرکت ناوها و غرش جنگندها و موشک ها 

است که فرصت و پیشرفت دیپلماسی را به وجود می آورد.
جانشین فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: 
فریاد »ای رهبر آزاده، آماده ایم، آماده«، ایستادگی، مقاومت و 
آمادگی بسیج و ملت بزرگ ایران اجازه می دهد تا چرخ های 

اقتصاد به نفع ملت بچرخد.
موسوی با اعلام اینکه نیروهای مسلح به عنوان دژهای 
مستحکم هستند، تاکید کرد: برای افزایش توان دفاعی نیاز به 
مجوز هیچ کس نداریم و تنها گوش و چشم مان به فرماندهی 
کل قوا است و پیشمگری برای ملت ایران را بزرگترین مدل 

افتخار خود می دانیم.

جانشین فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران در قم مطرح کرد؛

ایران برای ارتقای توان نظامی نیاز به مجوز ندارد

گفت:  زیارت  و  حج  سازمان  رییس 
عربستان متعهد شده است که صدور روادید 
همچنین  و  شود  انجام  کشور  داخل  در 
موافقت کردند که پروازها از داخل کشور 

صورت گیرد.
با  اوحدی  سعید  انتخاب،  گزارش  به 
اشاره به آخرین جزئیات از روند مذاکرات 
تمتع 95 اظهار کرد: با توجه به تجربه ده 
ساله وزیر حج عربستان در این وزارت خانه، 
فضای این دور از مذاکرات با رویکرد احترام 
کامل به هیئت ایرانی و مثبت بود و خود 
وزارت حج کاملا متعامل است و خودشان 
تاکید کردند که هماهنگی باید در دستگاه 
های دیگر انجام شود. وی در ادامه افزود: با 
توجه به تغییر وزیر حج عربستان، دور جدید 
مذاکرات به دعوت وزیر جدید حج انجام 
شد و قبل از سفر، هیئت ایرانی پیشنهادات 
منطقی برای تامین امنیت و تضمین حفظ 
عزت و کرامت زائران را طی نامه مکتوبی 

به وزارت حج عربستان اعلام کرد. اوحدی 
با بیان اینکه روز چهارشنبه از ساعت یک 
تا پنج بعدازظهر جلسه ای تشکیل شد و 
دو طرف موارد خودرا مطرح کردند، تشریح 
کرد: در پایان بر سه موضوع به جمع بندی 
رسیدیم که اولا اساس و مبنای بحث را 
تفاهم نامه سال های گذشته بگذاریم و بر 
همان اساس تفاهم نامه پیشنهادی اصلاح 
شود، دوما برخی نکات منفی که مغایر با 
اصل حفظ عزت زائران است حذف شود 
و سوما پیشنهادات ما در متن تفاهم نامه 
لحاظ شود. رئیس سازمان حج و زیارت در 
خصوص نحوه صدور روادید گفت: راهکار 
عربستان در این خصوص اجرایی است و 
متعهد شدند که صدور روادید در داخل 
کشور انجام شود و همچنین موافقت کردند 
که پروازها از داخل کشور صورت گیرد اما 
همچنان بندهایی از متن قرارداد مغایر با 
تفاهم نامه سال های گذشته است که باید 

حذف شود ضمن اینکه متن پیشنهادات ما 
درباره تامین امنیت هنوز در قرارداد نیامده 
است. وی گفت: همچنین با توجه به اینکه 
خدمات  موضوع  روی  بر  هنوز  عربستان 
کنسولی پیشنهادی ارائه نداده است، وزیر 
جدید حج عربستان قول داد این مسئله را 
شخصا از طریق وزارت خارجه پیگیری کند 
چرا که خود وی پذیرفت خدمات کنسولی 
باید به زائران ایرانی ارائه شود. اوحدی با اشاره 
اینکه امروز نیز مذاکرات ادامه داشت،  به 
یادآور شد: برخی از بندهای منفی تفاهم نامه 
حذف شده است و عربستان اعلام کرده به 
پیشنهادهای ما هم با نگاه مثبت برخورد می 
کنند اما در خصوص خدمات کنسولی تا این 
لحظه راهکاری نداده اند و این درحالیست 
که خود وزیر حج عربستان تاکید دارد که 
این خدمات باید در متن قرداد تنظیم شود. 
رئیس سازمان حج و زیارت اضافه کرد: ما 
پیشنهاد وزارت خارجه کشور خودمان را که 

به صورت مکتوب از طریق وزارت خارجه 
سوییس به ریاض فرستاده اند را به وزارت 
وزیر  و خود  دادیم  تحویل  عربستان  حج 
حج عربستان تاکید کرد که این پیشنهاد 
در اختیار ریاض است و هنوز نتوانسته اند 
با وزارت امور خارجه هماهنگی انجام گیرد 
از ما فرصت  از این رو وزیر حج دوباره  و 
خواست تا نظر وزارت امور خارجه این کشور 
را بگیرد و به ما اعلام کند. وی عنوان کرد: 
ما منتظر هستیم اما علت کندی مذاکرات 
عدم هماهنگی دستگاه های عربستان است. 
رئیس سازمان حج و زیارت در پایان با بیان 
اینکه اعزام زائران ایرانی صرفا و مطلقا منوط 
به پذیرش مطالبات به حق ماست، تاکید 
کرد: این آخرین فرصت برای وزارت حج و 
مسولان عربستان است چرا که اگر موضوع 
کنسولی را حل نکنند معلوم می شود که 
در  زائران  حقوق  تامین  برای  اراده جدی 

عربستان ندارند.

عربستان اراده جدی برای تامین حقوق زائران ایرانی ندارد

حج تمتع امسال همچنان در ابهام!

رئیس ستاد پیگیری اجرای برجام گفت: آمریکا و رژیم صهیونیستی دشمنی خود را با 
ایران کنار نگذاشته اند و چالش های ما با آنها ادامه دارد و اجازه نخواهیم داد که نقض برجام 

به طور صریح صورت گیرد. 
سید عباس عراقچی در یک گفت و گوی خبری در خصوص مصوبه اخیر کنگره آمریکا 
مبنی بر جلوگیری از خرید آب سنگین ایران توسط آمریکا افزود:این مصوبه در صورت تصویب 
هم اهمیتی ندارد .وی با بیان اینکه این مصوبه باید به سنا برود و بعد از تصویب باید مورد 
وتوی رئیس جمهور آمریکا قرار گیرد،افزود:در دور قبلی که در مجلس سنا تلاش شد تا جلوی 
فروش آب سنگین ایران گرفته شود موفقیت آمیز نبود و رای نیاورد.رئیس ستاد پیگیری 
اجرای برجام خاطرنشان کرد: اصولا طبق برجام آمریکا و هیچ کشور دیگری متعهد به خرید 

آب سنگین از ایران نیست.
وی افزود:تنها تعهدی که ایران دارد این است که مازاد بر نیاز آب سنگین خود را به 
بازارهای بین المللی عرضه کند برای فروش، اگر خریدار پیدا شد، شد و نشد هم نشد.معاون 

وزیر امور خارجه با بیان اینکه آب سنگین کالای با ارزشی است و مشتریان زیادی برای آن 
وجود دارد اظهار داشت:آمریکا خود 40 تن آب سنگین ایران را خریداری کرد و برای 40 
تن دیگر با کشورهای دیگر درحال مذاکره هستیم .به گفته رییس ستاد پیگیری برجام، اگر 
هم مشتری پیدا نشود دراجرای برجام مشکلی رخ نداده و نه آنها متعهد به خرید هستند و 
نه ما متعهد به فروش، ما فقط متعهد به عرضه هستیم.عراقچی با اشاره به ترویج فضای ایران 
هراسی و تاثیر آن بر روند اجرای برجام گفت:تلاش هایی که برای ایران هراسی در داخل 
آمریکا توسط جناح های تندرو و در منطقه هم در حال صورت گرفتن است در جهت اجازه 
ندادن به ایران برای استفاده از فضای برجام است.وی افزود : این ها همان جریاناتی هستند 
که تمام تلاش خود را کردند که مذاکرات هسته ای به نتیجه نرسد و وقتی آنجا ناکام ماندند 

به این مسئله روی آورده اند.
به گزارش ایرنا، معاون وزیر امور خارجه تاکید کرد: باید با سیاست ایران هراسی مبارزه 

کرد و فضای اعتماد بخشی را برای جامعه اقتصادی دنیا فراهم کنیم که روابط شکل گیرد.

سید عباس عراقچی:

اجازه نقض برجام را نخواهیم داد 

متین مسلم



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,437,000یک مثقال طلا

1,024,300یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,060,000سکه بهار آزاد ی

10,070,000سکه امامی

5,140,000نیم سکه

2,750,000ربع  سکه

1,880,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 31,000,000 پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 35,400,000 پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 32,800,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 57,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,100,000 سایپا 

SE 141 18,000,000 سایپا 

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 39,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 53,000,000 تیگو 

رئیس مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی: 

عمر مفید آسفالت جاده ها و راهها 
بطور متوسط پنج سال است 

رئیس مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی گفت: عمر مفید آسفالت جاده ها و راهها 
بطور متوسط پنج سال است و بعد از آن نیاز به ترمیم و روکش دارند که این وضعیت قابل 

قبول نیست. 
محمد شکرچی زاده روز پنجشنبه در حاشیه هفتمین همایش 'بتن شرق کشور' در مشهد 
طی گفت و گو با خبرنگار ایرنا با اشاره به متداول بودن استفاده از بتن به جای آسفالت در 
دنیا افزود: با توجه به اینکه سالانه 10 تا 15 میلیون تن اضافه تولید سیمان در کشور داریم 
اگر از رویه های بتنی به درستی به جای رویه های آسفالت استفاده کنیم عمر مفید جاده 

ها نیز بیشتر می شود.
وی اظهار کرد: کارخانه های آسفالت برای فروش تولیدات خود به سازمان راهداری باید 
گواهینامه فنی از مرکز تحقیقات داشته باشند.وی در ارتباط با ساخت و ساز مسکن نیز 
گفت: در بسیاری از ساخت و سازهای متعارف که بخش قابل توجهی از آنها توسط بخش 
خصوصی انجام می شود به دلیل عدم رعایت مقررات ملی ساختمان، کیفیت نامناسب مصالح 
و نگهداری نادرست، عمر مفید ساختمانها 15 یا 20 سال است.شکرچی زاده افزود: با رعایت 
مقررات ملی ساختمان و استانداردها و مصالح مناسب عمر مفید ساختمانها به 40 تا 50 سال 
افزایش می یابد.وی با بیان اینکه دولت تصمیم ندارد بطور مستقیم وارد عرصه ساخت و ساز 
شود اظهار کرد: دولت می خواهد زمینه های ساخت و ساز را فراهم کند تا این حرفه باصرفه 
شود و مردم با حداقل سرمایه گذاری سود معقول به دست آورند.وی گفت: صنعتی سازی 
و استفاده از مصالح نوین مسیری است که باید در ساخت و سازها طی شود، تا هم سرعت 
کار و عمر مفید ساختمان افزایش یابد و هم مصرف انرژی بهبود پذیرد.رئیس مرکز تحقیقات 
راه، مسکن و شهرسازی افزود: اگر بخواهیم به رشد اقتصادی هشت درصد مورد نظر در 
برنامه ششم توسعه برسیم باید بهره وری را در همه زمینه ها در کشور افزایش دهیم.وی با 
اشاره به افزایش جمعیت سالمندان و لزوم آینده نگری در این زمینه اظهار کرد: ساختمانهای 
موجود را باید برای استفاده افراد مسن جامعه بهبود بخشیم.وی گفت: امیدواریم با همکاری 
دیگر دستگاههای مربوط از جمله بهزیستی و شهرداری در این زمینه به یک میثاق ملی و 

دستورالعمل عمومی برسیم.

 رئیس بیمه مرکزی گفت: توسعه بیمه های تخصصی از 
سیاست های کاری در دوره جدید است.

عبدالناصر همتی در برنامه تیتر شبکه خبر سیما گفت: پس 
از ورود بیمه های خصوصی به عرصه فعالیت زمینه برای رشد 
بیمه ها فراهم شد و اکنون 27 شرکت بیمه در کشور فعال 

است. 
وی تحریم ها، افزایش مبلغ دیه و تعرفه بیمه های تکمیلی 
را از علل افت شاخص های رشد و توسعه بیمه در سال های 
اخیر برشمرد و گفت: مهمترین چالش پیش روی بیمه ها 

رشد ناکافی نفوذ آنها در کشور است. 
وی افزود: این نفوذ که همان نسبت حق بیمه تولیدی به 
GDP در کشور است در ایران کمتر از دو درصد است اما این 

رقم در دنیا بین هفت تا 16 درصد است. 
همتی گفت: یکی از علت های پایین بودن نفوذ بیمه ها نبود 

بیمه های عمر است. 
رئیس بیمه مرکزی ابراز امیدواری کرد: در سال 95 با توجه 
به شرایط جدید سیاسی و اقتصادی در کشور وضعیت بیمه 
ها بهبود یابد.  وی گفت: اگر می خواهیم بیمه رشد کند باید 
مردم احساس کنند بیمه به آنان کمک می کند از طرفی باید 

محصولات جدید و جذاب در این صنعت ارائه شود. 
همتی افزود: بر این اساس بیمه ها باید فعالیت تخصصی 

داشته باشند.
وی تصریح کرد: هم اکنون 37 درصد از سهم بیمه کشور 
به بیمه شخص ثالث اختصاص دارد که حکایت از نبود تنوع 

در بیمه ها دارد.
همتی گفت: یکی از انواع بیمه که کمبود آن حس می شود 
بیمه عمر و زندگی است که جنبه پس اندازی دارد و سهم آن 
در کشور ما پنج تا شش درصد از کل بیمه هاست در صورتی 
که این رقم در کشورهای توسعه یافته 60 تا 70 درصد است. 
رئیس کل بیمه مرکزی افزود: برای اینکه افراد در جامعه 
بتوانند با کمترین هزینه به منابع مالی دسترسی یابند باید 
بازارهای مالی یکپارچه شود و تحت یک فرماندهی باشند در 
صورتی که در کشور ما عهده دار مسئولیت بازار پولی، بانک 
مرکزی، سرمایه، سازمان بورس و بیمه ، بیمه مرکزی است 
بر این اساس پیشنهاد تشکیل کمیته ثبات بازارهای مالی ارائه 
شده تا با هماهنگی ایجاد شده رشد پایدار در کشور ایجاد 

شود. 
همتی با اشاره به یکی از موارد نقص در پرداخت حقوق بیمه 
شدگان افزود: حق بیمه در دولت تعیین می شود و خسارات 
را قوه قضائیه معین می کند از آنجایی که ارتباط منطقی میان 
این دو مجموعه تصمیم گیر در این حوزه وجود ندارد ضریب 
خسارات افزایش می یابد به گونه ای که ضریب خسارت 

شخص ثالث حدود 105 درصد است.
وی گفت: در حقیقت شرکت های بیمه گر بیش از آنکه 
دریافت کنند در این زمینه پرداخت می کنند در این شرایط 
بیمه گر به دنبال آن خواهد بود که کمترین رقم را بپردازد تا 

بیش از آن ضرر نکند. 
همتی با بیان اینکه تخفیف سازمان های بیمه گر برای بیمه 

ای مانند بیمه شخص ثالث از عجایب صنعت بیمه کشور 
است یکی از عوامل ورشکسته شدن شرکت بیمه توسعه 
را صدور انبوه بیمه نامه های شخص ثالث و در نظر گرفتن 
تخفیف غیرمتعارف دانست و افزود: در مجلس شورای اسلامی 
اصلاحات جدی در قانون بیمه شخص ثالث به تصویب رسیده 
و حداکثر تخفیف در این نوع بیمه دو و نیم درصد است که 
با کسب اجازه از بیمه مرکزی تا پنج درصد نیز قابل افزایش 

است.
وی گفت: همچنین در قانون جدید که در سال 95 تصویب 
شده و تا دو سه ماه دیگر اجرایی می شود از این پس به جای 
الحاقیه هنگامی که خسارت بیش از میزان تعهد قانونی باشد 
بیمه گر موظف به پرداخت خسارت و تأمین مابه التفاوت آن 
از صندوق پیش بینی شده است و بر این اساس بیمه گر با 

بیمه شده کاری ندارد.
رئیس کل بیمه مرکزی همچنین با اشاره به استقبال کم 
مشتریان از بیمه های حوادث افزود: در قوانین تصویب شده 
در مجلس شورای اسلامی صندوق بیمه ای به شکل حسابی 
نزد بیمه ایران و حتی بیمه های خصوصی ایجاد می شود تا 
یک بیمه پایه شکل بگیرد و در روستاها مبلغ 500 ، شهرهای 
کوچک 750 و شهرهای بزرگ 1000 تومان  حق بیمه در ماه 
پرداخت می شود و بر این اساس افراد بیمه حادثه می شوند.

همتی با اشاره به اولویت های کاری در بیمه مرکزی گفت: 
توانگری سازمان های بیمه گر و اطمینان از ذخایر آنها، 
فرهنگ سازی و توسعه ، توسعه بیمه های عمر همچنین 
تخصصی شدن و تربیت نیروهای متخصص از اولویت های 

کاری صنعت بیمه خواهد بود. 
وی افزود: همچنین در دوره جدید به دنبال ارائه خدمات 
بیمه عمر در قالب شرکت های جدیدالتأسیس خواهیم بود. 

همتی گفت: با توجه به لغو تحریم ها رشد بیمه های قبولی 
اتکائی زمینه دیگری برای فعالیت شرکت های بیمه گر خواهد 
بود که از اهمیت بالایی برخوردار است زیرا بر اساس آن امکان 
ارائه خدمات بیمه ای در خارج از مرزها به وجود می آید که 

برای کشور ارزآوری خواهد داشت. 
وی در پایان با اشاره به پیگیری مشکل بیمه شدگان شرکت 
بیمه توسعه افزود: تاکنون 437 میلیارد تومان از حقوق بیمه 
شدگان پرداخت شده که از این رقم 237 میلیارد آن را بیمه 

ایران و 200 میلیارد را بیمه مرکزی پرداخته است. 
همتی گفت: املاک بیمه توسعه نیز 238 میلیارد تومان 
کارشناسی شده که با تبدیل آن مابقی خسارات نیز پرداخت 
خواهد شد.  وی افزود: حدود 450 میلیارد تومان از تعهدات 
باقی مانده و بیمه مرکزی در پی این است که در اسرع وقت 

مشکلات بیمه شدگان در این شرکت مرتفع شود.

 احتمال دریافت مالیات از سود سپرده های بانکی چند وقتی است که به یکی از دغدغه های 
سپرده گذاران در بانک ها تبدیل شده است ولی مسئولان بانک مرکزی به صراحت می گویند 

دریافت چنین مالیاتی اصلا در برنامه آن ها نیست.
معاون اقتصادی بانک مرکزی گفت: "دریافت مالیات از سود سپرده های بانکی در دستور کار 
بانک مرکزی نیست".پیمان قربانی با بیان اینکه احتمالا در زمینه دریافت مالیات بر سود سپرده 
سوتفاهم ایجاد شده است، گفت:" اخیرا وزیر اقتصاد در همایشی به مسئله اثرات منفی بالا بودن 
بیش از حد نرخ های سود واقعی سپرده و تسهیلات، بر سرمایه گذاری و رشد اقتصادی پرداخته 
و اصلاح این نرخ  ها را از اقدامات ضروری عنوان کرده اند چرا که ادامه این روند  و کاهش نیافتن 
نرخ سود سپرده ها به نفع اقتصاد نیست".وی افزود: " این دیدگاه در واقع نظر همه تیم اقتصادی 
دولت و البته بانک مرکزی است و به همین خاطر هم استفاده از ابزارهایی که با آن ها بتوان زمینه 
مناسب را برای متعادل سازی نرخ ها فراهم آورد در دستور کار قرار دارد. در این میان یکی از 
اقداماتی که می توان مورد بررسی قرار داد مالیات بر سود سپرده است اما این اصلا به معنای این 
نبوده و نیست که قرار است مالیاتی بر سود سپرده تعیین شود بلکه از این روش فقط به عنوان 
یکی از ابزارها نام برده شده است ولی قرار نیست چنین اتفاقی بیفتد". به گزارش خبرآنلاین، 
قربانی در ادامه گفت:  "در برخی کشورها معمول است که از درآمد ناشی از سپرده گذاری در بانک 
ها مالیات دریافت کنند اما درعین حال در بسیاری از کشورها نیز این امر معمول نبوده و سود 
سپرده های بانکی معاف است. به عبارت دیگر  هر دو روش مورد استفاده قرار می گیرد و هر دو 
شیوه هم مدافعان و منتقدانی دارد".معاون اقتصادی بانک مرکزی با اشاره به اینکه در ایران طبق 
قانون، سود حاصل از سپرده گذاری در بانک ها معاف از مالیات است، افزود:  " واقعیت این است 

که  در سال های گذشته معمولا از سپرده گذاری در بانک ها سودی حاصل نشده و به علت پایین 
تر بودن نرخ واقعی سود از تورم عملا از ارزش پول سپرده گذاران کاسته شده است".قربانی تاکید 
کرد:  "رویکرد اقتصادی دولت در یکی دو سال اخیر پرهیز از سرکوب و تعیین نرخ سود سپرده 
واقعی مثبت در بانک ها بوده و این یعنی اینکه نرخ سود سپرده در حد معمول و بین یک تا دو 
درصد است".وی افزود: " آنچه باعث شد موضوع مالیات بر سود سپرده در سال گذشته مورد توجه 
بگیرد،  این بود که نرخ های سپرده گذاری به علت قرار گرفتن بانک ها در تنگنای مالی و رقابتی 
که برای جذب سرمایه گذاری داشتند به حد فزاینده ای بالا رفته بود و شکاف آن نسبت به تورم 
افزایش یافت، این امر باعث شد تا  نرخ های سود واقعی نسبت به دهه های اخیر به طرز بی سابقه 
ای افزایش یابد که ادامه وضعیت برای سرمایه گذاری و مصرف در کشور مضر است" .قربانی گفت:  
"به اعتقاد ما، باید نرخ سود معقول و منصفانه از سپرده گذاری در بانک ها نصیب سپرده گذاران 
شود اما در شرایط حاضر ادامه پرداخت سود با نرخ های فعلی برای مصرف و سرمایه گذاری و برای 
بانک ها مضر و در بلند مدت نیز برای سپرده گذاران ضرر دارد چرا که به اقتصاد کشور و در نهایت 
سپرده گذاران آسیب می زند" .وی افزود: "کاهش مشکل تنگنای مالی بانک ها از برنامه های 
بانک مرکزی است به این نحو که با اقدامات اصولی، تطابق نرخ ها با اقتضائات کلان به ویژه  نرخ 
تورم افزایش پیدا کند".قربانی ادامه داد: "  سال گذشته با اقدامات اصولی در بازار بین بانکی نرخ های 
سود از 29 به 17 کاهش یافت و در تصمیمات اخیر در اواخر سال 94  شورای پول و اعتبار سقف 
سود بانکی 18 درصد مصوب کرد ودر حال حاضر بانک ها نیز رعایت می کنند" .وی افزود: "تلاش 
می کنیم که از شیوه های اصولی و غیردستوری به تطابق بپردازیم و در این زمینه فکر کردن به 

سناریوی مالیات بر نرخ سود وجود ندارد و نظر وزیر اقتصاد نیز چنین نیست".

 یک عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران می گوید:» 
اگر ما نتوانیم سود بانکی را کاهش دهیم در واقع امکان هدایت 

سرمایه ها را به سمت تولید نخواهیم داشت.«
عباس آرگون، عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران 
در گفت و گو با خبرآنلاین درباره تک رقمی شدن نرخ تورم 
گفت:»نرخ سود بانکی باید به شیوه مدیریت سود  کاهش پیدا 
کند تا متناسب با تورم شود زیرا در اینصورت است که سایر 
حوزه های اقتصادی هم فعال می شود.« وی با اشاره به کاهش 
نرخ سود بانکی به 15 درصد اظهارداشت:» کاهش نرخ سود 

بانکی باید به حداکثر میزان تورم سود سپرده ها برسد.
 اگر ما نتوانیم سود بانکی را کاهش دهیم در واقع امکان 
هدایت سرمایه ها را به سمت تولد نخواهیم داشت. «وی افزود:» 
در حال حاضر نکته ای که وجود دارد تاکید کاهش نرخ سود 
سپرده های بانکی است. سود سپرده بانکی باید کاهش یابد تا 
بتواند به نرخ تورم کنونی برسد. از سوی دیگر باید این نظارت هم 

سوی بانک مرکزی صورت بگیرد که نرخ تسهیلات نیز با توجه 
کاهش نرخ سود سپرده بانکی کاهش یابد. «آرگون گفت:»در 
حال حاضر با روش هایی که بانک ها اعمال می کنند نرخ موثر 
سود تسهیلات 30 درصد است و با این نرخ تسهیلاتی  فعالیت 
اقتصادی توجیه اقتصادی ندارد.وقتی سالانه 30 درصد بازدهی 
داشته باشد که فقط هزینه بانکی را پرداخت کنید. فردی که 
پول دارد،ترجیح می دهد پولش در بانک بماند تا به تولید ببرد. 
«براساس این گزارش میانگین نرخ تورم در سال 77 تا سال 
84 14.9 درصد بوده و از سال 85 تا سال 92 20.7 درصد 

بوده است. 
نرخ تورم در سال 92 34.7 درصد بوده که در فروردین سال 
95 به 10.8 رسید. ولی الله سیف رییس کل بانک مرکزی در 
بیست و ششمین همایش سالانه سیاست های پولی و ارزی 
گفته بود که حفظ ثبات قیمت ها از مهمترین اهداف مرکزی در 

کنار تثبیت نرخ تورم تک ارزی به شمار می رود.

رئیس جدید بیمه مرکزی :

بیمه های تخصصی توسعه می یابد

دریافت مالیات از سود سپرده ها در دستور کار بانک مرکزی نیست

 نرخ سود چه زمانی واقعی می شود؟

نرخ تسهیلات مانع کاهش نرخ سود است؟

 وقتی تجار هم می خواهند نرخ سود بانکی کم شود

وزیر نیرو

قیمت آب و برق افزایش نمی یابد 
وزیر نیرو اعلام کرد: تاکنون تصمیمی مبنی بر افزایش قیمت آب و برق مصرفی در 

کشور نداشته ایم . 
حمید چیت چیان در حاشیه بازدید از سد "تنگ سرخ" در شهرستان بویراحمد افزود: 
امسال در کشور بارندگی ها مطلوب بود به گونه ای که وزارت نیرو برای تامین آب مورد نیاز 

همه شهرهای کشور برنامه ریزی کرده است. 
وی بیان کرد: تدابیری در این وزارتخانه اتخاذ شده تا در فصل تابستان مردم با کمبود 
آب مورد نیاز مواجه نشوند.همچنین وزارت نیرو برنامه ریزی کرده تا روند احداث سدها در 

کشور با سرعت بیشتری دنبال شود. 
چیت چیان با بیان اینکه احداث سد تنها راهکار برای رفع مشکلات کم آبی در کشور 
نیست، تصریح کرد: ایجاد پمپاژ آب در تأمین آب مورد نیاز ضروری است که وزارت نیرو 

در این خصوص نیز برنامه دارد. 
به گزارش ایسنا، در هنگام بازدید وزیر نیرو از سد تنگ سرخ تعداد از روستائیان محلی 
به پرداخت نشدن مطالباتشان از جمله وجه زمین هایشان که در حوزه سد تنگ سرخ 
قرار دارد اعتراض کردند و از وزیر درخواست پرداخت کردن مطالباتشان را داشتند. چیت 
چیان در خصوص حل مشکلات روستائیان و صاحبان زمین ها و باغهای حوزه سد تنگ 
سرخ قول مساعد داد و گفت: اولین اولویت ما برای ساخت سد پرداخت کردن مطالبات 
روستائیان و صاحبان زمین های بالا دست سد است. قرار است وزیر نیرو پس از بازدید 
از نحوه ساخت سد تنگ سرخ با بالگرد به شهرستان گچساران سفر و در آنجا یکی از 

بزرگترین طرح های آبرسانی به مزارع کشاورزی جنوب کشور را افتتاح کند. 

وزیر جهاد کشاورزی خبر داد :

خرید 10 میلیون تن گندم از کشاورزان 
با توجه به اینکه در سال جاری نیازی به واردات گندم نداریم، وزیر جهاد کشاورزی اعلام 

کرد که 10میلیون تن از کشاورزان کشور گندم خریداری می شود. 
به گزارش ایسنا ، محمود حجتی در جمع خبرنگاران گفت: تاکنون 2میلیون تن از 10 
میلون تن گندم خریداری شده و برداشت از سطح مزارع کشور به سرعت در حال انجام 

است. 
وی با بیان اینکه امسال نیازی به واردات گندم نداریم بلکه صادرات نیز داریم، اظهار کرد: 

ذخیره سازی به خوبی در حال انجام است. 
وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه واردات و وارد کنندگان سم را باید سازماندهی و 
ساماندهی کرد، تصریح کرد: مصرف سم در کشور کمتر از سرانه جهانی است، و لی چون 

اقلیم کشور خشک است این مقدار باید کمتر شود. 
حجتی اظهار کرد: سم فروشی های مجاز و غیرمجاز از هم تفکیک شوند و مصرف سم با 

نسخه و دستوالعمل خاص مورد استفاده قرار گیرد. 
وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به مصرف بی رویه سموم کشاورزی گفت: آمار بی رویه ای در 

مصرف سم نداریم و کلی گویی در این زمینه نمی توان کرد. 

یک مسئول کارگری: 

توقع ایجاد یک میلیون شغل درسال
 منطقی نیست 

یک مقام مسئول کارگری ابراز امیدورای کرد: با برداشته شدن تحریم ها و همراهی 
مجلس دهم با دولت، زمینه ایجاد اشتغال پایدار در سال های آینده فراهم شود. 

داوود امیری در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: با توجه به یک سال باقی مانده از عمر دولت 
یازدهم توقع ایجاد یک میلیون شغل در سال غیرمنطقی است. لذا امیدواریم مجلس آینده 
با تعامل خوبی که با دولت یازدهم برقرار خواهد کرد در جهت فراهم کردن بستر اشتغال 

پایدار در کشور گام بردارد. 
وی با اشاره به نقش کاریابی ها در حل معضل بیکاری خاطرنشان کرد: وجود مراکز 
کاریابی از آن جهت که آمار بیکاران و کارجویان رصد شده و میزان تقاضاهای کار به ثبت 
رسیده و مورد ارزیابی قرار می گیرد اهمیت دارد چرا که بر اساس این آمارها و داده ها می 

توان در مواقع لزوم و برای بیکاران و شاغلان برنامه ریزی کرد. 
رییس کانون شورای اسلامی کار خراسان شمالی ادامه داد: البته اگر توقع تعریفی که از 
مراکز کاریابی داریم ایجاد بازار کار و رونق اشتغال باشد در ظرفیت های تعریف شده آنها 

چنین چیزی نیست. 
باید  باشیم  داشته  شغل  ایجاد  توقع  کاریابی ها  از  آنکه  از  قبل  امیری  اعتقاد  به 
زیرساخت های اشتغال و رشد سرمایه گذاری در کشور فراهم و موانع پیش رو از میان 
برداشته شود.  این مقام مسئول کارگری در پایان واگذاری برخی امور نظیر بیمه بیکاری 
به کاریابی ها را گام موثری در جهت چابک تر شدن بدنه دولت دانست و افزود: گفت: این 
کار فی نفسه مطلوب است اما اعمال نظارت در این خصوص لازم است در غیر این صورت 

می تواند آسیب های زیان باری به دنبال داشته باشد. 

اقدام غیر قانونی واردکنندگان خودرو 
به گفته رئیس انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان دریافت هزینه ای به عنوان 

هزینه گارانتی از سوی شرکت های واردکننده خودرو اقدامی غیر قانونی است. 
محمد جعفری در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: تمام خودروهای خارجی که وارد کشور 

می شوند دارای گارانتی بین المللی هستند. 
وی با بیان اینکه خودروسازان خارجی محصولاتشان را با احتساب هزینه های گارانتی 
و به همراه آن می فروشند، خاطرنشان کرد: بنابراین خودرویی که وارد کشور می شود 
دارای گارانتی بین المللی شرکت تولیدکننده آن بوده و نیازی نیست مجددا داخل کشور 

گارانتی شود. 
رئیس انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان ادامه داد: با این حال شاهدیم که 
شرکت های واردکننده خودرو به کشور مجددا مبلغی را به عنوان هزینه گارانتی از خریداران 

دریافت می کنند که این کار غیرقانونی است. 
وی خاطرنشان کرد: سازمان های نظارتی باید به این موضوع ورود کرده و بررسی کنند 
چرا مصرف کنندگان ایرانی باید بابت خرید خودرویی که گارانتی بین المللی دارد مجددا 

هزینه ای را به عنوان گارانتی به شرکت واردکننده آن پرداخت کنند. 
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 عضو تیم مذاکره کننده هسته ای کشورمان با گروه 1+5 گفت: 
برجام موانع بزرگی را از پیش روی اقتصاد ایران برداشته است و 
لازم است از این فرصت به درستی برای ساماندهی اقتصاد مملکت 

استفاده شود.
حمید بعیدی نژاد روز پنجشنبه در آیین پایانی مرحله دوم همایش 
فرمانداران سراسر کشور در ساری افزود: با اجرای برجام ، مهم ترین 
تحریم ها از جمله تحریم صادرات نفت برداشته شده است و باید از 
این فرصت برای رشد اقتصادی کشور و کاهش نرخ بیکاری بهره 

بگیریم.
مدیرکل سیاسی و بین المللی وزارت امور خارجه توضیح داد: با 
برداشته شدن تحریم های نفتی ، هم اکنون ما می توانیم همانند 
سال های قبل از تحریم به تمامی کشورها نفت صادر کنیم .وی 
افزود: با تلاش مجدانه وزارت نفت، جمهوری اسلامی ایران موفق شد 
تا صادرات نفت خود را پس از برجام روزانه به 2.5 میلیون بشکه در 

روز یعنی به سطح پیش از آغاز تحریم ها برساند.
بعیدی نژاد گفت: تا پیش از اجرای برجام میانگین صادرات نفت ما 
به کمتر از یک میلیون بشکه در روز رسیده بود و در برنامه تحریمی 
علیه کشورمان، پیش بینی این بود که بتوانند صادرات ما را به صفر 
برسانند.وی اضافه کرد: تا قبل از اجرای برجام ، نفت ما فقط به پنج 
کشور هند ، کره ، ترکیه ، ژاپن و چین صادر می شد و برنامه آمریکا 
و اتحادیه اروپا این بود که با فشار وارد کردن، این کشورها را نیز وادار 

کنند تا از خرید نفت ایران منصرف شوند.
مذاکره کننده ارشد هسته ای ایران گفت: علاوه بر این که فروش 
نفت ما تنها محدود به این کشورها بود ، به دلیل محدودیت های 
بانکی، حتی انتقال 10 دلار از درآمد نفتی به کشور نیز امکان پذیر 

نبود و تمام درآمدها در کشورهای خریدار نفت مسدود شد.
بعیدی نژاد صادرات نفت ایران به کشورهای اروپایی را دانست و 
افزود : در حال حاضر تمام موانع صادرات نفت به کشورهای اروپایی و 
آسیایی از پیش پای کشورمان برداشته شد و ما در حال صادرات نفت 
به اروپا و آسیا هستیم.وی افزود: در شرایط فعلی ما هیچ مشکلی برای 
صادرات نفت به دنیا و انتقال درآمدهای بانکی به کشورمان نداریم و 

به راحتی انتقال درآمد از طریق بانک های دنیا در حال انجام است.
*برداشته شدن تحریم های بانکی ، بیمه و کشتیرانی

مدیرکل سیاسی وزارت امور خارجه برداشتن شدن تحریم از 
صنعت کشتیرانی، بانک ها و بیمه را از دیگر دستاوردهای اجرای 

بانک  با اجرای برجام تمام شعب  برجام برشمرد .وی گفت که 
های ایرانی شامل ملی، تجارت و سپه و سایر بانک های دولتی در 
کشورهای اروپایی و آسیایی باز شد و کار مالی خود را انجام می دهند.

بعیدی نژاد افزود: در شرایط فعلی هیچ مشکلی در مقوله بانکی 
ایران با دنیا وجود ندارد و از روز اول اجرای برجام تمام تحریم های 
بانکی از کشورمان برداشته شد .وی ادامه داد: همچنین امروز تمام 
بانک های دنیا نیز بدون هیچ محدودیتی در حال کار با ایران هستند 

و مشکلی نیز در این زمینه وجود ندارد.
مذاکره کننده هسته ای اظهار کرد: بخشی از مشکل بانکی ما با 
بانک های بزرگ خارجی است و علتش هم جریمه های سنگینی 
است که بابت همکاری با ایران در زمان تحریم محکوم شدند و هم 
اکنون با احتیاط برای عادی شدن روابط بانکی با ما قدم بر می دارند.

وی افزود: برای ایجاد اطمینان در این بانک ها دیپلماسی فعالی از 
سوی ایران و کشورهای آمریکا و اتحادیه اروپا در پیش گرفته شده 

است و برای قانع کردن این بانک ها در حال تلاش هستیم .
بعیدی نژاد گفت: به جز چند بانک بزرگ ، سایر بانک های دنیا به 
خصوص در کشورهای فرانسه، هلند، ایتالیا، سوییس و آلمان و سایر 

کشورها مبادلات بانکی در حال انجام است .
*دست باز ایران برای ایجاد مشکل در اجرای برجام

عضو تیم مذاکره کننده هسته ای ایران اظهار کرد: مطالبه اصلی ما 
از آمریکا و اتحادیه اروپا این است که با رایزنی مشکلات اجرایی را از 
پیش پای اجرای برجام بردارند و اگر این کار را نکنند ، اجرایی نشدن 
برجام برای هر 2 طرف مشکل ایجاد می کند.وی افزود : مطالبه اصلی 
ما از کشورهای اروپایی و آمریکایی این است که مشکل اجرایی برجام 
را با تعامل از سر راه بردارند.بعیدی نژاد هشدار داد: اگر یک روزی 
ایران تصمیم بگیرد به دلیل بدعهدی احتمالی کشورهای 1+5 به 
قبل از برجام برگردد ، این امکان و اختیارات وجود دارد و در کم ترین 

زمان نیز این کار امکان پذیر است.

*انتقادات از برجام ، سیاسی است
مدیرکل سیاسی و بین الملل وزارت امور خارجه انتقادات بعضی 
رسانه ها و برخی شخصیت ها از برجام را سیاسی دانست و گفت : این 
افراد که برجام را زیر سئوال می برند ، در حقیقت ایستادگی 12 ساله 
مردم ایران برای داشتن حق مسلم هسته ای را زیر سئوال می برند.

وی افزود: با اجرای برجام ، غنی سازی ایران به صورت رسمی از سوی 
دنیا به خصوص کشورهای آمریکا و اتحادیه اروپا به رسمیت شناخته 
شد که بزرگ ترین دستاورد برجام محسوب می شود .بعیدی نژاد 
گفت: پذیرش حق مسلم غنی سازی ایران از سوی دنیا و شناسایی 
قدرت جمهوری اسلامی از کارکردهای بزرگ برجام است .وی اضافه 
کرد: اگر این دستاورد جمهوری اسلامی و برجام زیرسئوال برود ، 
بدین معناست که ایستادگی 12 ساله مردم ایران در برابر تحریم برای 

داشتن حق غنی سازی هسته ای بیهوده بوده است.
*اشتیاق دنیا برای همکاری با ایران

مدیرکل سیاسی و بین الملل وزارت امور خارجه همچنین گفت که 
با اجرای برجام اشتیاق دنیا برای همکاری با ایران افزایش یافت و سفر 
هیات های خارجی در سطح عالی هر روز به ایران بیشتر می شود.وی 
افزود: اینها از موفقیت های برجام است که امروز کشورهای بزرگ دنیا 
برای همکاری با ایران در عالی ترین هیات ها کشورمان سفر می کنند و 
در این زمینه توافقاتی نیز با برخی کشورها انجام شده است.بعیدی نژاد 
گفت: در حالی امروز هیات های خارجی در عالی ترین سطح به ایران 
سفر می کنند که در زمان تحریم و طبق برنامه ریزی کشورهای تحریم 
کننده، هیچ هیاتی بالاتر از سطح مدیرکل وزارتخانه های دولتی اروپایی به 
ایران سفر نمی کردند .وی افزود: حتی تحریم را به گونه ای برنامه ریزی 
کرده بودند که کشورهای منطقه ما نیز تمایلی برای سفر در سطح عالی 
به ایران نداشتند.بعیدی نژاد گفت: با این رویکرد ، سال 95 سال می تواند 
در کارنامه اقتصادی ایران به عنوان سالی مهم مطرح باشد و باید از فرصتی 
که برجام در حوزه اقتصادی برای ما ایجاد کرد بهره لازم را ببریم .دیپلمات 
وزارت امور خارجه افزود : بعضی موانع که امروز برای حوزه اقتصادی ما 
با کشورهای دنیا به گونه ای مشاهده می شود ؛ مسایل اجرایی است که 
با خلاقیت باید این موانع را از پیش پای اقتصاد برداریم.وی افزود: هیچ 
مشکلی از لحاظ تحریم پیش پای ارتباط اقتصادی ما با دنیا وجود ندارد 
و موانع اجرایی نیز موضوع جدیدی نیست و به مرور با تعامل و درایت ما 
قابل رفع است.او ادامه داد: ما در حوزه مدیریتی نباید تسلیم محدودیت ها 

شویم و فرصت ایجاد شده پس از برجام را نباید از دست بدهیم.

بعیدی نژاد: 

برجام موانع را از پیش روی اقتصاد ایران برداشت 
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به استقبال یک دوئل تمام اسپانیایی

 مادرید علیه مادرید

دیدار پایانی رقابتهای لیگ قهرمانان اروپا آیا فرصتی خواهد بود برای انتقام اتلتیکو مادرید 
از همشهری خود در فینال دو سال قبل در لیسبون یا کسب یازدهمین عنوان قهرمانی 

رئال مادرید در لیگ قهرمانان؟
مردان »دیه گو سیمئونه« دو سال قبل در آستانه بالای سر بردن جام بودند که »سرخیو 
راموس« گل تساوی را وارد دروازه تیمشان کرد و در نهایت چهار بر یک شکست خوردند. 
رئال مادرید در سال 2014 موفق شد لیگ قهرمانان اروپا را برای دهمین بار بالای سر 
برده و دسیما را ببرد و اکنون به دنبال اون دسیما است. بردن این جام برای هر دو مربی 
افتخار بزرگی است. به ویژه زیدان که در دوران بازیگری خود هم تجربه بردن چنین جامی 
را دارد. این بازیکن پیش از این تجربه بردن توپ طلا و جام جهانی را هم در کارنامه دارد. 
زیدان در خصوص این بازی گفت: من هنوز باید یاد بگیرم. اما قدر مسلم علاقه من برای 
یادگیری حد و مرز ندارد چون می خواهم پیشرفت کنم. هنوز خیلی کارها برای تبدیل 

شدن به یک مربی بزرگ پیش روی من قرار دارد. 
اگر زیدان با رئال به قهرمانی برسد به جمع هفت مربی دیگر خواهد پیوست که در اولین 
فصل حضورشان موفق به انجام این کار شده اند. ویسنته دل بوسکه در سال 2000 و پپ 

گواردیولا هفت سال قبل این کار را انجام داده اند. 
از سویی بردن این دیدار برای اتلتیکو یک الزام به حساب می آید. تیم مادریدی 42 سال 
قبل در نخستین تجربه حضور در دیدار فینال لیگ قهرمانان، با بایرن مونیخ در ورزشگاه 
هیسل بروکسل به تساوی یک بر یک به کار خود پایان داد و دو روز بعد در تکرار این 
بازی، 4 بر یک شکست خورد. در واقع برای اتلتیکو این سومین فینال لیگ قهرمانان اروپا 

به حساب می آید.
البته باید این را در نظر داشت که اتلتیکو برای این بازی ستاره هایی چون تیبو کورتوآ، 
آردا توران، دیه گو کاستا و فیلیپه لوییس را به خدمت نخواهد داشت؛ آنهایی که در فینال 
دو سال قبل در عضویت این تیم بودند. این تیم در این دوره از رقابتها دست به کار بزرگی 

زده و برای حضور در فینال موفق به شکست بارسلونا و بایرن مونیخ شده است. 
سیمئونه در خصوص بازی فینال گفت: چیزی به اسم انتقام در فوتبال وجود ندارد؛ یا 
در زندگی. باید فقط از این موضوع به عنوان موقعیت های جدید نام ببریم. موقعیت یعنی 
خوشبینی، اعتماد و آنچه در پی می آید و این چیزی است که در رقابتهای لیگ قهرمانان 

نشان داده ایم. انتقام یک واژه منفی است؛ زیرا آن شما را به شکست بازمی گرداند. 
کریستیانو رونالدو هم که در تمرینات روز قبل دچار مصدومیت شده بود در پاسخ به 
رجزخوانی جرارد پیکه پس از کسب عنوان قهرمانی لالیگا از سوی بارسا، گفت: ارزش 

لیگ قهرمانان بیشتر از کسب دوگانه در لالیگا است. بردن لیگ قهرمانان رویایی است.
مهاجم پرتغالی رئال به این بسنده نکرده و گفته است: پسر من هرگز به بارسلونا نمی رود 
چون ژن من را دارد. اما اگر بخواهد جلویش نمی ایستم اما من او را به نیوکمپ نمی رسانم. 
قضاوت این دیدار که در ورزشگاه سن سیرو برگزار می شود بر عهده »مارک کلاتنبرگ« 

انگلیسی است. 

بررسی وضعیت استقلال و ذوب آهن قبل از فینال

 برگ برنده با آبی هاست
فینال جام حذفی در واقع هم یک جام است و هم جنگ بر سر سهمیه. ذوب آهن یک  

طرف است و استقلال تهران طرف دیگر. بررسی شرایط این دو تیم قبل از فینال شاید 
به پیش بینی وضعیت این دیدار که در خرمشهر برگزار می شود کمک کند. هر دو تیم 

را بررسی می کنیم:
استقلال با اوضاعی بهم ریخته

 استقلال تهران با اینکه از نظر فنی تمرینات خوبی را پشت سرگذاشته است اما درون 
این باشگاه اوضاع به آرامی تمرینات نیست و شکاف مدیریتی و بی ثباتی کمی اوضاع 

باشگاه را بهم ریخته است.
شرایط استقلال به گونه ایست که کسی نمی داند فردای جام حذفی تکلیفش چیست؟ 
افشارزاده اولین کسی است که تکلیف خود را نمی داند، سرپرست این باشگاه  ظاهرا با 
نظر سجادی معاون وزیر ورزش برای ژیمناستیک خیز برداشته  و به احتمال زیاد رئیس 

این فدراسیون می شود. 
همین ثبت نام در واقع به همه بازیکنان و مربیان می نمایاند که سرپرست از این باشگاه 
خواهد رفت. حتی اگر این اتفاق رخ ندهد و افشارزاده بتواند با نظر وزیر در استقلال بماند 
الان همه اینگونه فکر می کنند که افشارزاده با توجه به آن ثبت نام از استقلال خواهد رفت.

سه مربی با استقلال قرارداد بسته اند!  
به هیات مدیره هم که نگاه می کنیم متوجه برخی شایعه ها در پی حذف رئیس هیات 
مدیره می شویم که دیگر در مجلس شورای اسلامی نیست و عملا برش و قدرت قبلی را 
ندارد. این در حالی است که او با منصوریان مذاکره کرده و لیست بازیکنان این مربی را هم 
در دست دارد. در هیات مدیره معینی شدیدا به مربی خارجی معتقد است و می گویند از 

مذاکره با اسکوچیچ حمایت می کند.
 مذاکره ای که اسکوچیچ در رسانه های کرواسی  از آن پرده برداری کرده و اعلام توافق 
با استقلال کرده است. در همان هیات مدیره البته هستند کسانی که در صورت پیروزی 
مظلومی در جام حذفی به نفع او رای می دهند و با جام و کسب سهمیه راضی هستند. 
منصورپورحیدری هم از این طیف حمایت می کند. به رده های پایین تر که وارد می 
شویم گروهی را می بینیم که سعی کردند فرهاد مجیدی را سرمربی کنند که البته با 
مخالفت مسئولان بالادستی مواجه شده و حالا سعی می کنند فرهاد را کمک مربی یک 

مربی خارجی کنند.
مظلومی بدون تمرکز!  

این اتفاق ها درحالی رخ می دهد که مظلومی باید تیمش را متمرکز نگه دارد. در بعد 
فنی  کار سخت تر هم هست، استقلال خسرو حیدری و البته سجاد شهباززاده را ندارد و 

به این ترتیب روز سختی خواهد داشت. این اما همه مشکلات استقلال نیست.
لیگ برتر تمام شده و تیم ها به استراحت رفته اند و بازیکنان بسیاری قراردادهایشان 
تمام شده به این ترتیب استقلال مشکل نگه داشتن تیم در شرایط مسابقه را دارد. بازی با 
تیم ملی دانشجویان و گل ابریشم موید این نکته است که استقلال مشکل حریف تمرینی 
دارد. این نکته را کنار این موضوع بگذارید که استقلال با تیم دانشجویان 4 بر 4 مساوی 

کرد و با گل ابریشم هم یک بر یک!
بازی در محله استقلالی ها

 با این حال بازی در خوزستان را باید نقطه عطف این دیدار برای استقلال دانست. بازی 
در خانه استقلالی ها عملا استقلال را در موقعیت برتر قرار می دهد چون استقلال در 
خوزستان شاید بیش از همه ایران طرفدار داشته باشد اگر حرف های این هفته حسین 
کعبی را به یاد داشته باشید :» ما 9 تا برادر هستیم که هشت تای آنها استقلالی هستند! « 

متوجه می شوید که چه اتفاقاتی در خوزستان برای ذوب آهن در انتظار است.
ذوب آهن منظم، غریب و خسته!  

 هر چقدر استقلال از بی حریفی می نالد ذوب آهن از آن طرف بوم افتاده است، این 
تیم در رفت و آمد به آنسوی خلیج فارس است و بازی با رقبای گردن کلفت در لیگ 

قهرمانان آسیاست.
 این موضوع البته می تواند ذوب آهن را در شرایط مسابقه قراردهد اما می تواند این تیم 
را خسته هم کرده باشد. سفر پشت سفر  مثا مارکوپولو و البته بازی های سنگین ممکن 

است ذوب آهن را تحلیل برده باشد. 
در باب مربی و مدیریت ذوب آهن از ثبات بسیار بیشتری نسبت به استقلال برخوردار 
است هم آذری و هم گل محمدی تقریبا می دانند که سال آینده هم در این تیم خواهند 

بود و از حالا برنامه بازیکن گیری و نگه داشتن بازیکنان خودشان را شروع کرده اند. 
آنها البته سه لیست در بازار نقل و انتقالات ندارند بلکه یک لیست دارند که آن را 
از گل محمدی گرفته اند. ذوب آهن از بعد فنی وضعیت خوبی دارد و البته زیر فشار 

آسیایی هاست.

 صعود به جام جهانی با بهانه ها امکان پذیر نیست

کی روش: مدیر ورزشگاه آزادی برخورد خصمانه ای دارد
سرمربی تیم ملی مدعی شد که برخی افراد در بیرون 
و درون فدراسیون فوتبال با این تیم برخوردی خصمانه 

دارند.
تسنیم،  خبرگزاری  ورزشی  خبرنگار  گزارش  به 
کارلوس کی روش پس از پایان تمرین روز )جمعه( تیم 
ملی فوتبال کشورمان اظهار داشت: می خواهم گزارشی 
از هفته اول آماده سازی تیم ملی برای حضور در جام 
جهانی ارائه بدهم. این آخرین اردویی است که در آن 
فرصت داریم بررسی نهایی از بازیکنان داشته باشیم. این 

بررسی قبل از آغاز مرحله مقدماتی جام جهانی است.
وی افزود: طبق روال گذشته این اجازه را بدهید تا 
از عملکرد فوق العاده بازیکنان تشکر کنم که با تمرکز 
و اهداف بالا در خدمت تیم ملی بودند. از آقای خانلری 
رئیس پژوهشگاه نفت هم تشکر می کنم که دفتر خود را 
در اختیار ما گذاشت. از جانب خودم و بازیکنان یک بار 
دیگر از مسئولان پژوهشگاه صنعت نفت تشکر می کنم 
که همه امکانات خود را در اختیار تیم ملی قرار دارند. 
ضرب المثل پرتغالی می گوید، آن کسی که هر چه در 
توان داشته است گذاشته، احتیاجی ندارد که همه 
چیزش را در اختیار بگذارد. همچنین تشکر می کنیم 
از حمایت هایی که از ما شده است. بدون این حمایت ها 

نمی توانستیم کاری انجام دهیم.
سرمربی تیم ملی تصریح کرد: همان طور که مطلع 
هستید با 23 یا 24بازیکن به مقدونیه سفر خواهیم کرد. 
ما با تیم اصلی مقدونیه بازی خواهیم کرد و منتظر پاسخ 
مسئولان فیفا برای اجازه دادن جهت برگزاری این دیدار 
هستیم. امیدوارم بازی دومی هم در ایران برگزار کنیم.

فوتبال  ملی  تیم  البسه جدید  مورد  در  کی روش 
کشورمان نیز گفت: بررسی های لازم را در این زمینه 
انجام داده ام و فردا گزارش آن را به مهدی تاج ارائه 

خواهم داد.
وی خاطرنشان کرد: متأسفانه مختصر توضیحاتم را 
نمی توانم به اتمام برسانم، در صورتی که جام جهانی 
از همین ماه برای تیم ملی آغاز شده است. جلسات 
طولانی و متعددی با تاج داشتیم. خواسته من این بود 
که بروم چون نقطه نظرات خودم را داشتم. نمی خواهم 
شرایط را پنهان کنم، چون همه چیز واضح و شفاف 
بود. پس از 67 ساعت جلسه قانع شدم که با مدیریت و 
رهبری تاج فدراسیون فوتبال در راستای حل مشکلات 
قدم خواهد گذاشت. هیچ شکی نداریم که چه افرادی 
که درون فدراسیون و چه افرادی که بیرون هستند، 
برخورد خصمانه ای با تیم ملی دارند و این فضا همچنان 

برقرار است.
سرمربی تیم ملی فوتبال ادامه داد: متأسفانه افرادی 
کنار ما حضور دارند که اهداف واضحی دارند که مخل 
تیم ملی برای رسیدن به اهدافش است. به همین دلیل 
با رعایت احترام عنوان کردم که می خواهم که ایران 
را ترک کنم و رابطه دو طرفه را به اتمام برسانم. اگر 
بخواهم ریز ماجرا را بگویم بی شرمانه است. رفتار برخی 
مسئولان از جمله مدیر ورزشگاه آزادی خصمانه است. 
اطلاعی ندارم که مدیریت ورزشگاه آزادی تحت نظر چه 
کسی کار می کند، اما این رفتارها دو سال پیش نیز 
وجود داشت. آن موقع گفتیم که سهوی بوده است، 
اما وقتی دو سه سال تکرار شد، نشان می دهد خصمانه 
است. ایشان رفتار خصمانه ای نسبت به تیم ملی دارند و 
مدیران مافوق او نیز چنین رفتاری دارند. ما بازی مهمی 
مقابل مقدونیه داریم، ولی یک جلسه هم در آزادی 
تمرین نکردیم. دو سال پیش چنین رفتاری کردند 

و دیگر نمی توان گفت که اتفاقی بوده است. متأسفانه 
افسوس می خوردم و ناراحتم. از مسئولان پژوهشگاه 
نفت متشکرم، اما باید بگویم در زمین غیراستاندار 
تمرین کرده ایم. این زمین، زمین تفریحی است و ابعاد 

فوتبالی ندارد. 
کی روش با بیان اینکه برخی شرایط برای او قابل قبول 
توصیف کرد  ناراحت کننده  را  این مسائل  و  نیست 
و گفت: این رفتارها منافع تیم ملی را کمک نخواهد 
کرد. صحبتی از سوی دکتر شهاب مطرح شد که 
من قصد تنبیه او را داشته ام. این مطلب را تکذیب 
می کنم و چنین اتفاقی نیفتاده است. سه نامه از دکتر 
سیف، شهاب و پرهام خانلری دریافت کردم که آن را 
در اختیار رسانه ها قرار می دهم. تصمیم این مأموریت 
که شهاب به ایفمارک برود، تصمیم دکتر سیف بوده 
است. دلیل اینکه مأموریت به شهاب از سوی دکتر 
سیف و خانلری داده شده است، به این خاطر بوده که 

آن را بازگو می کنم. این نقل قول دکتر سیف است: 
»مأموریت دکتر شهاب این است که از ورود دشمنان 
تیم ملی به داخل ساختمان جلوگیری شود که توسط 
دکتر هراتیان انجام شد«. طبق نوشته آقایان مأموریت 
دکتر شهاب این است که از ورود افرادی که ضد منافع 
تیم ملی هستند، به ساختمان ایفمارک جلوگیری شود. 
طبق این نقل قول، یکی دیگر از دلایل حضور شهاب، 
مقابله با حکومت تقلبی این خانم )هراتیان( یعنی 
قلمرویی که برای خودش و نزدیکانش به وجود آورده 
است، بود. من این تصمیم را برای دکتر شهاب نگرفته ام. 
این تصمیم از سوی افراد دیگری گرفته و من گفتم که 
مأموریت دکتر شهاب به پایان رسیده است. هر کسی 
شک دارد، ایمیل های دکتر سیف و شهاب را در اختیار 

آنها قرار می دهم.
 وی در مورد وضعیت اردوی فعلی تیم ملی گفت: 
هدف مان این است که در بازی ها پیروز شویم. کار ما 

بررسی عمیق و کارآمد در فرایند انتخاب بازیکنان است. 
به همین خاطر نیاز به اردو و بازی های دوستانه داریم. در 
فوتبال مربی می تواند یک نظر داشته باشد، اما نتیجه در 

بازی ها مشخص می شود. 
سرمربی تیم ملی در مورد فینال لیگ قهرمانان اروپا 
که قرار است بین رئال مادرید و اتلتیکو مادرید برگزار 
شود، گفت: درباره هر مسئله ای که خارج اردوی تیم 
ملی است، نباید صحبت شود. من هم هوادار هستم، اما 
تنها درباره یک مطلب صحبت می کنم و آن هم صعود 
به جام جهانی است. صعود به جام جهانی با بهانه ها 
امکان پذیر نخواهد بود. اگر امروز صبحانه و نهار نخورید، 
می توانید فردا آن را صرف کرده و جایگزین امروز کنید؟ 
اگر از هواپیمایی بدون هیچ بال و چتری پایین بپرید، 
زنده می مانید؟ من با تاج برای ماندن در تیم ملی توافق 
کرده ام. من موافق تصمیمات تاج بوده و فدراسیون 
فوتبال خواهم بودم، اما در حال حاضر چالش بزرگی 
پیش روی من است و آن چالش بردن تیم ملی به جام 

جهانی خواهد بود. 
کی روش با اشاره به کمبود امکانات در تیم ملی گفت: 
هرکسی رفتار خصمانه ای نسبت به تیم ملی داشته 
باشد، آن افراد برای من مانند عربستانی ها و قطری ها 
خواهند بود. وقتی تیم ملی را به پرتغال بردم، مسئولان 
دولتی کشورم، از تیم ملی ایران حمایت کردند. به اردن، 
عمان، اتریش، استرالیا و کشورهای دیگر سفر کرده ایم 
و همه سعی داشتند به تیم ملی کمک کنند اما مدیر 
ورزشگاه آزادی فردی است که رفتارش نسبت به تیم 
ملی خصمانه است. هر زمان که این اتفاق می افتد، به 

تیم ملی ضرر می رساند. 
وی عنوان کرد: می دانم پس از اظهاراتم، برخی ها 
می گویند که کی روش دوباره صحبت های گذشته را 
تکرار کرده اما این بار همان افراد هستند که رفتارهای 
گذشته را تکرار می کنند. تا زمانی که این رفتارها را 
داشته باشند، هیچ کس نمی تواند جلوی دهان من را 
بگیرد. من هم ممکن است که به صورت روزمره اشتباه 
کنم، اما رفتار خصمانه نسبت به تیم ملی درست نیست. 
پنج سال است در ایران حضور دارم و می دانم که ممکن 
است توجیه کنند که مثلا چمن خراب است و شما 
نیز اظهارات آنها را منتشر کنید اما چند سال است این 
اتفاق می افتد. از تاج درخواست خواهم کرد که بازی 
تیم ملی ایران مقابل قطر را به تبریز منتقل کند چون 
مطمئن هستم آنجا رفتار بهتری نسبت به ما و تیم ملی 

خواهند داشت.

آخرین توصیه های لوزانو:

 این مهمترین مسابقه ورزشی عمرتان است
آخرین جلسه تمرینی تیم ملی والیبال قبل از آغاز رقابتهای انتخابی المپیک و دیدار با 

استرالیا برگزار شد.
رائول لوزانو سرمربی تیم ملی والیبال ایران صبح دیروز در آخرین جلسه تمرینی قبل 
از آغاز مسابقات انتخابی المپیک به بازیکنان گفت: "شما برای مهمترین مسابقه ورزشی 
عمرتان آماده می شوید. باید فردا در اولین بازی با 100 درصد آمادگی به میدان برویم. 
برای اینکه در ساعت 10 صبح فردا به نهایت آمادگی خود برسید، باید از سه ساعت قبل 
کاملا هشیار باشید و زودتر بیدار شوید. ممکن است که دیرتر بیدار شوید بد به مسابقه 
برسید که در این صورت 100 درصد آماده نخواهید بود. این چیز جدیدی نیست و شما در 
سال های قبل هم چنین شرایطی را تجربه کرده بودید."  پس از صحبت های سرمربی تیم 
ملی، بازیکنان به گرم کردن و انجام حرکات کششی پرداختند و دقایقی در سالن تمرینی 
به تمرین دریافت و سرویس مشغول شدند. اما بعد از یک ساعت کار در سالن تمرینی، 
تیم ملی والیبال به سالن اصلی مجموعه متروپلیتن رفت تا یک روز قبل از دیدار حساس 
با استرالیا در میدان مسابقه دست به توپ شود.  لوزانو طبق روال گذشته بازیکنان را به دو 
گروه تقسیم کرد تا مردان والیبال ایران با نقش آفرینی در پست تخصصی خود و همکاری 
با یکدیگر به هماهنگی مطلوب برسند.  لوزانو در تمرین تاکید زیادی به هماهنگی پاسور 
و قطرپاسورها داشت.  او قبلا درباره چگونگی بهره بردن از دو تعویضه ها در مسابقه تذکر 
لازم را داده بود. همزمان با تمرین تیم ملی والیبال ایران مسئولان سالن متروپلیتن در 
حال آماده سازی و مرتب کردن سکوهای هواداران بودند. در حالی که والیبالیست های 
کشورمان گرم تمرین بودند، باران های موسمی اقیانوس آرام در شهر توکیو شدت گرفت و 
مه غلیظی آسمان خراش های اطراف ورزشگاه را در برگرفته بود. 14 مرد والیبال ایران زیر 
بازان سیل آسا، اما زیبای شهر با اتوبوس به هتل بازگشتند تا برای مسابقه افتتاحیه انتخابی 

المپیک 2016 برابر استرالیا آماده شوند.

میرزاجانپور: 

باید گام نخست را محکم برداریم
دریافت کننده تیم ملی والیبال ایران در آستانه مسابقات انتخابی المپیک گفت: 
خوشبختانه آمادگی خوبی برای شرکت در مسابقات داریم و خوب می دانیم که در این 
رقابت ها هیچ حریفی آسان نیست و باید مقابل همه حریفان با تمام توان تنها برای برد 

به میدان برویم.
 مجتبی میرزاجانپور دریافت کننده تیم ملی والیبال ایران در آستانه مسابقات انتخابی 
المپیک در گفتگو با خبرنگار اعزامی ایسنا به توکیو، اظهار کرد: خوشبختانه شرایط خیلی 
خوبی را در ژاپن تجربه کردیم. دو بازی تدارکاتی خیلی خوب داشتیم و نشان دادیم که 
به آمادگی لازم برای موفقیت در مسابقات انتخابی المپیک رسیدیم. همه بازیکنان روحیه 
و انگیزه بالایی دارند و امیدوار هستم که تلاش های شبانه روزی ما جواب دهد و موفق 
شویم.  وی افزود: شرایط روحی تیم خیلی خوب است و همین موضوع می تواند به پیروزی 
ما در بازی اول کمک کند. باید گام نخست را محکم برداریم و مقابل استرالیا پیروز شویم. 
در مسابقات انتخابی المپیک هیچ حریفی آسان نیست. همه برای کسب سهمیه به ژاپن 
آمده اند. فرانسه، لهستان، کانادا، استرالیا، چین و ژاپن همه با نهایت توان خود کار می کنند 
و ما هم نباید آنها را دست کم بگیریم.  میرزاجانپور در پایان گفت: امیدوارم مردم عزیز مثل 
همیشه از ما حمایت کنند و دعای خیرشان را از ما دریغ نکنند. ما همه تلاش خود را انجام 

می دهیم که دست پر برگردیم و مردم کشورمان را خوشحال کنیم.

امیر غفور:

اتفاق خاصی رخ ندهد المپیکی می شویم

پشت خط زن تیم ملی والیبال با اشاره به انگیزه بالای اعضای تیم برای موفقیت در 
انتخابی المپیک گفت: اتفاق خاصی نیفتد، المپیکی می شویم.

امیر غفور پس از پیروزی 3 بر یک تیم ملی والیبال ایران برابر لهستان در دیداری دوستانه 
اظهار کرد: خوشبختانه با شرایط ژاپن از نظر زمانی و آب و هوایی تقریباً هماهنگ شده ایم. 
در بازی برابر لهستان هم با وجود اینکه سه ساعت در راه بودیم کم اشتباه تر ظاهر شدیم و 
توانستیم عملکرد بهتری داشته باشیم که این نویدبخش روزهای خوب است. وی ادامه داد: 
پیروزی برابر لهستان هم نکات مثبت دارد و هم نکات منفی، اما بخش مثبت این پیروزی 
این است که اعتماد به نفس خوبی به دست می آوریم ولی از طرفی اگر در باد این پیروزی 

بخوابیم ممکن است در مسابقات اصلی با مشکلاتی روبرو شویم.
 پشت خط زن تیم ملی والیبال ایران گفت: اگر در کنار جنگندگی، اعتماد به نفس هم 
وجود داشته باشد بسیار عالی می شود در غیر این صورت ممکن است سرخورده شویم. 
هر اقدامی که از طرف فدراسیون، کادر فنی و بازیکنان لازم بوده انجام شده و هیچکس 
کوتاهی نکرده است. همه زحمت کشیده اند و امیدوارم فقط اتفاق ناگواری رخ ندهد چون 
در حال عادی ما المپیکی می شویم. غفور خاطرنشان کرد: مردم برای ما دعا کنند و ما هم 

قول می دهیم دست پر از ژاپن بازگردیم.
 امیدوارم در این راه مردم کشورمان هم از ما مانند گذشته حمایت کنند.

تیم ملی والیبال ایران درحالی گام به رقابت های انتخابی 
المپیک 2016 ریو گذاشته که کارشناسان معتقدند این 
بهترین فرصت برای پایان دادن به حسرت 52 ساله والیبال 
ایران برای حضور در المپیک است. رقابتهای والیبال انتخابی 
المپیک از بامداد روز شنبه به وقت تهران در توکیو ژاپن کلید 
می خورد. هشت تیم فرانسه، لهستان، ایران، استرالیا، کانادا، 
ژاپن، ونزوئلا و چین با برگزاری دیدارهای دوره ای چهار 
سهمیه را برای حضور در ریو مشخص می کنند. »سه تیم برتر 
مسابقه به علاوه بهترین تیم آسیایی حاضر در این تورنمنت.« 
به ظاهر کار تیم ملی خیلی دشوار نیست. دست کم برای 
کسب عنوان برترین تیم آسیایی. استرالیا، ژاپن و چین سه تیم 
دیگر قاره کهن در این رقابتها محسوب می شوند. تیمی که در 
رده بندی کلی از این بین بالاتر از دیگر رقبای قاره کهن قرار 

گیرد جواز حضور در المپیک را کسب خواهد کرد.
تجربه تلخ جام جهانی

با تجربه ای که از عملکرد تیم ملی والیبال در سال های اخیر 
سراغ داریم به نظر می رسد شانس تیم کشورمان بیش از دیگر 
تیم های آسیایی است اما اتفاقاتی که در جام جهانی 2015 
ژاپن رخ داد و شکست های متوالی در کارنامه اسلوبودان کواچ، 
سرمربی وقت تیم ایران ثبت شد تردیدهایی را به وجود می 
آورد. تیم ایران در جام جهانی برابر ژاپن 3 بر 2 برنده شد ولی 

مقابل استرالیا در سه ست متوالی شکست خورد.
دو رقیب بزرگ برای ایران

اگر واقع بین باشیم نتیجه گیری مقابل تیم های مطرح 
فرانسه و لهستان دشوار است. فرانسه، قهرمان لیگ جهانی در 
دو بازی که اخیر در خاک خود برابر ایران انجام داده بود در 
غیاب چند بازیکن تاثیرگذار خود به برتری دست یافت و حالا 
با تمام قوا به میدان خواهد آمد. لهستان نیز همواره برابر تیم 
ایران نتیجه گرفته و حتی در روزهای بد خود نیز از شکست 

پیروزی ساخته است.
دو تیم کانادا و ونزوئلا، دیگر حریفان غیر آسیایی تیم 
کشورمان به حساب می آیند. در این بین پیروزی مقابل 
ونزوئلا از حالا محتمل به نظر می رسد اما کانادا در جام 
جهانی ژاپن برابر ایران پیروز شده بود و تیم سرسخت به 
حساب می آید که بازی برابر آن غیر قابل پیش بینی خواهد 

بود. با این حال تیم ایران می تواند از پس کانادا بر بیاید.
تحول اساسی با لوزانو

ایران بعد از ناکامی در لیگ جهانی و بخصوص جام جهانی 
2015 ژاپن تغییرات اساسی را در کادر فنی خود ایجاد کرد. 
اسلوبودان کواچ از کار برکنار شد و رائول لوزانو، سرمربی 
باتجربه آرژانتینی هدایت تیم کشورمان را بر عهده گرفت. 
خوان سیچلو دستیار پیشین خولیو ولاسکو نیز قرارداد خود 
را بعنوان سرمربی تیم ملی قطر فسخ کرد و بار دیگر به ایران 
آمد تا در کنار هموطن خود به آماده سازی تیم کشورمان 

بپردازد.
گارانتی دریافت های اول

بازگشت فرهاد ظریف، لیبروی باتجربه تیم ملی از اتفاقات 
مهمی بود که در دوره لوزانو رخ داد و دست کم در دریافت 
های اول نگرانی ها را کمتر خواهد کرد. حمزه زرینی نیز به 
لیست تیم ملی برگشت و جالب اینکه سرمربی نام علیرضا 
بهبودی 37 ساله را هم بعنوان پاسور در فهرست 20 نفره 
خود در سفر به ژاپن قرار داد تا همه پتانسیل موجود والیبال 

کشور را برای کسب سهمیه المپیک به کار گیرد.
تیم ملی از روزهای نخست سال جاری تمرینات سنگین 
خود را زیر نظر سیچلو آغاز کرد و در ادامه با حضور لوزانو، این 
تمرینات جدی تر از قبل پی گرفته شد. دو بازی تدارکاتی با 
فرانسه که با شکست همراه شد و پس از آن برتری 3 بر 2 
مقابل چین دیدارهای تدارکاتی تیم ملی بودند. پایان تدارکات 
ایران نیز با برتری 3 بر یک مقابل لهستان در خاک ژاپن انجام 
شد که البته باید دید در تقابل رسمی با این تیم آیا قادر 

به شکست این تیم در دیدارهای رسمی خواهد بود یا خیر.
استرالیا مهمترین حریف ایران!

شاگردان لوزانو ساعت 5:40 بامداد روز شنبه بازی افتتاحیه 
این رقابتهای را برابر استرالیا برگزار می کنند. جدال مسن 
ترین و جوان ترین تیم مسابقات. ایران با میانگین سنی 28.5 
سال در رقابتهای انتخابی المپیک شرکت کرده و به نوعی 
مسن ترین تیم تورنمنت به حساب می آید و در مقابل تیم 
استرالیا با میانگین سنی 25 سال پای به رقابتها گذاشته است.

از  تورنمنتی  هر  در  نخست  دیدارهای  معمول  طور  به 
حساسیتی بالا برخوردار است و از آنجا که استرالیا رقیب 
جدی ایران برای کسب تنها سهمیه آسیایی محسوب می 
شود تقابل با این تیم از اهمیتی دوچندان برخوردار شده 
است. بازیکنان ایران برای اینکه در ادامه کار از شرایط خوبی 
برخوردار شوند باید برابر این این تیم پیروز شوند تا گام مهمی 

را در کسب سهمیه المپیک بردارند.
 مهار آسمان خراش استرالیا

هدایت تیم استرالیا را روبرتو سانتیلی سرمربی پیشین تیم 
جوانان ایتالیا بر عهده گرفته است. به نظر می رسد تمام 
امید این مربی به درخشش توماس ادگار 27 ساله و 212 
سانتیمتری بعنوان بازیکن پشت خط زن است که مهره ای 
کلیدی به حساب می آید و خط دفاعی ایران باید برای مهار 

وی برنامه ای اساسی داشته باشد.
 استرالیا در المپیک های 2000 سیدنی، 2004 آتن و 
2012 لندن حضور داشت که مهمترین عنوان خود را در 
لندن با ایستادن در مکان پنجم کسب کرد. در مقابل تیم 
ایران تلاش می کند به رویای 52 ساله خود برای حضور در 

المپیک پایان دهد.
 تلاش های نافرجام

ایران برای کسب سهمیه المپیک سه بار دیگر اقدام کرده 
بود که هر بار از رسیدن به هدف خود باز ماند. نخستین بار 
ایران با هدایت پارک کی وون کره ای در رقابتهای انتخابی 
المپیک 2004 آتن شرکت شرکت کرد که نتوانست نتایج 
لازم را کسب کند و استرالیا تنها سهمیه قاره آسیا را از آن 

خود کرد.
 دومین حضور ایران در رقابتهای انتخابی المپیک به سال 
2008 باز می گشت. این بار زوران گاییچ صربستانی سرمربی 
ایران بود که تنها دو برد برابر تایلند و استرالیا کسب کرد و با 
قرار گرفتن در رده ششم شانسی برای کسب سهمیه نداشت.

 تلاش سوم ایران مربوط به المپیک لندن بود. خولیو 
ولاسکو هدایت تیم کشورمان را بر عهده داشت. ژاپن، کره 
جنوبی، چین، ونزوئلا و پورتوریکو برابر ایران شکست خوردند 
اما باخت نابهنگام مقابل استرالیا و نیز شکست برابر صربستان 
شانس المپیکی شدن را از ایران گرفت. صربستان بعنوان 
تیم نخست و استرالیا هم تحت عنوان بهترین آسیایی راهی 

المپیک لندن شدند. 
بهترین تیم تاریخ

به باور همگان این بهترین نسل تاریخ والیبال ایران است 
که اگر این فرصت را از دست بدهد شاید برای چهار سال 
بعد دیگر از این شرایط برخوردار نباشد. همین موضوع باعث 
شده تا بازیکنان با انگیزه ای مضاعف پای به عرصه مسابقات 

بگذارند.
 از سال 1964 که والیبال به جمع رشته های المپیک 
پیوسته است همواره این حسرت در نزد اهالی والیبال ایران 
وجود داشته که تیم کشورمان بتواند سهمیه حضور در این 
مسابقات را کسب کند و امید می رود این بار با بهترین تیم 
تاریخ و مربی باتجربه آرژانتینی شاهد تحقق رویایی 52 ساله 

خود باشیم. 
برنامه کامل دیدارهای انتخابی المپیک به شرح زیر است:

 * هشتم خرداد ماه
ساعت 10 : ایران - استرالیا

ساعت 12:45 : چین - فرانسه
ساعت 15:30 : لهستان - کانادا
ساعت 19:10 : ژاپن - ونزوئلا

 * نهم خرداد ماه
ساعت 10 : کانادا - ایران

ساعت 12:45 : ونزوئلا - استرالیا
ساعت 15:30 : فرانسه - لهستان

ساعت 19:05 : ژاپن - چین
 * دهم خرداد ماه : استراحت

 * یازدهم خرداد ماه
ساعت 10 : استرالیا - کانادا

ساعت 12:45 : چین - ونزوئلا
ساعت 15:30 : ایران - فرانسه
ساعت 19:10 : لهستان - ژاپن

 * دوازدهم خرداد ماه
ساعت 10 : ونزوئلا - کانادا

ساعت 12:45 : فرانسه - استرالیا
ساعت 15:30 : چین - لهستان

ساعت 19:05 : ژاپن - ایران
 * سیزدهم خرداد ماه

ساعت 10 : کانادا - فرانسه
ساعت 12:45 : ایران - چین

ساعت 15:30 : لهستان - ونزوئلا
ساعت 19:10 : استرالیا - ژاپن

 چهاردهم خرداد ماه: استراحت
 * پانزدهم خرداد ماه

ساعت 10 : چین - استرالیا
ساعت 12:45 : ونزوئلا - فرانسه
ساعت 15:30 : لهستان - ایران

ساعت 19:05 : ژاپن - کانادا
 * شانزدهم خرداد ماه

ساعت 10 : ایران - ونزوئلا
ساعت 12:45 : کانادا - چین

ساعت 15:30 :استرالیا - لهستان
ساعت 19:10 : فرانسه - ژاپن

 برنامه دیدارها به وقت محلی است.

آخرین فرصت والیبال ایران برای صعود به المپیک

 ۷ گام تا تحقق یک رویا 



5علمی و سلامت

محققین سوئیسی عینک های هوشمندی را برای آتش نشان ها طراحی کرده اند که می 
توان عملیات اطفاء حریق را آسوده تر انجام داد.

به گزارش خبرگزاری مهر، محققین دانشگاه EPFL سوئیس عینک هایی را برای آتش 
نشان ها تولید کرده اند که مجهز به فناوری واقعیت افزوده است و با کمک آن می توان داخل 

دود را به هنگام وقوع آتش سوزی مشاهده کرد.
 با استفاده از این عینک های ویژه، آتش نشان می تواند در صحنه آتش سوزی مسیر را به 

خوبی تشخیص دهد و عملیات امداد و نجات را با سرعت بالاتری انجام دهد.
در واقع این عینک هوشمند به دوربین حرارتی متصل است که بوسیله آن اطلاعاتی درباره 
قرار گرفتن شخص مصدوم در مکان خاص و همچنین خطرات احتمالی از قبیل فرو ریختن 

آوار بر اثر حرارت بالا بر روی صفحه این عینک به تصویر در می آید.
در حال حاضر آتش نشان ها از دوربین های حرارتی در عملیات های خود استفاده می کنند 
اما این مدل جدید بسیار کوچک تر است و در تجهیزات معمولی آتش نشان ها قرار می گیرد 

ضمن اینکه مجهز به سیستم فناوری واقعیت افزوده است.

برج های معلق در سال 2250

سرنوشت احساس در عصر بوتاکس!
 تحقیقات جدید نشان می دهد که درمان های زیبایی 
افراد در درک  توانایی  بوتولین می تواند  بر سم  مبتنی 

احساسات دیگران را دچار اختلال کند.
به گزارش خبرگزاری دانشجویان ایران )ایسنا(- منطقه 
خراسان و به نقل از ساینس دیلی، تزریق بوتاکس به 
ماهیچه های صورت با ایجاد فلجی خفیف خطوط چهره 
را برطرف کرده و باعث می شود پوست افراد جوان تر به 
نظر برسد، اما این گونه عملها یک اثر دیگر نیز دارد که 
به سادگی قابل پیش بینی نیست: توانایی درک احساسات 
دیگران در افرادی که تحت این گونه عمل های زیبایی 
قرار می گیرند تا اندازه ای تحلیل می رود. محققان دانشگاه 
بین المللی علوم پیشرفته SISSA توضیح می دهند که 
این عارضه به توقف ناگهانی فیدبک های تحریک درونی 
بستگی دارد؛ فرآیندی که به ما کمک می کند با بازتولید 
احساسات سایرین در درون خودمان بتوانیم احساسات 

طرف مقابل را به خوبی درک کنیم.
بازار درمان های مبتنی بر بوتاکس افراد زیادی را به 
خود مشغول کرده است. برای اینکه فقط تا اندازه ای از 
وسعت آن آگاه شوید کافیست بدانید که سال گذشته 
حدودا 250 هزار مورد عمل  بوتاکس تنها در ایتالیا به 
انجام رسیده است. لذا طبیعی است که در مورد اثرات 
جانبی احتمالی این عمل ها نگران باشیم. یکی از اثرات 
نسبتا پیش بینی نشده این عمل به حوزه احساسات و 
خصوصا درک اطلاعات حسی و اظهارات چهره ای افراد 
مقابل مربوط است. فلج ضمنی ماهیچه های صورت به 
دلیل اثرات سم، موجب می شود افراد نتوانند آن دسته 

از احساساتی که غالبا از طریق چهره طرف مقابل بیان 
می شوند را به خوبی درک کنند.

فرآیند پردازش اطلاعات حسی از جمله احساساتی که 
از طریق چهره بیان می شوند تا اندازه ای با بازتولید همان 
احساسات در درون بدن خود ما سروکار دارد. به بیان دیگر 
زمانی که ما لبخندی را مشاهده می کنیم، تمایل پیدا 
می کنیم که لبخند بزنیم ) که اغلب به طور غیرارادی و 
ناخودآگاه رخ می دهد( و به این ترتیب سعی می کنیم این 
احساس را درک کنیم. اما زمانی که ماهیچه های صورت 
با بوتاکس فلج شده باشد، فرآیند درک احساساتی که 
سایرین با کمک چهره شان ابراز می کنند دشوارتر می شود.

محققان با انجام آزمایش های مختلف به بررسی نحوه 
درک احساس طرف مقابل در افراد پرداختند. این افراد 
قبل و دو هفته بعد از انجام عمل زیبایی بوتاکس مورد 
با نتایج مربوط به  آزمایش قرار گرفته و نتایج حاصل 
افرادی که عمل جراحی انجام نداده بودند مقایسه شد. 
صرف نظر از روش اندازه گیری میزان درک احساسات ) 
قضاوت یا زمان واکنش(، نتایج نشان داد که فلج اعضا 
صورت بر توانایی افراد در درک احساسات دیگران تاثیر 

می گذارد.
 فرانسیسکو فورونی یکی از محققان SISSA می گوید:» 
وقتی لبخند کاملا واضح است افراد می توانند آن را به 
خوبی درک کنند اما وقتی نحوه بیان احساس از طریق 
چهره بسیار ظریف و جزئی باشد، اثرات منفی این نوع 

عملها بر درک این احساسات کاملا واضح است «. 
یک مکالمه معمولی که در آن هر دو طرف به طور 

یکسان احساسات یکدیگر را درک کنند برای برخورداری 
از یک تعامل اجتماعی مطلوب امری حیاتی است و عدم 
تغییرات  بروز  یا  و  احساسی  توانایی در درک جزئیات 
ناگهانی در احساس طرف مقابل می تواند مانع از تعاملات 
موفقیت آمیز شده و حتی یک رابطه را به شکست منتهی 

کند.
 فورونی می گوید: » آگاهی از این عواقب به افرادی که 
با درمان های زیبایی سر و کار دارند کمک می کند و 
در عین حال برای افرادی که به دنبال این نوع درمان ها 

هستند اطلاعات کافی و مفیدی فراهم میسازد«. 

ساخت اولین موتورسیکلت کاملا بی صدا
سازمان تحقیقات پیشرفته دفاعی ایالات متحده آمریکا)دارپا( اولین موتورسیکلت کاملا 

بی صدا را طراحی و تولید کرد.
به گزارش خبرگزاری دانشجویان ایران )ایسنا(- منطقه خراسان و به نقل از میل آنلاین، 
موتورسیکلت شناسایی سایلنت هاوک)Silent Hawk( مجهز به موتور هیبرید کاملا بی صدا 
است. این موتور در شرایط معمولی سوخت دیزل مصرف می کند و در شرایط اضطراری، 

شناسایی و حرکت در نقاط صفر مرزی می تواند با الکتریسیته کار کند.
سازمان دارپا تاکنون دو نمونه آزمایشی این موتور را تولید کرده است تا در صورت کسب 

استانداردهای ارتش ایالات متحده آمریکا، مجوز تولید را دریافت کند.
الکس دزویل، مهندس و طراح صنعتی سازمان دارپا عنوان کرد: با توجه به اهمیت حفظ 
جان نیروهای ویژه در حین ماموریت های شناسایی، مهندسان دارپا از موتور پیشرفته با 
قابلیت مصرف سوخت های متفاوت مثل دیزل، بنزین، سوخت جت و حتی روغن زیتون 

استفاده کرده اند.
وی در ادامه افزود: عملکرد این موتورسیکلت با یک سوئیچ دو حالته قابل تغییر است، 
به طوری که کاربر با استفاده از یک سوئیچ می تواند سیستم حرکتی را از وضعیت موتور 
درون سوز به وضعیت موتور الکتریکی با تولید کمترین صدا معادل 55 دسی بل تغییر دهد. 

این میزان معادل صدای موجود در اتاق است.
میزان آلودگی صوتی موتورسیکلت Hawk در وضعیت حرکت با موتور درون سوز تقریبا 

معادل صدای جاروبرقی متوسط یعنی حدود 75 دسی بل است. 

ساخت عینک های هوشمند
 برای آتش نشان ها

وبسایت "ایولو" ایده یک برج آینده نگرانه مفهومی را مطرح 
کرده که در دو قرن دیگر با افزایش شدید جمعیت زمین و 
کمبود فضای کشاورزی برای تولید مواد غذایی، مورد استفاده 
قرار خواهد گرفت. به گزارش خبرگزاری دانشجویان ایران 
)ایسنا(- منطقه خراسان و به نقل از ایولو، تصور کنید در سال 
2250 میلادی تمام نقاط کره زمین به اماکن شهری تبدیل 
شده و حدود 50 میلیارد نفر بر روی آن زندگی می کنند. هرچند 
فناوری های جدیدی برای تولید غذا به روش های مختلف وجود 
دارد ولی فضایی برای کشاورزی باقی نمانده و انسانها همه جا را 
برای سکونت در نظر گرفته اند. براساس ایده این سایت آسمان 
خراش معلق آینده نگرانه Plantage Skyhanger مشکل غذا و 
فضای سکونت را رفع خواهد کرد. این برج مفهومی دارای خاک 
واقعی، غذای حقیقی، نور و گونه های مختلف گیاهان ارگانیک 
با مزارع عمودی است که از فضا بر سر شهر آویزان خواهند 
شد. این برج دارای سبزیجات تازه و محصولات غذایی مختلف 
بوده و ساختاری سبک به دلیل معلق بودن دارد. زمین ها مدور 
و فشرده بوده و آبیاری آنها از طریق سقف انجام می شود. 

بذرها هم به صورت مصنوعی در آزمایشگاه در طبقات بالای 
آسمان خراش تولید می شوند. بذر گیاهان ارگانیک در ایستگاه 
فضایی ذخیره شده و خاک مورد نظر بعد از مراحل مختلف 
دوباره به طبیعت بازگردانده می شود. این برج از نور طبیعی 
مستقیم و غیرمستقیم استفاده می کند و دارای شیشه های 
بزرگ نیمه شفاف ETFE است. البته ساختمان شامل فیبرهای 
نوری بوده که نور را در طول روز به درون ساختمان هدایت 
می کند. از باد و نور خورشید برای عملکردهای مختلف و ذخیره 
انرژی استفاده می شود و در واقع اتلاف انرژی این ساختمان 
صفر است. این ایستگاه کشاورزی فضایی گونه های مختلف 
گیاهی داشته و بذرها قرن ها برای استفاده ذخیره شده و 
شرایطی مشابه قرار گرفتن و تولید محصول در زمین دارند. 
ساختار این برج معلق سبک وزن بوده و توسط راکت و آسانسور 
فضایی قابل دسترس است. کف این برج مکانی برای رشد 
ماهیان است. این ایستگاه قابلیت جمع آوری زباله های فضایی 
را دارد، فیبرهای نانوکربن آن جدا شده، برج از فضا به زمین 
انتقال یافته و آبرفت های آن به بستر رودخانه ریخته می شود و 

سپس برای سفر به فضا آماده می شود. این ایستگاه با چرخش 
زمین هماهنگ است. آب نوسانات برج و حرکت پاندول مانند 
آن را از بین می برد. با حذف این مورد جریان آب و موج لازم 
برای حیات موجودات آبزی فراهم می شود. چرخش طناب های 
نگهدارنده در دو جهت نیز موجب تحمل بار این برج می شود. 
سه کابل در داخل موجب ایستایی فضای داخل شده که بلندی 

آنها 35 هزار و 786کیلومتر است. 

گزارش از : زهرا رحیمی

  اغلب مردم وقتی اسم سرطان را می شنوند سریعا مرگ در ذهن آن ها تداعی می شود در 
حالی که به راحتی و با رعایت نکات بهداشتی خیلی ساده می توان از بروز انواع سرطان ها 

پیشگیری کرد.
به گزارش  ؛یکی از انواع سرطان هایی که میزان ابتلا به آن در کشور رو به افزایش است ، 
سرطان دهان  است و با توجه به این که دهان مجرای ورود غذا به بدن است اگر نکات بهداشتی 
در مورد آن رعایت نشود می تواند باعث بروز انواع بیماری ها در بدن انسان شود.سرطان به معنی 
رشد غیر قابل کنترل سلول ها است که سبب تخریب بافت می شود و سرطان دهان می تواند 
بر تمام قسمت های حفره دهان از جمله لب ها، دهان، گلو و زبان اثر بگذارد.عامل 13 درصد 
مرگ و میر ها سرطان است که احتمال بروز آن در سنین مختلف وجود دارد اما میزان بروز 
آن با افزایش سن زیادتر می شود و جالب است بدانید سرطان تنها ویژه انسان نیست بلکه 
همه جانوران و گیاهان پرسلولی نیز ممکن است به سرطان مبتلا شوند. سرطان دهان که در 
محدوده حفره دهان ایجاد می شوند، در گروه سرطان های سر و گردن قرار می گیرد و بیشتر 
سرطان های دهانی در زبان و کف دهان دیده می شوند. تقریباً اکثر این سرطانها، از سلول های 
مسطح )سلول های سنگفرشی( و پوشانندۀ سطح دهان، زبان و لب ها شروع می شوند. به این 

سرطان ها، کارسینوماى  سلولهاى سنگفرشی ) SCC( می گویند.
 با رعایت بهداشت دهان و دندان به جنگ سرطان دهان بروید

نوید ناصری عضو دندانپزشک شورای عالی نظام پزشکی در خصوص ابتلای افراد به سرطان 
دهان می گوید: در گذشته بیشتر افراد مبتلا به سرطان دهان را مردان تشکیل می دادند اما 
امروزه با سیگار کشیدن، سوء تغذیه و عوامل دیگر زیست محیطي، میزان ابتلای زنان به این 
سرطان در حال افزایش است.وی می افزاید :تا سی سال پیش میزان ابتلاي مردان به سرطان 
دهان 5 تا 6 برابر زنان بود اما امروزه این میزان به حدود دو برابر رسیده است و اختلاف بین 2 
جنس در حال کاهش است.وی ادامه می دهد : شیوع سرطان دهان با بالا رفتن سن افزایش 
می یابد و تقریباً 95 درصد از موارد این سرطان پس از 40 سالگی و بخصوص در دهه هاى 6 و 7 
زندگی رخ می دهد.به گفته ناصری در دهه اخیر نسبت به 2 دهه قبل، سرطان در سنین 30 الي 
40سالگي بیشتر دیده مي شودبر اساس گزارش سازمان بهداشت جهاني ، کارسینوماهاي حفره 
دهان در مردان در کشورهاي در حال توسعه ششمین سرطان بعد از سرطان ریه ، پروستات ، 
کولورکتال ، معده و مثانه است و در زنان دهمین سرطان بعد از سرطان سینه ، کولورکتال ، ریه 
، معده ، رحم ، سرویکس ، تخمدان ، مثانه و کبد است که به نظر مي رسد در سال هاي اخیر 

بروز بدخیمي هاي دهان در ناحیه زبان ،در زنان افزایش یافته است. 
 عامل افزایش سرطان دهان در کشور

متاسفانه یکی از کارهایی که در بین جوانان جامعه رواج یافته مصرف سیگار و کشیدن قلیان 
است که آن را نوعی سرگرمی دانسته و در اوقات فراغت خود به سراغ آن می روند در حالی که 
نمی دانند تا چه اندازه سلامت خود را در معرض ابتلا به انواع بیماری ها از جمله سرطان قرار 
می دهند.ناصری دلیل افزایش سرطان دهان در ایران و کاهش سن ابتلا به آن را در دهه اخیر، 
مصرف بیش از حد قلیان ،سیگار و الکل در جوانان می داند.نکته مهم و قابل تامل اینجاست که 
علاوه بر اینکه مصرف قلیان و سیگار در بروز سرطان دهان تاثیر بسزایی دارد، کم توجهی جامعه 
و بخصوص نسل جوان به بهداشت دهان و دندان و عدم مراجعه براى معاینات شش ماهه یا 
سالیانه دندانپزشکی می تواند در بروز این نوع سرطان تاثیر بگذارد.این متخصص ارتودنسی با ابراز 
تاسف از این که با افزایش مصرف مواد روانگردان به ویژه اگر در تنباکوى قلیان نیز وجود داشته 
باشد احتمال ابتلا به سرطان دهان بیشتر خواهد شد ، بیان می کند : در جامعه جوان کشور 
طی10سال اخیر و تغییرات حاصله در نوع زندگی این افراد بویژه عدم رعایت بهداشت دهانی 
، کاهش اشتها و کم مصرف کردن مواد غذایی مفید احتمال ابتلا به سرطان دهان و تحریک 

مخاط این ناحیه بسیار بیشتر است .
 وی ادامه می دهد : اکنون کاملًا اثبات شده مواد موجود در توتون و تنباکو در ایجاد سرطان هاى 
حفره دهان دخالت دارند و احتمال بروز این بیماری براثر مصرف قلیان با تنباکوى معطر یا میوه 
اى  با انواع ناخالصی ها بیشتر خواهد بود.وی به جوانان هشدار داده و می گوید : مصرف دخانیات 

) قلیان یا سیگار(، فرد را حدود 30 تا 40 برابر بیشتر مستعد به سرطان هاى دهانی می کند. 
عوامل ایجاد کننده سرطان دهان را بشناسید

تأثیرات ژنتیکی و جهش هاى ژنی ، سیگار و انواع دخانیات ، جویدن تنباکو یا برگ گیاه کاد 
،مصرف الکل به میزان زیاد از جمله عواملی هستند که در بروز سرطان دهان موثرند ؛ همچنین 
رژیم غذایی نامناسب نیز یکی دیگر از عوامل خطرزای سرطان دهان است.مسواک زدن و 
استفاده از نخ دندان کار بسیار ساده ای است که می توان در طول روز پس از مصرف مواد 
غذایی انجام داد که متاسفانه اغلب افراد از انجام همین کار ساده نیز طفره می روند در حالی که 
همه می دانیم پیشگیری مقدم بر درمان است پس چرا سلامت خود را به مخاطره انداخته و با 

رعایت نکردن نکات بهداشت فردی خود را در معرض بیماری و هزینه های درمانی قرار دهیم.

 علائم شایع سرطان دهان کدامند؟
رییس دانشکده دندانپزشکی آزاد اسلامی شیراز درخصوص علایم رایج سرطان دهان بیان 
می کند: بوجود آمدن و باقی ماندن لکه های سفید رنگ، ترکیب سفید و قرمز رنگ یا قرمز رنگ 
در دهان یا روی لب ها ، بوجود آمدن زخمی در دهان یا روی لب ها که با گذشت دو هفته بهبود 
پیدا نمی کند، خونریزی در دهان به مدت طولانی) حدود 1-2 هفته( ، لق شدن یا افتادن دندان، 
احساس درد یا ناراحتی هنگام فرو دادن غذا ، وجود غده در ناحیۀ گردن و گوش درد از جمله 
علائم شایع این سرطان هستند.وی اظهار داشت: ممکن است بیمار با تومورهاى زخمی و احیاناً 
خونریزى کننده اى در ناحیه دهان که به مدت زیادى ادامه داشته مراجعه کند که این بیماران 
معمولاً مردان میانسال با سابقه استعمال فراوان دخانیات و الکل هستند و اغلب بهداشت دهان 

و دندان در آن ها نامناسب است.
مراقب از دهان و دندان کار سختی نیست

پژوهشگران به این نتیجه رسیده اند که برخی از افراد عوامل خطرساز خاصی را دارندکه سبب 
می شود. بیشتر از دیگران در معرض ابتلا به این سرطان قرارگیرند، در واقع  عامل خطر به هر 
عاملی گفته می شود که احتمال ابتلای فرد به بیماری را افزایش دهد.بنابراین افرادی که عادت 
به مصرف دخانیات دارند، افرادی که همزمان هم سیگار کشیده و هم الکل مصرف می کنند ، 
در معرض نور آفتاب قرار داشتن به مدت زیاد و مداوم و عاداتی مانند گاز گرفتن لب و گونه یا 
زبان می تواند خطر ابتلا به سرطان دهان را در فرد بیشتر کند.علی تاجرنیا رییس کنگره سالیانه 
دندانپزشکان ایران نیز نسبت به افزایش ابتلا به سرطان دهان در کشور به علت مصرف دخانیات 
هشدار داده و گفته است :سرطان دهان در منطقه خاورمیانه، سومین جایگاه را در میان سایر 
سرطان ها دارد؛ در حالی که در دنیا رتبه هجدهم را به خود اختصاص داده است. 50 درصد 
بیماری های لثه، جرم دندان ها و ... ناشی از مصرف دخانیات است.کافی است کمی اراده کنیم تا 
دهان و دندانی سالم داشته باشیم و با حداقل هزینه می توان علاوه بر تامین سلامت خود از بروز 

انواع بیماری ها از جمله سرطان که اسمش هم وحشت آور است پیشگیری کرد .
 مراجعات منظم به دندانپزشکی ضروری است

انجام معاینات منظم بهترین فرصت برای بررسی کامل دهان توسط دندانپزشک به  لحاظ 
وجود علائم سرطان است. در واقع معاینات منظم امکان تشخیص درجات اولیه سرطان دهان 
یا مشکلاتی را که ممکن است در آینده منجر به ابتلای فرد به سرطان دهان شوند،  فراهم 

می آورد.
 ناصری عضو دندانپزشک شورای عالی نظام پزشکی در این زمینه می گوید : اگر سرطان دهان 
در مراحل اولیه تشخیص داده شده و بیمار مورد معالجه قرار گیرد، احتمال درمان و خلاصی از 
این بیماری زیاد است و اگر سلول ¬های سرطانی در بدن پخش شده باشند، احتمال درمان فرد 
مبتلا به نسبت کمتر می شود.به گفته وی تحقیقات نشان داده است که مصرف به اندازه ماهی، 
سبزیجات، میوه ها و تخم مرغ می تواند خطر ابتلا به سرطان دهان را کمتر کند.اغلب اوقات 
افراد نسبت به حفظ سلامت خود بی اعتنا هستند و زمانی به پزشک یا دندانپزشک مراجعه 
می کنند که بیماری روند رو به رشدی دارد و حتی گاهی برای انجام کارهای درمانی نیز، زمان 
گذشته است بنابر این تنها با کمی وقت گذاشتن برای ارتقاء سلامت خود و رعایت بهداشت 
فردی بویژه بهداشت دهان و دندان می توان از بروز خیلی از اتفاقات ناگوار جسمی و روحی و 

صرف هزینه های بالاپیشگیری کرد .

13 شیوع سرطان دهان به علت مصرف سیگار و قلیان

بهداشت دهان و دندان را جدی بگیرید
ترفند برای جوان سازی پوست گردن

می توان با افزایش آگاهی و به کارگیری برخی ترفندها از پیری پوست گردن پیشگیری 
و تشدید آن را مهار کرد.

به گزارش   باشگاه خبرنگاران جوان؛ از اولین علائم افزایش سن و پیری، افتادگی 
و چروک پوست گردن است و دلیل آن مستقل بودن پوست گردن از استخوان ها و 
رباط های بدن است. به همین دلیل این قسمت از بدن زودتر افتاده و چروک می شود و 
حالت انعطاف پذیری خود را از دست می دهد.بیشتر افراد برای کاهش آثار پیری در این 
قسمت به روش های آرایشی بهداشتی و عمل های جراحی متوسل می شوند که اثری گذرا 
و مقطعی داشته و تا به حال نتوانسته موفقیتی چشمگیر بدست آورد و اثرهای جانبی 
مخربی در تشدید پیری دارد. در اینجا به معرفی موثرترین ترفندها برای جوان و زیبایی 

سازی پوست اشاره می کنیم.
 1-مصرف ویتامین د خود را افزایش دهید.  2-از قرار گرفتن طولانی در معرض نور 
خورشید پیشگیری کرده و حتما از کرم های ضد آفتاب برای پوست گردن خود استفاده 
کنید.  3-حرکت گردن به بالا، پایین، چپ و راست می تواند با تقویت عضلات و افزایش 
اکسیژن  رسانی به آن نواحی از چروک شدن پوست این نواحی پیشگیری کند. به طور 
کلی، همه ورزش ها می توانند با تقویت عضلات خاصیت ضد پیری داشته باشند.  4-سعی 
کنید بیشتر از مکمل های کلاژن استفاده کنید زیرا سبب بازسازی و ترمیم بافت های 
پوست می شود.  5-حدود 4 ساعت قبل از خواب سعی کنید مواد غذایی سرشار از 
اسیدهای چرب همچون ماهی سالمون، آواکادو، اسفناج، تخم کتان و دانه کدو حلوایی 

استفاده کنید. این مواد سبب تولید کلاژن و بازسازی سلول ها می شوند.

 یک کارشناس تغذیه عنوان کرد: 

لیست خوراکی های دیرهضم و زودهضم 
کارشناس تغذیه با معرفی خوراکی هایی که در معده زود هضم می شوند و آنهایی که 
دیرهضم هستند گفت: غذاهای پرادویه، پرچرب، شکلات و کافئین هضم غذا را سخت 
می کنند.  سامیه عبدی گفت: غذاهایی که در گروه غذاهای زود هضم قرار می گیرند از 
دستگاه گوارش سریع عبور می کنند و قند خون را بالا می برند.وی ادامه داد: غذاهای 
دیرهضم معمولاً 8 ساعت در دستگاه گوارش می مانند، در حالیکه غذاهای زود هضم 
فقط 3 تا 4 ساعت در معده هستند.این کارشناس تغذیه گفت: بطور کلی کربوهیدرات ها 
زود هضم و مواد غذایی چرب و پرفیبر دیر هضم هستند مثل حبوبات و لبنیات.عبدی 
تصریح کرد: غذاهای زود هضم مثل کلوچه ها و نان برشته ، غلات، برنج.در گروهمیوه ها 
نیز که نسبت به سبزیجات هضم راحت تری دارند، هندوانه، خربزه، طالبی، انگور زود 
هضم هستند اما میوه هایی مثل سیب، موز، آلو و انجیر دیرتر هضم می شوند.وی افزود: 
سبزیجاتی مثل کلم، تره فرنگی، پیاز و هویج هضم دیرتری دارند. غذاهای چرب و سرخ 
شدنی دیرهضم هستند مثل ناگت های سرخ شده.غذاهای تند، کاکائو و شکلات نیز 

دیرهضم هستند.

محققان می گویند؛

بدخوابی از علائم پنهان بیماری آسم است
 در حالی که اکثر مردم خس خس سینه را علامت بیماری آسم می دانند، اما مطالعه 
جدید محققان نشان می دهد بدخوابی یا سرفه مداوم هم ممکن است از علائم بیماری 

مجرای تنفسی باشد. 
به گزارش مهر، به گفته محققان مرکز سلامت دنور در کلرادو، بسیاری از افراد مبتلا به 
آسم هستند، اما از این موضوع بی خبرند. بسیاری از افراد بزرگسال دارای علائم قدیمی 
آسم نیستند یا دارای تمامی این علائم نیستند. در این تحقیق با همکاری بیمارستانی در 

دنور، از بیش از 1000 فرد در رده سنی 18 سال به بالا در مورد علائم آسم سوال شد.
طبق این نظرسنجی مشخص شد که بسیاری از افراد از علائم متداول آسم نظیر تنگی 
نفس )89 درصد( و خس خس سینه )85 درصد( باخبر بودند. اما در مورد اکثر علائم 
غیرعادی و غیرمعمول، تعداد کمی از افراد از رابطه بین این مشکلات و بیماری آسم 
احتمالی مطلع هستند. تنها 65 درصد افراد می دانستند که سرفه مداوم می تواند از علائم 
آسم باشد. و در حدود نیمی از آنها می دانستند که درد قفسه سینه و مشکل در خواب 

هم می تواند از علائم بیماری آسم باشد.

تاثیر فرزند چندم بودن بر سلامتی
الگوی تولد )مانند این که شخص فرزند چندم خانواده باشد( می تواند تا حد زیادی بر روی 
سلامت، رفتارها، شیوه ی زندگی و شخصیت کلی افراد تأثیر بگذارد. اغلب این تأثیرات با 
انجام تحقیقات و بررسی بر روی نمونه های بزرگ در کشورهای مختلف انجام شده و اثبات 
گشته است. شاید به نظر، برخی از این ویژگی ها در ما یافت نشود، اما اغلب افراد جهان در این 

گروه ها با ویژگی های ذکر شده شان می گنجند.
فرزند اول: حساسیت غذایی بیشتر و تب یونجه 

بررسی ها نشان می دهد کودکان 7 تا 15 ساله ای که فرزند اول خانواده هستند، بیشتر از 
خواهرها و برادرانشان دچار آلرژی غذایی و بیماری تب یونجه می شوند. دلیلش هم این است 
که سیستم ایمنی بدن فرزندان اول در برابر میکروب ها بیشتر از سایر فرزندها واکنش های 

شدید دفاعی نشان می دهد که این امر باعث بروز آلرژی می شود. 
از طرفی دیگر، مادران از بارداری دوم به بعد مقاومت بیشتری نسبت به مواد حساسیت 
زا و میکروب ها پیدا می کنند. در نتیجه کودک نیز نسبت به دفع آلرژی مقاوم تر از فرزند 

اول خواهد شد. 
فرزند اول: دیابت و فشار خون بیشتر 

بچه های اول بیشتر از سایر فرزندها در بدو تولد دچار حساسیت به انسولین شده )البته 
خیلی کم( و کمی فشار خونشان بالاست. در بارداری اول تغییراتی که در بدن مادر رخ 

می دهد موجب این امر می شود. 
بچه های وسطی شادتر از بقیه هستند و زندگی زناشویی شادتر و رضایت بخش تری دارند 
البته روانپزشکان معتقدند بچه های اول خانواده بیشتر از سایرین دچار استرس شده و گوشه 
گیر می شوند و این ویژگی می تواند باعث بروز مشکلاتی در سلامتی او نظیر فشار خون بالا و 

در نهایت بیماری های قلبی عروقی شود. 
فرزند اول: هوش بالاتر 

ای کیو )ضریب هوشی( فرزندان ارشد خانواده حداقل سه امتیاز بالاتر از سایر فرزندان است. 
البته این تفاوت می تواند ناشی از رشد عقلانی این فرزندان نسبت به سایرین باشد. سه امتیاز 
بالاتر، تفاوت زیادی نیست، اما بارها دیده شده که تفاوت امتیازی بالاتری مثلا تا پانزده امتیاز 

بین فرزند اول و فرزندان دیگر خانواده وجود دارد. 
فرزند وسط: لثه های سالم تر 

بچه های میانی خانواده با احتمال کمتری )پنج درصد( به بیماری های لثه دچار می شوند. 
سیستم ایمنی این بچه ها قوی تر است و راحت تر می تواند با بیماری ها و عفونت های دهان 

و دندان مبارزه نماید. 
فرزند وسط: ازدواج شادتر 

بچه های وسطی شادتر از بقیه هستند و زندگی زناشویی شادتر و رضایت بخش تری 
دارند. این افراد در برقراری روابط جنسی مشتاق ترند و کمتر از بقیه فرزندان سعی 
می کنند همانند دیگران زندگی کنند و همچنین نسبت به زندگی مشترک شان متعهد 

تر عمل می کنند. 
فرزند آخر : رفتارهای اعتیاد آور

این بچه ها هیجان جو هستند و دارای رفتارهای اعتیاد آور بوده و آسیب پذیرند. این بچه ها 
سه ماه زودتر از سایر خواهرها و برادرهایشان به سن بلوغ می رسند و این امر خطر انجام 
رفتارهای خطرناک را افزایش می دهد.  این بچه ها زودتر از سایر فرزندان خانواده به رفتارهای 
جنسی روی می آورند و با احتمال بیشتری نسبت به سایرین در معرض خطر استعمال 
دخانیات قرار دارند. این افراد همچنین بیشتر از بقیه در معرض ابتلا به بیماری سرطان 

دستگاه تنفسی در بزرگسالی قرار دارند. 
فرزند آخر : نزدن واکسن 

به این می گویند والدین فراموش کار!! تحقیقات نشان می دهد کمتر احتمال دارد که 
بچه های آخر همه واکسن هایی که برادرها و خواهرهای بزرگ ترشان در کودکی دریافت 

کرده اند را بزنند. حتی برخی از آنها، نیمی از واکسن های لازم را نیز دریافت نمی کنند.

رئیس انجمن جراحان ارتوپدی ایران:

شکستگی های خطرناک را بشناسیم
روابط عمومی انجمن علمی ارتوپدی ایران، گفت: شکستگی ستون فقرات به دلیل عوارضی 
که بر سیستم عصبی ممکن است ایجاد کند، می تواند سبب فلج اندام ها، بی اختیاری و 

بی حسی اعضای بدن شود. 
به گزارش  مهر، دکتر غلامعلی عکاشه روز پنج شنبه در حاشیه کنفرانس  ماهانه انجمن 
جراحان ارتوپدی ایران در ارتباط با شکستگی های خطرناک اظهار داشت: میزان خطر و 
احتمال مرگ و میر ناشی از شکستگی در بدن، بستگی به نوع درمان، محل شکستگی، باز 

بودن یا نبودن شکستگی و سن بیمار دارد.
وی افزود: اگر منظور از خطر در شکستگی، مرگ و میر است، باید گفت زمانی که 
شکستگی در بخش های مختلف بدن همچون بازو، ساعد، ساق و لگن ایجاد شود، خطر 

مرگ و میر افزایش می یابد. این مسئله معمولاً در اثر تصادفات بروز می کند.
رئیس انجمن علمی جراحان ارتوپدی ایران با بیان اینکه شکستگی در سنین بالا در اکثر 
نارسایی و پوکی استخوان و بیماری های قلبی و ریوی می تواند خطر مرگ داشته باشد، گفت: 
هر نوع شکستگی می تواند در سنین مختلف منجر به ناتوانی همچون معلولیت و تأخیر در 

درمان همراه باشد.
وی ادامه داد: شکستگی باز یا شکستگی که بین استخوان و فضای بیرون بدن بروز کند، 
نسبت به بقیه شکستگی ها با خطرهای بیشتری همراه است و احتمال ایجاد عفونت، جوش 

نخوردن، بدجوش خوردن و حتی مرگ را به همراه دارد.
عکاشه اضافه کرد: شکستگی های اندام تحتانی همچون شکستگی ران، ساق و مچ پا 
معمولاً به خاطر خونرسانی اندام تحتانی، جوش خوردگی با تأخیر همراه بوده و از طرفی، از 
طریق اندام های تحتانی، وزن بیمار به زمین منتقل شده و در صورت شکستگی، راه رفتن و 

سلامت استخوان ها با چالش مواجه می شود.
وی گفت:  شکستگی اندام تحتانی اصولاً سبب ناتوانی در راه رفتن شده و بیشتر می تواند 

سبب بروز معلولیت شود.
رئیس انجمن علمی جراحان ارتوپدی ایران خاطرنشان کرد: شکستگی ستون فقرات به 
دلیل عوارضی که بر سیستم عصبی ممکن است ایجاد کند، می تواند سبب فلج اندام ها، 

بی اختیاری و بی حسی اعضای بدن شود.
عکاشه با بیان اینکه شکستگی ها و دررفتگی ها گاهی با هم به وقوع می پیوندد گفت:  
در صورت بروز این مسئله، عوارض شکستگی و خطرات آن بیشتر بوده و گاهی غیرقابل 

جبران است.

یک متخصص ارتوپدی عنوان کرد؛

پاجنبری شایع ترین مشکل ارتوپدی
 در کودکان

یک متخصص ارتوپدی، از »کلاب فوت« یا »پاچنبری« به عنوان یکی از شایعترین 
ناهنجارهای مادرزادی در کودکان نام برد و گفت: در صورت اقدام به موقع می توان این 

مشکل را در کودکان به صورت کامل برطرف کرد. 
دکتر شیرین زمانی در کنفرانس علمی ماهانه انجمن جراحان ارتوپدی ایران در ارتباط با 
شایع ترین ناهنجاری های مادرزادی در حوزه ارتوپدی اظهار داشت: کلاب فوت یا پاچنبری 
یکی از مشکلاتی به شمار رفته که خانواده های زیادی را در جهان درگیر می کند و معمولا از 

هر هزار تولد 10 تا 15 مورد ابتلا به »کاب فوت« وجود دارد.
 وی افزود: پاچنبری در پسرها به دلایل ناشناخته  ای شایع تر از دخترها بوده و عوامل بروز 
این مشکل هنوز به طور کامل مشخص نشده است البته توارث یا سابقه فامیلی در ابتلا به 

این فامیلی بسیار مؤثر است.
متخصص ارتوپدی با بیان اینکه درمان به موقع پاچنبری بسیارحائز اهمیت است، گفت:  
خوشبختانه در حال حاضر درمان این بیماری بسیار موفقیت آمیز بوده و اصولاً با روش های 

غیر جراحی در صورتی که به موقع اقدام شود می توان این مشکل را برطرف کرد.
فلوشیب ارتوپدی اطفال اظهار داشت: در بیشتر موارد برای درمان پاچنبری ابتدا گچ گیری 
پا انجام گرفته و در نهایت عمل سرپایی پشت مچ پا صورت می گیرد در حالی که پیش از این 

اعمال جراحی عمیق تری بر روی پا انجام می گرفت.
زمانی با اشاره به اینکه پاچنبری ممکن است در یک یا دو پا وجود داشته باشد، گفت:  
کلاب فوت به تنهایی از طرق کفش مناسب درمان نشده و باید نسبت به کچ گیری به موقع 

آن اقدام کرد.

محققان می گویند؛

چاقی موجب بروز افسردگی در کودکان می شود
به گفته محققان، کودکان چاق 6 ساله بیشتر درون گرا هستند و برخی علائم افسردگی 

را نشان می دهند. 
به گزارش مهر، به گفته محققان دانشگاه ایالتی اوکلاهما، چاقی شدید ریسک روانی-

اجتماعی مشخصی را برای کودکان حتی در سن پایین 6 سالگی به همراه دارد.
معمولا کودکان چاق برای جلوگیری از تمسخر توسط همسن و سال های خود از بازی های 
فیزیکی با بچه ها خودداری می کنند که همین مسئله موجب اضافه وزن بیشتر انها می شود.

به گفته محققان، کودکانی که از جامعه منزوی می شوند، که در این مطالعه مربوط به 
کودکان شدیدا چاق است، به شدت از احساس تنهایی، افسردگی و پرخاشگری رنج می برند 

و معمولا این گروه از بچه ها بسیار مایل به ترک تحصیل هستند.
در این مطالعه، 1164 کودک کلاس اولی از لحاظ زندگی اجتماعی و احساسی مورد 
بررسی قرار گرفتند. نتایج نشان داد کودکان بسیار چاق عمدتا از سوی همسن و سال هایشان 

طرد می شوند.
هرچقدر وزن کودک بیشتر باشد، پیامدهای آن بدتر خواهد بود و بچه های بسیار چاق بیش 

از کودکان دارای اضافه وزن مورد اذیت و تمسخر قرار می گیرند.

ساخت چسب با الهام از گیاه پیچک
 محققان توانستند با الهام از خواص چسبندگی پیچک ها چسب تولید کنند.

به گزارش خبرگزاری دانشجویان ایران)ایسنا(- منطقه خراسان و به نقل از گیزمگ، آیا تاکنون به پیچک های کنار دیوار دقت 
کرده اید که با نیروی چسبندگی زیادی بهم چسبیده اند.

محققان دریافتند، روند پیوند مولکولی در پیچک منجر به چسبندگی گیاه شده و کلیدی برای ساخت چسب در صنعت 
پزشکی است.

تیم محققان دانشگاه ایالتی اوهایو پیچک ها و ذرات ریزی را که منجر به چسبندگی در آنها می شود مورد بررسی قرار داده  
و به نتایجی دست یافته اند.

زمانی که پیچک رشد می کند و به سمت بالا می رود، ذرات چسبنده ای ترشح می کند که با اولین تماس گیاه و هرچه 
اطرافش هست به آن می چسبد. این ذرات غلظت اندکی دارند و راه خود را به هر گوشه و کناری در سطوح مختلف پیدا 
می کنند.محققان پروتئین آرابینوگالاکتان را در نانوذرات کشف کرده اند که پیوند مولکولی را در این چسبندگی ایجاد می کند. 

زمانی که آب تبخیر می شود، این پروتئین به همراه پکتین و کلسیم منجر به چسبندگی پیچک می شود.
ژانگ از محققان این مطالعه اظهار کرد: خاصیت چسبندگی پیچک نسبت به تغییرات دما و محیط های مختلف مقاوم و جدا 

کردن آنها از هم بسیار دشوار است. 
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اجتماعی 6

وزیر ورزش و جوانان:

نیاز امروز جوانان ما امید است

وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه با برنامه های مستمر و ایجاد نشاط اجتماعی امید زنده 
خواهد شد، گفت: نیاز امروز جوانان ما امید است. 

محمود گودرزی در مراسم تجلیل از جوانان نخبه استان تهران ضمن تبریک هفته جوان 
افزود: بسیار خوشحالم که در جمع جوانان پرشور و نشاط که آینده سازان کشور هستند 
حضور دارم.  وی با بیان این که امیدوارم در هفته جوان، جوانان کشور بتوانند فضای شاد و 
پر نشاطی را تجربه کنند، ادامه داد: خوشبختانه جوانان جامعه ما با دانش. فرهنگ و اخلاق 
و پر شور و پر حرارت هستند. گودرزی ضمن قدردانی از دست اندارکاران این گونه برنامه 
ها، گفت: دولت تدبیر و امید یکی از اصلی ترین و محوری ترین برنامه هایش جوانگرایی و 
مشارکت بیشتر جوانان در عرصه های تصمیم سازی و تصمیم گیری است.  وی ادامه داد: در 
این زمینه ها حوزه معاونت ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان نیز تلاش هایی را 
آغاز کرده است که ان شاء الله مستمر خواهد بود تا نشاط اجتماعی افزایش یابد. وزیر ورزش 
و جوانان با بیان این مطلب که با برنامه های مستمر و ایجاد نشاط اجتماعی امید زنده خواهد 
شد اظهار داشت: نیاز امروز جوانان ما امید است. وی افزود: امیدوارم دینی که جوانان به 
گردن ما دارند بتوانیم ادا کنیم و جوانان بتوانند در عرصه های مختلف در جهت اقتدار نظام 
گام بردارند. گودرزی با اشاره به نزدیک شدن بازی های المپک ابراز امیدواری کرد، جوانان 
ورزشکار ما بتوانند با موفقیت در این مسابقات باعث افزایش نشاط جامعه شوند. در پایان 
این مراسم با حضور وزیر ورزش وجوانان و معاون ساماندهی امور جوانان از 13 جوان برتر 

استان تهران تجلیل شد.

رییس کمیته امداد امام خمینی)ره(:

 به دنبال افزایش مستمری ها نیستیم 
رییس کمیته امداد امام خمینی)ره( گفت: به دنبال افزایش مستمری مددجویان نیستیم؛ 
زیرا معتقدم خوب نیست مردممان را به مستمری، یارانه و امثالهم عادت دهیم؛ بلکه نیاز است 

خدمات خود را افزایش دهیم. 
مهندس سید پرویز فتاح در گفت وگو با ایسنا، در خصوص دیدگاه برخی از افراد جامعه 
مبنی برآنکه چرا کمیته امداد با دارا بودن حجم زیادی از مبالغ صدقات مردمی، مستمری 
مددجویان تحت پوشش خود را افزایش نمی دهد؛ عنوان کرد: کمیته امداد قصد افزایش 
مستمری مددجویان را ندارد بلکه افزایش خدمات به جامعه هدف را در دستور کار خود 
قرار داده است.  وی در این باره تصریح کرد: در حال حاضر کمیته امداد علاوه بر تسهیلات 
بانکی، اقدام به ارائه تسهیلات اشتغال به مددجویان از محل اعتبارات داخلی و به صورت 
قرض الحسنه کرده و یا تامین مسکن هر مددجو نیز حدود 50 میلیون تومان هزینه برایمان به 
دنبال دارد، این در حالیست که حتی اگر 100 سال به یک مددجو مستمری دهیم و یا میزان 
آن را افزایش دهیم آیا می تواند صاحب مسکن و یا شغل شود؟  به گفته فتاح، در حال حاضر 
تمامی مددجویان تحت پوشش کمیته امداد تحت پوشش "بیمه تکمیلی"هستند و برای 
هزینه های درمانی خود حتی یک ریال هم هزینه نمی کنند.  وی همچنین اضافه کرد: تمامی 
مددجویان تحت پوشش "بیمه حوادث" قرار گرفته اند تا در صورت بروز هرگونه حادثه ای 
اعم از سیل، آتش سوزی، تخریب منزل و... مورد حمایت های بعدی قرار گیرند. همچنین در 
حال حاضر 400 هزار خانوار کمیته امدادی تحت پوشش "بیمه تامین اجتماعی" قرار گرفته 
اند و هرماه مبلغ 120 هزار تومان برای آنان توسط کمیته امداد به سازمان تامین اجتماعی 
پرداخت می شود؛ آیا این روش بهتری برای حمایت است یا اینکه این پول را مستقیم به 
خود افراد بدهیم؟ در حالیکه فرد از این طریق در زمان بازنشستگی مشمول حقوق و مزایا 
خواهد شد.  به گفته رییس کمیته امداد، افزایش خدمت کمیته امداد به جامعه هدف، روش 
جایگزین افزایش مستقیم مستمری است؛ زیرا برای مثال هر چقدر رقم مستمری خانواده ای 
را که سرپرست آن معتاد است را افزایش دهیم، خرج اعتیاد آن فرد خواهد شد و نتیجه 
بخش نخواهد بود.  فتاح در ادامه عنوان کرد: در حال حاضر هزینه تحصیل 330 هزار دانش 
آموز تحت پوشش و همچنین 90 هزار دانشجو را کمیته امداد تامین می کند؛ این درحالیست 
که در صورت عدم این حمایت ها تعداد کثیری از آن ها قادر به ادامه تحصیل نبوده و ترک 
تحصیل می کردند.  وی در پایان تاکید کرد: امروزه درتمام دنیا به این نتیجه رسیده اند 
که حمایت های مالی مستقیم همچون افزایش مستمری موجب خودکفایی و توانمندی 
نخواهد شد؛ به همین دلیل کمیته امداد نیز افزایش خدمات و تسهیلات به مددجویان را 
در دستورکار خود قرار داده است؛ هرچند در صورت آنکه خانواده ای نیاز به رسیدگی بیشتر 

داشته باشد، به طور موردی از آنها دستگیری و حمایت خواهد شد. 

 رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک : 

مخترعان بطور همه جانبه حمایت می شوند 
رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت : در کشور ما حمایت همه جانبه ملی و بین 

المللی از مخترعان جزء راهبردهای اساسی است. 
به گزارش ایرنا ، احمد تویسرکانی در دیدار با پاسکال فیلیکس معاون روابط بین الملل اداره 
ثبت اختراعات اتحادیه اروپا با اشاره به پیشرفت های ایران در حوزه ثبت مالکیت های معنوی 

به ویژه اختراعات، افزود:ساختار نظام ثبت مالکیت های ایران را متمرکز است .
وی خاطر نشان کرد: از نظر ساختار اداری، سازمان ثبت اسناد و املاک کشور که اداره کل 
مالکیت صنعتی زیر مجموعه آن است معاون رئیس قوه قضائیه بوده و دارای جایگاه مهم 
و ممتاز است.رئیس سازمان ثبت اسناد واملاک کشور ادامه داد: در حوزه ثبت اختراعات 
سیاست گذاری این سازمان به سمت مکانیزه کردن و تسریع و تسهیل ارائه خدمات به 
مخترعین و آگاه سازی مردم نسبت به حقوق مالکیت های فکری و توسعه این بخش در 
کشور است. وی اظهار داشت: در برخی از دانشگاه های کشور گرایش حقوق مالکیت معنوی 
در سطح کارشناسی ارشد ایجاد شده و در کشور اساتید خوب در زمینه مالکیت فکری 
وجود دارد، لذا فارغ التحصیلان این رشته می توانند کمک بسیار خوبی در این حوزه باشند.

وی با اشاره به گزارش وایپو )سازمان جهانی مالکیت معنوی( در خصوص رشد سریع ایران 
در عرصه ثبت اختراعات، طرح های صنعتی و نشانه های جغرافیایی گفت: برای ارائه خدمات 
بهتر به مردم پس از ایجاد زیرساخت های مناسب و پیوستن به معاهده PCT شاهد افزایش 
متقاضیان و رشد چشمگیر در این حوزه بوده ایم.تویسرکانی با اشاره به نیاز مخترعین کشور 
برای دسترسی به بانک های جستجو و منابع مرجع در اروپا گفت: همکاری ایران و اتحادیه 
اروپا در این زمینه می تواند در رشد هرچه بهتر ثبت اختراعات در کشور ما کمک کند.این 
مسئول قضایی در ادامه سخنان خود با اشاره به سابقه 90 ساله ثبت اختراعات، طرح های 
صنعتی و نشانه های جغرافیایی در ایران اظهار داشت: بر اساس برنامه ریزی های انجام شده 
در کمتر از پنج سال گذشته سیستم سنتی ثبت اعلامی را به سیستم مکانیزه ثبت بررسی 
تغییر داده ایم و هم اکنون در حال ارتقاء و بهبود آن هستیم.معاون رئیس قوه قضاییه گفت: 
در اکثر کشورها تنها بخشی از اختراعات تجاری سازی شده و حتی این رقم در بعضی 
کشورهای پیشرفته به زیر 10در صد می رسد.وی با تاکید بر برنامه ریزی انجام شده در این 
حوزه خاطر نشان کرد: در چارچوب برنامه مدون در حال حرکت هستیم و از آنجا که کشور 
ما برخوردار از ظرفیت ها و استعدادهای خوب، جوان، تحصیلکرده و خلاق در کشور است، 
لذا نیازمند توسعه جدی سیستم های موجود هستیم تا بتوانیم در زمینه ثبت مالکیت معنوی 

نیازهای جامعه را برآورده سازیم.

رئیس سازمان نوسازی و تجهیز مدارس کشور خبر داد :

اعتبار 14هزار میلیاردی 
برای استانداردسازی مدارس 

رئیس سازمان نوسازی و تجهیز مدارس کشور گفت: از هر پنج دانش آموز در ایران یک نفر 
در مدارس خیرساز تحصیل می کنند. 

مرتضی رئیسی در حاشیه هجدهمین جشنواره خیرین مدرسه ساز استان سمنان در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: بیش از 20 درصد دانش آموزان کشور در مدارسی که توسط مردم و 
خیرین مدرسه ساز بنا شده تحصیل می کنند.  وی با بیان اینکه آموزش و پرورش هنوز با 
کمبود فضای آموزشی روبرو است، خاطرنشان کرد: با وجود همه کارهایی که هم در بخش 
دولتی و هم در حوزه خیرین انجام شده هنوز 10 درصد مدارس کشور دو نوبته هستند و 
این روند قابل قبول نیست؛ چرا که بر روند تحصیلی دانش آموزان تاثیر سوئی دارد.  رئیس 
سازمان نوسازی و تجهیز مدارس کشور با بیان اینکه افزون بر 500 هزار کلاس درس پس 
از پیروزی انقلاب اسلامی در کشور ساخته شده که یک پنجم آن توسط مردم ساخته شده 
است، خاطرنشان کرد: در حال حاضر 95 هزار مدرسه در اختیار آموزش و پرورش قرار دارد. 
معاون وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه اداره آموزش و پرورش بدون مشارکت خیرین 
مدرسه ساز امکان پذیر نیست افزود: خوشبختانه دولت تدبیر و امید نگاه ویژه ای به آموزش و 
پرورش دارد.  رئیسی از پیش بینی حدود 14 هزار میلیارد ریال اعتبار از سوی دولت تدبیر و 
امید برای مقاوم سازی و استانداردسازی مدارس کشور در سال جاری خبر داد و اظهار کرد: 
دولت یازدهم علاوه بر ساخت سالانه پروژه های مدرسه سازی، امسال 7000 میلیارد ریال 
برای مقاوم سازی مدارس تخریبی، 5000 میلیارد ریال برای استانداردسازی سیستم های 
گرمایشی مدارس کشور و 1800 میلیارد ریال برای مشارکت در ساخت مدارس خیرساز در 

کشور پیش بینی کرده است. 

مراسم استقبال از برندگان ایرانی جشنواره فیلم کن که بامداد 
جمعه در سه ساعت نفسگیر به طول انجامید با حاشیه های زیادی 

همراه بود. 
حاشیه های استقبال از عوامل فیلم فروشنده که به عنوان نماینده 
ایران در جشنواره2016 کن حضور داشت، از متن مراسم پررنگ 

تر بود.
* سه ساعت نفسگیر

ساعت 24.00 با وجود اعلام قبلی برای ساعت 1بامداد، تعداد 
انگشت شماری از عکاسان و تصویربرداران برای پوشش حواشی قبل 

برنامه، در ورودی B ایستاده اند.
00.15 امین تارخ، حبیب رضایی و رخشان بنی اعتماد که هم 
جزء اولین صادرکنندگان بیانیه پس از موفقیت ایرانی ها در کن 
بودند و هم به نظر می رسید با همدیگر برای حضور در مراسم 
استقبال هماهنگ کرده اند، در مقابل ورودی B حضور دارند؛ تعداد 

عکاسان و خبرنگاران هنوز از بیست نفر بیشتر نیست.
00.30 پسربچه کوچکی که دسته گل به دست دارد و بی 
شباهت به امیرعلی پسر شهاب حسینی که کلیپ او در روزهای 
اخیر دست به دست شد و به صداوسیماهم رسید، در میان استقبال 
کنندگان کمی که حاضرند بدجور خودنمایی می کند؛ به همین 
دلیل برخی خبرنگاران به اشتباه او را دوره کرده اند و با او درباره 

بازگشت پدر شوخی می کنند.
00.45 حبیب ایل بیگی معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سابق 
سینمایی و علیرضا تابش مدیرعامل بنیاد فارابی هم به جمع اضافه 
می شوند و از کارگردان و دوبازیگر حاضر می خواهند تا در صندلی 
های انتظار بنشینند تا هم کمی از دست عکاسان در امان باشند هم 

از خستگی سرپابودن.
00.35. وقتی برای هماهنگی کارت های خبری به سمت حراست 
می روم با محمدرضا دلپاک صداگذار پیشکسوت و مطرح سینما و 
یکی دوتن از عوامل سینما در سالن بالا خوش و بشی می کنم و 
وقتی با این پرسش انها مبنی بر محل اصلی ورود تیم کن مواجه می 

شوم معلوم است که هیچ اطلاع رسانی و هماهنگی مناسبی برای 
این استقبال صورت نگرفته است که همه سردرگم هستند.

00.40 زمانی که برای هماهنگی به مدیریت ترمینال می روم که 
یکی از کارکنان مدیریت، دوان دوان می آید و می گوید شهاب و 
ترانه از ایتالیا می آیند نه فرانسه؛ و این اولین خبری ست که آن را 

دور از چشم دیگر خبرنگاران، صید می کنم.
01.00 هوشنگ قوانلو بازیگر پیشکسوت که هنری ها او را با 
تصدی کتابخانه دانشکده سینما و تئاتر هنرهای زیبا می شناسند 
جلو می آید و پس از خوش و بش با من و همکارم به مناسبت این 
موفقیت سینمای ایران شکلات و شیرینی تعارف می کند. سر را که 
بلند می کنم، جمعیت عکاسان دوبرابر شده و موبایل ها و مونوپادها 
نیز در دستان عده ای جلوه نمایی می کند؛ دیگر همه در مقابل 

ورودی سالن B تجمع کرده اند و منتظرند.
01.07 برای اولین بار نیروی انتظامی که می بیند جمعیت در 
حال افزایش است، وارد عمل می شود و جمعیت حدودا 100 نفری 

را به پشت نرده ها هدایت می کند.
برای  خبرنگاران  نامه  معرفی  قبل،  از  اینکه  وجود  با   01.10
مسئولان فرودگاه ارسال شده ولی همکاری های لازم با آنها صورت 

نمی گیرد.
01.15 انتظار که طولانی می شود نیروی انتظامی و مسئولان 
سینمایی سه چهره ی حاضر را به داخل اتاقی دعوت می کند تا 

کمی دور از ازدحام باشند.
در همین حین ناگهان یکی فریاد می زند ورودی A و همه اهالی 
رسانه با سرعت زیاد و سراسیمه با وسایل و تجهیزات خود می دوند 

تا خود را به سالن A برسانند.
01.20 مقابل ورودی A با هجوم خبرنگاران و اضافه شدن مردمی 
که از دیدن این صحنه برای سرک کشیدن به ماهیت ماجرا ازدحام 
کرده اند، شرایط پر تنشی برقرار شده است که در این شرایط پرسنل 
حاضر نیروی انتظامی جمعیت را به عقب می راند و در نتیجه عده 
ای با تجهیزات تصویری به زمین می خورند و عده ای دیگر مورد 

برخورد عوامل نیروی انتظامی قرار می گیرند که این مساله به 
درگیری لفظی برخی خبرنگاران با پلیس می انجامد.

01.30 بالاخره فریاد بلندآمدند به انتظارها پایان می دهد و اصغر 
فرهادی ، شهاب حسینی و ترانه علیدوستی که از پله برقی پایین 

می آیند، رویت می شوند.
01.35 با وجود هجوم خبرنگاران و شرایط بدی که حاکم است 
این سه تن به دوربین ها و پرسش های خبرنگاران با حوصله واکنش 
نشان می دهند و از این استقبال خوشنود و راضی به نظر می رسند.

01.40 تقریبا 10 دقیقه است که مهمانان کن بدون هیچ برنامه 
و تشریفات خاصی از طرف مسولان سینمایی با فشار جمعیتی که 
دوره شان کرده است به این سو و آن سو می روند و در این بین طبق 
عادت مالوف و نسنجیده این روزها، اصرار و هجمه ی عده ای برای 

گرفتن سلفی بیشتر به بی نظمی دامن می زند.
01.45 در یک حرکت نامعلوم عده ای کشان کشان ستاره ها را 
به سمت یک کریدور)مسیر( باریک می برند که گویا اتاق کوچکی 
برای ایمن بودن از ازدحام برای عوامل فیلم است ولی به محض 
رسیدن، آن فضای ناکافی و مسیر باریک در خیل جمعیت، مسدود 
می شود و ترانه علیدوستی نگران اعتراض می کند که من از محیط 

بسته می ترسم.
01.50 بالاخره پس از کش و قوس های فراوان و شکستن چند 
عینک و دوربین و صندلی در سالن انتظار، فرهادی، حسینی و 
علیدوستی را به درب خروجی می رسانند و سوار ماشین می کنند 

تا قضیه پایان یابد.
01.55 از بالای یک بلندی که به صحنه نگاه می کنی با این همه 
جمعیت دیگر همه چیز به وسط روز می ماند تا آخر شب یا بامداد.

ساعت 2 بامداد، ستاره های ایرانی کن رفتند ولی هنوز عکاسان و 
تصویربرداران زیادی ایستاده اند، گویا هنوز شب و مراسم برای آنها 

تمام نشده است.
و  فرهادی  اصغر  همسر  آور  بخت  اگرپریسا  ندارد  تعجبی   -
کارگردان نام آشنای سینما و تلویزیون در حالی که در میان شلوغی 

و بی  برنامگی، اصغر فرهادی بی او فرودگاه را ترک کرده، در فرودگاه 
سرگردان مانده است بی آنکه بسیاری او را بشناسند ناامیدانه و بی 
حامی در حال ترک فرودگاه است. به گزارش ایرنا ،دیگر همه رفته 
اند اما این پرسش پررنگ در ذهن ها باقی است که اگر مسئولان 
قصدی برای گرفتن مراسمی درخور شان افتخار آفرینان سینمایی 
ایران در جشنواره معتبر جهانی کن نداشته اند و کوچکترین اثری 
در تشریفات یا برنامه ریزی برای استقبال از سوی آنان دیده نمی 
شود تا حدی که هم امنیت جانی ستاره ها به خطر بیافتد و هم 
اهالی رسانه نتوانند طرفی دلخواه ببندند، پس چرا از چند روز پیش 
در همه جا برای حضور در این مراسم، اطلاع رسانی کرده و به مردم 

فراخوان داده اند؟!!
پس از ورود به ایران؛ 

شهاب حسینی، ترانه علیدوستی و اصغر فرهادی 
چه گفتند؟ 

شهاب حسینی، ترانه علیدوستی و اصغرفرهادی پس از حضور 
در جشنواره کن، بامداد جمعه در فرودگاه امام خمینی)ره(، دقایقی 
به پرسش های خبرنگاران پاسخ گفتند. شهاب حسینی بامداد 
جمعه در پاسخ به این پرسش خبرنگار ایرنا که کدام یک از مشاهیر 
سینمای جهان به شما تبریک گفتند، گفت: افراد زیادی بودند ولی 
هنوز فرصت نکرده ام به طور دقیق همه را بررسی کنم.وی در پاسخ 
به امکان ادامه مسیر بازیگری اش در سینمای امریکا و اروپا نیز تاکید 
کرد: بیشتر دلم می خواهد اینجا بمانم و کار کنم.بهترین بازیگر مرد 
جشنواره کن عنوان کرد: جای سینمای ایران در چنین رویدادی 
خالی بود و باید چنین اتفاقی می افتاد؛ به هر حال تمام تلاشمان 
را کردیم که نماینده شایسته ای برای سینمای ایران باشیم و خدا 
را شکر که این اتفاق افتاد.حسینی درباره این جمله فرهادی که 
پیشتر گفته بود فیلمهای من شاد نیستند ولی مردم را خوشحال 
می کنند، توضیح داد : ایشان حرف درستی زده اند و شادی فقط 
این نیست که دائما فیلم خنده دار بسازیم؛ همین که بتوانیم با 
موفقیت هایمان شادی را برای مردم به ارمغان بیاوریم اتفاق مثبتی 
است و خدا را شکر می کنم که وظیفه مان را انجام دادم.حسینی 
در جواب به این پرسش که آیا در جشنواره کن پیشنهاد بازی 
داشته نیز افزود: صادقانه می گویم در این چند روز هیچ پیشنهادی 
نشده است.اصغر فرهادی کارگردان فیلم فروشنده نیز اظهار کرد: 
خیلی متشکرم که این راه دور را آمدید و از ما استقبال کردید. 
وی خطاب به خبرنگاران و اهالی رسانه تاکید کرد : من به تمامی 
سوالات شما در روز دوشنبه و در نشستی خبری پاسخ می دهم؛ 
اجازه دهید به دلیل ازدحام جمعیت در فرصت بهتری پاسخگوی 
سوالات شما باشم.برنده بهترین فیلمنامه کن درباره هیجان و شکوه 
استقبال مردم در فرودگاه تصریح کرد که به شرایط اینچنینی بعد از 
دریافت جوایزه عادت کرده ام این جو به زودی تمام می شود.ترانه 
علیدوستی نیز به خبرنگاران گفت: حدس می زدم مردم از عوامل 
فیلم فروشنده استقبال کنند اما فکر نمی کردم تا این اندازه از ما 
استقبال شود؛ امیدوارم برای سینمای ایران نماینده های شایسته ای 
باشیم.اصغر فرهادی، شهاب حسینی و ترانه علیدوستی در حالی که 
انتظار می رفت پس از جشنواره کن فرانسه با پرواز فرانسه به ایران 
بیایند، با پرواز »رم« ایتالیا ساعت یک و سی دقیقه بامداد جمعه 
به تهران رسیدند و مورد استقبال مردم و اهالی رسانه قرار گرفتند.

در مراسم استقبال چهره های شاخصی چون رخشان بنی اعتماد، 
امین تارخ، حبیب رضائی، علیرضا تابش مدیرعامل بنیاد سینمایی 
فارابی وحبیب ایل بیگی معاون نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی 
حضور داشتند. فیلم جدید اصغر فرهادی با نام فروشنده،  برای اولین 
بار در جشنواره Cannes 2016 اکران شد. این فیلم که در آن 
شهاب حسینی و ترانه علیدوستی به ایفای نقش پرداخته اند،  در 
جشنواره کن، موفق به دریافت دو جایزه نخل طلای بهترین بازیگر 
مرد برای شهاب حسینی و بهترین فیلمنامه برای اصغر فرهادی 

شد.

حاشیه برتر از متن :

استقبال از برترین های کن 

شنبه  هشتم خرداد 1395   سال نوزدهم   شماره 4011

جانشین فرمانده انتظامی استان لرستان  خبرداد:

دستگیری جاعل میلیاردی در خرم آباد 
جانشین فرمانده انتظامی استان لرستان، از دستگیری جاعل و کشف یک فقره جعل به ارزش 
هفت میلیارد و 300 میلون ریال در خرم آباد خبر داد .  به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس 
، سرهنگ علی احمدی تبار  در تشریح این خبر گفت: در پی مراجعه پنج نفر به پلیس آگاهی 
استان و اعلام این که یک جاعل با روش های متقلبانه با تهیه چهار فقره قولنامه جعلی از آنان 
کلاهبرداری کرده است ، موضوع در دستور کار کارآگاهان اداره مبارزه با جعل و کلاهبرداری 
این پلیس قرار گرفت. وی در ادامه افزود: با بررسی های فنی و کارشناسی اوراق و اسناد ، جعلی 
بودن مدارك محرز که با هماهنگی مقام قضائی فرد جاعل شناسایی و دستگیر شد.  جانشین 
فرمانده انتظامی استان، گفت: متهم در بازجویی های صورت گرفته به بزه انتسابی اعتراف کرد 
. احمدی تبار گفت: املاک مورد معامله توسط جاعل ، شامل مقادیری زمین زراعی ، باغ و 
ساختمان مسکونی به مساحت 88 هزار و 733 متر مربع به ارزش هفت میلیارد و 300 میلیون 
ریال است. این مقام انتظامی خاطر نشان کرد: جاعل همراه پرونده به مراجع قضائی معرفی شد. 

سرپرست دادسرای امور جنایی تهران خبر داد 

اعتراف وکیل دادگستری به قتل پسردایی 
سرپرست دادسرای امور جنایی تهران ماجرای فردی را که توسط پسر عمه اش به قتل 
رسیده بود، تشریح کرد.  محمد شهریاری در گفت وگو با ایسنا گفت: 10 روز قبل خانواده ای 
با مراجعه به دادسرای جنایی اعلام کردند که فرزندشان با پسرعمه خود، قصد عزیمت به 
بهشهر را داشته که مفقود شده است.  وی افزود: با احضار متهم که وکیل دادگستری و پسر 
عمه فقدانی است و بازداشت وی، مشارالیه اعتراف کرد که با کشاندن فقدانی به باغ عموی 
خود در بهشهر وی را با ضربات تبر به قتل رسانده و در همان باغ دفن کرده است. بدین ترتیب 
نیابت قضایی جهت کشف جسد صادر شد.  شهریاری ادامه داد: متهم در اعترافات خود انگیزه 
قتل را ارتباط مقتول با خواهر مطلقه خود اعلام کرده است.  وی افزود: اکنون متهم با قرار 

بازداشت موقت بازداشت است. 

رئیس پلیس آگاهی استان آذربایجان شرقی  خبرداد:

دستگیری سارق اماکن خصوصی
 با 21 فقره سرقت در تبریز 

رئیس پلیس آگاهی استان آذربایجان شرقی از دستگیری سارق اماکن خصوصی با 21 
فقره سرقت در تبریز خبر داد.   به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس،سرهنگ "صابرعباس 
زاده" در تشریح این خبر گفت: در پی وقوع چندین فقره سرقت اماکن خصوصی در سطح 
تبریز، کارآگاهان اداره مبارزه با سرقت، شناسایی و دستگیری سارق یا سارقان را در دستور 
قرار دادند.وی افزود: ماموران با تحقیقات مستمر یک نفر سارق را شناسایی و دستگیر کردند 
که این سارق در بازجویی های فنی پلیسی به 21 فقره سرقت اعتراف کرد.سرهنگ عباس 
زاده با اشاره به اینکه از متهم دستگیر شده مقادیر زیادی انواع سنگ فرز، دریل، کابل و سیم 
برق و ابزار آلات صنعتی کشف شد، گفت: متهم با تشکیل پرونده به دادسرا معرفی و از آن 

طریق با صدور قرار قانونی روانه زندان شد.

فرمانده انتظامی شهرستان باغملک  خبرداد:

انهدام باند سارقان موتورسیکلت 
فرمانده انتظامی شهرستان باغملک از دستگیری اعضای باند سه نفره و کشف 20 فقره 
سرقت موتورسیکلت در این شهرستان خبر داد. به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، 
سرهنگ محسن  در تشریح این خبر گفت: در پی وقوع چند فقره سرقت موتورسیکلت در 
شهرستان باغملک ، موضوع به صورت ویژه در دستور کار پلیس آگاهی این شهرستان قرار 
گرفت.  فرمانده انتظامی شهرستان باغملک گفت: ماموران پلیس آگاهی با انجام اقدامات 
گسترده اطلاعاتی و گشت زنی نامحسوس در نقاط مختلف شهر، موفق شدند سه سارقان 
حرفه ای را شناسایی کنند.  دالوند بیان داشت: ماموران پس از شناسایی مخفیگاه سارقان 
فعالیت آنان را تحت کنترل قرار دادند و در فرصتی مناسب طی هماهنگی های انجام شده با 
مقام قضائی ، در یک عملیات غافلگیرانه سارقان را در مخفیگاهشان دستگیر کردند.  فرمانده 
انتظامی شهرستان باغملک در ادامه افزود: سارقان جهت تحقیقات بیشتر به پلیس آگاهی 
منتقل و مورد بازجویی قرار گرفتند که در ابتدا منکر هرگونه سرقت شده که نهایتا با ارائه 
مدارک و مستندات جمع آوری شده از سوی پلیس، به بزه ارتکابی و سرقت 20 دستگاه انواع 

موتورسیکلت از نقاط مختلف سطح شهر اعتراف کردند. 

 مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی تهران بزرگ از انهدام باند هشت نفره سارقان حرفه ای 
منزل در تهران و شناسایی حدود 70 میلیارد ریال اموال مسروقه)ارزش برآورد شده( توسط 

این باند خبر داد. 
به گزارش روز پنجشنبه ایرنا از مرکز اطلاع رسانی پلیس آگاهی تهران بزرگ، شامگاه 
دوازدهم بهمن سال گذشته، یکی از ساکنان مجتمع مسکونی در خیابان امیرآباد شمالی 
هنگام مشاهده تصاویر دوربین های مداربسته داخل پارکینگ، متوجه چهار سارق می شود 
که به شیوه تخریب قفل قصد ورود به ساختمان را دارند. برهمین اساس و با اطلاع دیگر 
اهالی ساختمان، یکی از سارقان دستگیر و سه نفر دیگر با استفاده از یک دستگاه خودرو 

سمند سفید رنگ از محل متواری می شوند. 
بنا براعلام این مرکز، پرونده مقدماتی با موضوع سرقت منزل در کلانتری 125 یوسف آباد 
تشکیل و به دستور بازپرس شعبه چهارم دادسرای ناحیه 34 تهران بزرگ پرونده به همراه 
متهم حمیدرضا.م )متولد 1358( برای رسیدگی، شناسایی و دستگیری دیگر سارقان در 

اختیار پایگاه سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار می گیرد. 
پس از بررسی تصاویر دوربین های مداربسته دیگر منازل به سرقت رفته به ویژه در مجتمع 
های آپارتمانی مشخص می شود که متهم )حمیدرضا.م( در چندین فقره از سرقت های 
مشابه نیز شرکت داشته و به صورت گروهی با اعضای گروه سارقان و انواع خودروهای مدل 

بالا اقدام به سرقت منازل می کردند. 
با توجه به شواهد و دلایل بدست آمده، حمیدرضا به مشارکت در دهها فقره سرقت 
از منازل در مناطق مختلف تهران اعتراف و دیگر اعضای گروه بنام های روح الله.ر)متولد 
1367(، امیر.م)متولد 1369(، حمیدرضا.ک)متولد 1359(، رضا.پ)متولد 1362 و تحت 
تعقیب دادسرای ویژه سرقت ( ، جلال . الف ) متولد 1369 و تحت تعقیب دادسرای ویژه 

سرقت(، رضا.ک)متولد 1361( و محسن.م)متولد 1361( را معرفی می کند. 
همچنین متهم در ادامه اعترافاتش عنوان داشته که بیش از 5 کیلوگرم طلاجات مسروقه 

را به خریدار اموال مسروقه بنام محسن.الف) متولد 1363 ( فروخته است. 
کارآگاهان پس از شناسایی و بررسی سوابق سارقان اطلاع پیدا کردند که جمعی از 
مجرمان سابقه دار و حرفه ای به عنوان گروهی جدید، کار سرقت از مجتمع های آپارتمانی 
را آغاز کردند که با بررسی های بیشتر مشخص شد تعدادی از سارقان با تأمین قرار وثیقه 
از زندان مرخص و متواری شده اند و یا برخی نیز به دلیل ارتکاب به جرایم مختلف تحت 

تعقیب مقام قضایی قرار دارند. 
*دستگیری اعضای گروه سارقان در چندین عملیات ضربتی 

با توجه به متواری شدن اعضای این گروه سارقان، دستگیری متهمان در دستور کار 
کارآگاهان پایگاه سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت و سرانجام مخفیگاه تمامی اعضا 
در مناطق خانی آباد، خزانه و یاخچی آباد شناسایی و در چند عملیات همزمان سارقین 

دستگیر شدند. 

همچنین یکی از خریداران اموال مسروقه بنام محسن.الف نیز با خرید بیش از 5 کیلوگرم 
از طلا و جواهرات مسروقه در منطقه خانی آباد دستگیر و به پایگاه سوم پلیس آگاهی 

منتقل شد. 
*شناسایی و توقیف 70 میلیارد ریال اموال مسروقه 

در گزارش مرکز اطلاع رسانی پلیس تهران بزرگ آمده است: با تلاش شبانه روزی و 
انجام تحقیقات مستمر کارآگاهان، متهمان به دهها سرقت از مناطق مختلف شهر تهران 
)مرزداران، یوسف آباد، شهرک ژاندارمری، صادقیه، اشرفی اصفهانی، ستارخان، میدان گل 
ها، سیدخندان، میدان فاطمی، بلوار تعاون، کارگر شمالی، کارگر جنوبی، بلوار آلاله، شهران، 
نازی آباد، شهرک وصال، شهرزیبا، آیت الله کاشانی، شریعتی، خیابان فلسطین، خیابان 
دولت، خیابان جمالزاده، خیابان فاطمی، زرگنده، آریاشهر، خیابان بهبودی، خیابان کاروان، 
خیابان زرتشت، میرداماد، منیریه، امیرآباد شمالی، سه راه ضرابخانه، پاسداران و خیابان ابن 

سینا( اعتراف کردند. 
با شناسایی و مراجعه دهها مالباخته به پایگاه سوم پلیس آگاهی میزان ارزش اموال سرقت 

شده بیش از 70 میلیارد ریال برآورد شده است. 
براساس این گزارش، اقدامات گسترده ای برای شناسایی اموال و دارایی های متهمان آغاز 

و تاکنون قسمتی از اموال متهمین با هماهنگی مقام قضایی توقیف شده است. 
رئیس پایگاه سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ دراین خصوص گفت: در ادامه رسیدگی 
به پرونده و برای شناسایی دیگر جرایم ارتکابی متهمان، قرار قانونی از سوی مقام قضایی 

صادر شده است. 
سرهنگ کارآگاه محمد نادربیگی تصریح کرد: تمام اعضای این باند سرقت در اختیار پایگاه 
سوم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار دارند و تحقیقات به صورت مستمر در دستور کار تیمی 

از کارآگاهان پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفته است. 

و  شناسایی  از  شهر  قائم  شهرستان  انتظامی  فرمانده   
دستگیری دوسارق طلا با 15 فقره سرقت خبر داد . 

 سرهنگ"محمدعلی اتباع طبری" در گفت و گو با خبرنگار 
پایگاه خبری پلیس، گفت:در پی وقوع چندین فقره سرقت از 
منازل خالی از سکنه در شهرستان قائم شهر، موضوع به طور 
ویژه در دستور کار ماموران پلیس آگاهی این فرماندهی قرار 

گرفت. 
و  اطلاعاتی  اقدامات  انجام  با  ماموران  کرد:  تصریح  وی 
تحقیقات پلیسی، با بررسی صحنه جرم دریافتند، سارق یا 
سارقان با اطمینان از نبود صاحبخانه، شبانه با باز کردن قفل 

درب و نفوذ به داخل منزل پس از تخریب گاو صندوق طلا و 
جواهرات و وجه نقد موجود در آن را سرقت می کردند. 

فرمانده انتظامی شهرستان قائم شهر، اظهار داشت: کارآگاهان 
پلیس آگاهی با استفاده از سرنخ های به دست آمده از سارقان، 
موفق شدند، دو متهم به سرقت هر دو اهل " کوهدشت " استان 

" لرستان " را شناسایی و در عملیاتی ضربتی دستگیر کنند. 
وی گفت: متهمان که در مواجهه با مدارك و مستندات 
پلیس،چاره ای جزء اعتراف نداشتند، در اظهارات خود به پلیس 
عنوان کردند، با شناسایی منازل افراد متول و سرمایدار و زیر نظر 
گرفتن آنان در فرصتی که اطمینان از خالی بودن منزل داشتند، 

وارد خانه شده و با تخریب گاوصندوق طلاجات و وجوه نقد 
داخل آن را سرقت می کردند. 

قائم شهر متهمان  انتظامی شهرستان  فرمانده  به گفته 
دستگیر شده به 15 فقره سرقت منزل اعتراف و در بازرسی 
از مخفیگاه این افراد سه کیلوگرم طلاجات سرقتی را کشف 

کردند. 
به  توجه  ضمن  خواست،  شهروندان  از  طبری  سرهنگ 
هشدارهای پلیس در خصوص نکات ایمنی در حفاظت از 
منزل  در  قیمتی  اشیاء  و  نقد  نگهداری وجوه  و  تاسیسات 

خودداری کنند. 

معاون فرماندار داورزن گفت: طوفان شن عصر روزچهارشنبه در این شهرستان در منطقه غربی 
استان خراسان رضوی خسارت جانی و مالی برجای گذاشت.

 علیرضا عبداللهی افزود: در پی این طوفان یک نفر از اهالی روستای چشام بر اثر ریزش آوار 
جان باخت و سه نفر نیز در روستاهای چشام و ریوند مصدوم شدند.وی ادامه داد: طوفان که از 
شهرستان شاهرود به سمت داورزن در حرکت بود به تاسیسات زیربنایی نیز خسارت زده است.

معاون فرماندار داورزن گفت: همچنین ایراد خسارت جدی به تاسیسات برق این شهرستان منجر 
به قطع جریان برق در برخی از روستاها شد.وی افزود: با تلاش کارکنان شرکت برق جریان انرژی 
در داورزن وصل شده و هم اینک تنها برق روستای مزینان قطع است.عبدالهی ادامه داد: همچنین 

به بخشی از تاسیسات آبرسانی شهری و روستایی آسیب وارد شده و بر اساس گزارشهای اولیه 
خسارات زیادی نیز در بخش کشاورزی و باغها بر جای مانده است.

وی گفت: تعدادی از درختان و دیوارهای برخی روستاهای نیز تخریب شده است.فرمانده 
پلیس راه سبزوار نیز به خبرنگار ایرنا گفت: در پی طوفان جاده سبزوار- شاهرود در این منطقه به 
مدت یک ساعت بسته شد. سرهنگ علی فتحی افزود: پس از کاهش سرعت طوفان این جاده 
بازگشایی می شود اما هم اینک عمق دید افقی بسیار پایین است و رانندگان توانایی راندن ندارند.

وی ادامه داد: بروز طوفان شن در سطح جاده محور سبب تصادف زنجیره ای نیز شد سه 
مصدوم بر جای گذاشت.

شناسایی 70 میلیارد ریال اموال مسروقه 

انهدام باند سارقان حرفه ای منزل در تهران

کشف 3 کیلو طلاجات مسروقه :

سارقان طلا در  قائم شهر به دام افتادند 

 طوفان شن درخراسان رضوی قربانی گرفت
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نماینده منتخب مردم در دهمین دوره مجلس شورای اسلامی همراهی میان دولت و 
مجلس دهم را برای دستیابی به وحدت ملی بسیار سازنده دانست و بیان داشت: این دو نهاد 
مهم با تعامل بهتر می توانند وارد فضای تازه ای شوند و به وظیفه خود در حوزه نظارتی و 

قانونگذاری به بهترین صورت عمل کنند.
»حشمت الله فلاحت پیشه« به مناسبت سالروز گشایش نخستین دوره این نهاد مهم، 
درباره رسالت مهم مجلس، گفت: اگر فرآیند مملکت داری، دارای سه رکن قانونگذاری، اجرا، 
نظارت بر اجرای قانون باشد، دو فعالیت آن به مجلس مربوط می شود. وظیفه نخست آن 
قانونگذاری و وظیفه دوم آن اجرا و نظارت بر اجرای قانون است. در واقع مجلس شورای 
اسلامی مهم ترین نهادی به شمار می رود که این دو وظیفه را در صدر فعالیت های خود 
قرار می دهد. عملکرد مجلس به گونه ای است که برپایه فرموده امام خمینی )ره( »مجلس 
در رأس همه امور است« و در زمینه تصویب قانون و نظارت اجرای آن نقش اصلی را بر عهده 
دارد. منتخب مردم در دهمین دوره مجلس شورای اسلامی در ارتباط با عملکرد این نهاد در 
زمینه قانونگذاری پس از پیروزی انقلاب اسلامی ایران، بیان داشت: نمی توان نگاه مطلقی 
نسبت به این امر داشت که آیا دوره های گوناگون مجلس به رسالت خود پس از انقلاب به 
خوبی عمل کرده اند یا خیر. البته کاستی هایی در روند شکل گیری مجمع های گوناگون، 
اجرای قانون ها در دوره انتخابات و پس از آن وجود دارد که ممکن است بعضی از نماینده 
ها از نتیجه عملکرد مجلس در طول این سال ها راضی یا ناراضی باشند. نبود نظام حزبی در 
ایران سبب شده است تا بسیاری از انتخابات مربوط به مجلس و عمل به وظیفه نمایندگی 
بیشتر جنبه غیر سازماندهی شده و غیرقابل پیش بینی داشته باشد. وی در ادامه افزود: در 
ایران انتخابات مجلس و شوراها از زیرساخت های یکسانی برخوردارند و این امر یک ضعف 
به شمار می رود زیرا انتخابات مجلس شورای اسلامی بالاتر از انتخابات شوراها است و این 
انتخابات محلی، شهری و روستایی به شمار می رود. در ایران مشاهده می شود که نامزدها 
برای انتخابات مجلس به تمام روستاها می روند و نمایندگان مجبور هستند به صورت جزئی 
عمل کنند و این امر از نظر قانونگذاری، موضوع بودجه نویسی و حتی دخالت های نادرست 
در عزل و نصب را شامل می شود. از ضعف های دیگر انتخابات در ایران، نبود تخصص کافی 
است که به پشتوانه های تخصصی مجلس باز می گردد، به عنوان نمونه مرکز پژوهش های 

مجلس باید بتواند اتاق فکر توانمندی داشته باشد.
فلاحت پیشه، استانی شدن انتخابات را یکی از عوامل موثر در روند بهبود جریان انتخاب 
نمایندگان این نهاد دانست و عنوان کرد: در برنامه انتخاباتی مجلس باید راهکاری برای 

استانی شدن انتخابات در ایران ارائه شود و تا زمانی که انتخابات در ایران استانی نشود، بیشتر 
نمایندگان نمی توانند به اندازه شاخص های نماینده مجلس و به بهترین صورت به وظایف 
خود عمل کنند. علاوه بر آن استانی شدن انتخابات سبب افزایش اهمیت نقش فهرست ها 
و اعضای آن می شود. طرح استانی شدن انتخابات بدین معنا است که به جای حوزه  های 
انتخابیه کوچک  و شهرستان  ها، هر استان به یک حوزه انتخابیه تبدیل شده و نامزدها از 
استان وارد انتخابات شوند. منتخب مردم در دهمین دوره مجلس شورای اسلامی در ارتباط 
با هدف های استانی شدن انتخابات توضیح داد: از جمله هدف های این طرح را می توان 
»تمرکز نمایندگان بر امور ملی و پرهیز از صرف وقت نمایندگی برای امور جزئی با حفظ 
ویژگی محلی و ملی بودن مسوولیت نمایندگی و جایگزین کردن برنامه محوری به جای 
شخص محوری، ارتقای سطح کیفی و افزایش کارایی مجلس از مسیر ایجاد امکان انتخاب 

نامزدهای شاخص تر با صلاحیت های برتر« برشمرد.
»هدایت انتخاب کنندگان و انتخاب شوندگان به طرف برقراری نظام انتخاباتی متناسب 
با ساختارهای سیاسی و حقوقی ایران، حذف رقابت های شدید و اختلاف  برانگیز قومی و 
قبیله ای و تقویت همبستگی ملی، کاهش تعداد داوطلبان و هزینه های اجرایی انتخابات، 
افزایش مشارکت عمومی شهروندان در اعمال حق تعیین سرنوشت، عادلانه شدن نظام 
انتخاباتی و ایجاد فرصت های برابر برای افراد و کنترل تخلف ها و تقویت فرهنگ تحزب« از 
دیگر هدف های آن است. وی معیارهای یک نماینده را اینگونه شرح داد: یک نماینده خوب، 
نماینده ای است که به عهد خویش با مردم پایبند باشد. به هر حال یکی از ملموس ترین 
انتخابات در ایران، انتخابات مجلس شورای اسلامی است، فردی که به عنوان نماینده انتخاب 
می شود بایستی به تعهداتش عمل کند و نسبت به وظایفی که دارد، کوتاهی نکند. البته هر 
نماینده ای باید در حوزه تخصصی خویش به بهترین شکل به وظیفه های خود عمل کند 
و نباید وارد حوزه های اجرایی و خارج از وظیفه شود. موضوع مهم دیگر، وقت گذاری یک 
نماینده برای شهر خویش است زیرا مردم حق دارند تا نماینده ها برای آنان وقت بگذارد. 
فلاحت پیشه درباره حوزه تخصصی هر نماینده، عنوان کرد: حوزه تخصصی یعنی اینکه 
نباید یک نماینده در اموری که به وی مربوط نیست، دخالت کند. گاهی مشاهده می شود، 
نمایندگان علاوه بر حوزه خود، در زمینه های مختلف ورود پیدا می کنند، به همین دلیل 
برخی از نطق های مجلس که در صحن علنی مطرح می شوند، غیرتخصصی هستند و این 
امر بر عملکرد نمایندگان تاثیرهای منفی می گذارد؛ بنابراین تنها راهکار برای جلوگیری از 
این امر، آن است که انتخابات در ایران حزبی شود، به این دلیل که حزب ها می توانند کنترل 

کننده حوزه تخصص و نظم دهنده وظایف نمایندگان باشند. 
منتخب مردم در دهمین دوره مجلس شورای اسلامی در ارتباط با نقش حزب ها در 
انتخابات تصریح کرد: کارکرد حزب ها در ایران در حاشیه قرار دارد و این امر مهم ترین 
ضعف محسوب می شود. با توجه به اینکه در مقوله دموکراسی، حزب و دموکراسی همزاد 
یکدیگر هستند باید این امر در ایران نیز صورت پذیرد. اموری همچون »حضور و غیاب، دید 
تخصصی، آموزش سیاسی، نظامی و حضور تخصصی نمایندگان« به وسیله حزب ها انجام 
می شود اما در ایران به دلیل نبود فعالیت گسترده حزب ها، ضعف های بسیاری همچون 
»هزینه های بالای انتخاباتی، نبود تعهد و توجه به پایبندی به برنامه ها و وظایف انتخاباتی 
نمایندگان« وجود دارد. وی نقش مجلس را با توجه به توصیه مقام معظم رهبری درباره 
همدلی با دولت چنین توصیف کرد: نظام سیاسی در ایران، نظام نیمه ریاستی است، بنابراین 
به طور طبیعی مجلس و دولت دارای توان های متقابلی هستند که این توان دو نهاد یاد 
شده را به همکاری با یکدیگر هدایت می کند. حتی در صورت بروز اختلاف نظر، مجلس 
دهم با توجه به ترکیب آن باید به همدلی با دولت بپردازد. ترکیب مجلس شامل چندین 
جریان است و به همین دلیل انتقاد و حمایت از دولت باید به صورت سازنده صورت بگیرد 
و نباید تخریبی باشد زیرا اینگونه مانع پیشبرد امور کشور می شود، اثبات و تایید دولت نیز 
نباید به گونه ای باشد که مجلس را در اختیار دولت قرار دهد. اینگونه ارتباط سازنده ای می 
تواند میان دولت و مجلس شکل بگیرد. فلاحت پیشه با اشاره به عملکرد مجلس در زمینه 
اجرای اقتصاد مقاومتی توضیح داد: مجلس شورای اسلامی بایستی گام های سازنده تری 
را در مسیر وظیفه نظارتی خود درباره اجرای قانون برنامه توسعه کشور بردارد. این نهاد باید 
وظیفه نظارتی را برپایه فصل نهم قانون برنامه پنجم توسعه انجام دهد و نقش تسهیل کننده 
قانون ها را ایفا کند. به عنوان نمونه تسهیلات در حوزه بانکی و سرمایه گذاری خارجی را 
فراهم سازد و به پاسداری و صیانت از سرمایه و سرمایه گذاری در کشور بپردازد، مجلس 
دهم بایستی تلاش کند تا در راستای اقتصاد مقاومتی، برای این موضوع طرح و برنامه ای 
مدون ایجاد کند. منتخب مردم در دهمین دوره مجلس شورای اسلامی در پایان تعامل 
میان دولت و مجلس دهم را در آینده بسیار سازنده عنوان کرد و بیان داشت: این دو نهاد 
مهم با تعامل بهتر می توانند وارد فضای تازه ای شوند و از بروز اختلاف ها جلوگیری کنند و 
امید است تا مجلس شورای اسلامی به وظیفه خود در حوزه نظارتی به بهترین صورت عمل 
کند و در سال »اقتصاد مقاومتی؛ اقدام و عمل«، به صورت عملی به طرف تسهیل یا ساده 

سازی قانون ها حرکت کند.

حشمت الله فلاحت پیشه تاکید کرد؛

تعامل دولت و مجلس، گامی موثر در جهت تحکیم وحدت ملی

نکتــه

خبـــر

یکی از جنجالی ترین موضوعات در شروع هر مجلسی 
انتخابات هیات رئیسه آن است. این روزها هم بازار اظهارنظرها 
درباره هیات رئیسه مجلس دهم داغ است. در این موضوعات 
آنها می تواند زمینه  برنامه ریزی  رویکرد هر دو جناح و 
پیروزی انتخابات سال آینده ریاست جمهوری را فراهم کند؛ 

انتخاباتی که از هم اکنون رقابت هایش آغاز شده است. 
مجموعه شورای عالی اصلاح طلبان به کار خود ادامه 
خواهد داد چرا که این مجموعه سال آینده برنامه ریزی برای 
انتخابات ریاست جمهوری و شورای شهر را در پیش دارد. 
علاوه بر آن شورای اصلاح طلبان استان و شهرستان ها 
بازخوردهای لازم و انتظارات جامعه را به نمایندگان ارائه می 
دهد. امیدواریم فضای کشور در حوزه سیاست داخلی بازتر 
شود و ما بتوانیم مجموعه شورای عالی اصلاح طلبان را در 

سراسر کشور به یک حزب فراگیر و سراسری تبدیل کنیم. 
اصلاح طلبان علاوه بر مسائل اقتصادی بر فصل سوم 
قانون اساسی )اصول مربوط به حقوق ملت( تاکید دارند 
که در مجلس قبل عمدتا فراموش شده بود. حقوق اقوام و 
مذاهب، آزادی مطبوعات، حقوق زنان، آزادی احزاب و تشکل 
ها، آزادی اجتماعات و راهپیمایی ها، نظارت بر قوه قضاییه و 
مجریه از مواردی است که اصلاح طلبان در فراکسیون امید 

بر آن تاکید می ورزند. 
مطالب فوق بخشی از اظهارات مرتضی الویری در گفت و 

گوی تفصیلی زیر با ایرناست:

به عنوان یکی از اعضای شورای سیاست گذاری اصلاح 
طلبان، تحلیل شما از نتیجه انتخابات مجلس دهم چیست؟ 
آیا شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان فکر می کرد بتواند 

چنین نتیجه ای را کسب کند؟
اجازه بدهید قبل از ارائه تحلیل ام، به جمله ای از آیت الله هاشمی 
رفسنجانی اشاره کنم. این جمله چند ماه قبل از انتخابات، یعنی 
حدود شهریور ماه در یکی از دیدارهای ما با ایشان بیان شد. در آن 
زمان ما به شدت نگران رد صلاحیت ها، تبلیغات یک سویه رسانه 
ملی، بسته شدن روزنامه ها، شکل گیری فضای بسته انتخاباتی و 
نهایتا شکل گیری مجلسی مشابه و یا بدتر از مجلس نهم بودیم. آیت 
الله هاشمی در پاسخ به اظهار نگرانی ما گفتند: »مردم در انتخابات 
اسفند ماه به گونه ای رفتار خواهند کرد که دنیا را شگفت زده می 
کنند.« همگان دیدند که پیش بینی آیت الله هاشمی درباره نتیجه 
انتخابات اسفند ماه و نقش آفرینی مردم کاملا درست بود. واقعیت این 
است که ما در آن زمان پیش بینی یک چنین رفتاری را در انتخابات 
اسفند از سوی جامعه نداشتیم. فعالان سیاسی به خوبی می دانند که 
با توجه به اخباری که در رابطه با رد صلاحیت های گسترده به ما 
می رسید پیش بینی چنین نتیجه ای سخت بود. در آن روزها من 
یکی از وزرای دولت یازدهم را ملاقات کردم. آن وزیر هم نسبت به 
نتیجه انتخابات نا امید بود. آن وزیر با توجه به اطلاعاتی که داشت 
مدعی بود که برنامه ای برای بستن دست روحانی در جریان انتخابات 
و تلاش گسترده ای برای حذف حامیان در جریان است. آن چنان که 
آن وزیر بازگو می کرد برنامه این بود که قرار است مجلسی تشکیل 
شود که رویکرد تندتری نسبت به دولت یازدهم اتخاذ کند. در آستانه 
انتخابات همگان به صورت عینی دیدند که نگرانی ها کاملا درست 
بود. چند ماه بعد، شورای نگهبان دست به رد صلاحیت گسترده 
نیروهای سیاسی زد که تا امروز در تاریخ انقلاب اسلامی مشابه آن 
را سراغ نداشتیم. هر چند در نهایت اتفاقی که افتاد؛ برخلاف انتظار 

مخالفان دولت بود.
رای مردم همگان را شگفت زده کرد. می توانم ادعا کنم آنچه در 
این دوره از انتخابات دیدیم تلاش رقیب، با تمام توان برای تشکیل 
مجلسی باب میل خود بود. مخالفان دولت هر آنچه داشتند به صحنه 

آوردند تا مجلسی تشکیل شود که مقابل دولت یازدهم بایستد. 

اینکه ادعا می کنید مخالفان دولت و رقیبان اصلاح طلبان 
هر آنچه داشتند به صحنه آوردند. به چه معناست؟ آیا سندی 

و مدرکی در زمینه وجود دارد؟
اینکه تمام توان و تلاش مخالفان دولت در انتخابات دهمین دوره 
مجلس به میدان آمده بود تا مجلس را در اختیار بگیرد و از آن راه 
دولت رابا مشکل مواجه کند، تنها یک ادعا نیست شواهد و قراین 
نشان می دهد که ماه ها قبل تلاش های گسترده ای برای تاثیر 
گذاری بر نتیجه انتخابات در جریان بود. صدا و سیما از ماه ها قبل 
از انتخابات، برنامه های متنوعی بر علیه اصلاح طلبان و همچنین 
ناکارآمد جلوه دادن دولت به اجرا گذاشت. رد صلاحیت های گسترده 
اکثر چهره های اصلاح طلب و نزدیک به دولت و حتی اعتدال گرا 
یکی دیگر از این تلاش ها بود. موضوع دیگر فضای تبلیغاتی عجیب 
و غریبی بود که در سطح شهر و رسانه ها به وجود آمد. آنقدر حجم 
تبلیغات اصول گرایان در سطح شهر زیاد بود که واکنش شهروندان 
را به همراه داشت. از سوی دیگر صدا و سیما با برنامه های مختلفی 
که از چند ماه قبل تدارک دیده بود و این برنامه ریزی ها در آستانه 
انتخابات به اوج خود رسید شب پیش از انتخابات صحنه هایی از 
مجلس ششم را به تصویر کشید که هدف آن نا امید کردن مردم از 
حضور در انتخابات و رای به اصلاح طلبان بود؛ اما علی رغم تبلیغات 
منفی تریبون های رسمی مانند صداو سیما و برخی از تریبون های 
نماز جمعه، مردم در انتخابات هفتم اسفند حامیان دولت و اصلاح 

طلبان را برگزیدند.

رد صلاحیت ها برای اصلاح طلبان قابل پیش بینی بود. 
آیا ادعا درست است که برخی معتقدند اصلاح طلبان می 
خواستند با مظلوم نمایی از میزان تبلیغات کم کنند تا مورد 

توجه مردم قرار گیرند؟
نه؛ اصلاح طلبان هیچ برنامه تبلیغاتی برای مظلوم نمایی نداشتند. 
واقعیت تلخ انتخابات در دوره اخیر این بود که رقیب منابع میلیاردی 
را برای تبلیغات در سطح شهر داشت وما از آن بی بهره بودیم. اینکه 
من می گویم با تمام توان برای کسب کرسی های مجلس آمدند تنها 

یک ادعا نیست، هر ناظر بی طرفی به مبالغ هنگفت هزینه های طرف 
مقابل نگاه کند می بیند که آنها چگونه برای انتخابات مهیا شده بودند.

آقای حداد عادل خلاف نظر شما را دارند. معتقدند برخی 
کاندیداها هزینه های هنگفتی کرده اند؛ چنین ادعایی در 
مقابل ادعای شماست. کسی از جریان اصلاح طلبان حاضر 

نشد پولی خرج کند؟
ادعای ایشان را درست نمی دانم واقعیت و شواهد موجود چیز 
دیگری را نشان می دهد. من در ستاد تهران اصلاح طلبان مسئولیت 
داشتم. الزام ما این بود که حتی الامکان صرفه جویی داشته باشیم و 
بسیاری از هزینه های اضافی را کنار بگذاریم. من فراموش نمی کنم 
امکانات تبلیغاتی ما آنقدر محدود بود که اعتبار لازم برای چاپ تراکت 
را نداشتیم. ستادهایی را به ما پیشنهاد می کردند به دلیل اینکه هزینه 
داشت ما توان آن را نداشتیم که این ستادها را در اختیار بگیریم. 
دلیل اصلی ناتوانی ما این بود که بعد از رد صلاحیت ها؛ کسانی که 
می خواستند کمک کنند پا پس کشیدند. برخی از افرادی که قول 
داده بودند کمک کنند وقتی به وضعیت موجود نگاه می کردند که 
تنها چهار چهره شناخته شده در لیست است عملا حاضر نمی شدند 
که هزینه کنند. به معنای بهتر با توجه به وضعیت پیش آمده برای 
لیست های انتخاباتی در تهران و شهرستان دیگر کسی حاضر نمی 
شد هزینه کند و افرادی که قول هایی داده بودند چون خودشان یا 
کاندیدای مورد نظرشان حضور نداشتند از لیست حمایت نکردند. من 
فراموش نمی کنم یکی از افرادی که قرار بود ستاد خوبی را در حوالی 
میدان ولیعصر دراختیار ما قرار دهد به محض رد صلاحیت ها در 
همان روز با ما تماس گرفت و اعلام کرد آن محل را خودش احتیاج 
دارد و عذرخواهی کرد. از سوی دیگر برخی افراد نگرانی اتفاقات سال 
88 را در ذهن خودشان داشتند؛ یکی از آنها می گفت ممکن است 
بازداشت ها پس از انتخابات شروع شود؛ بدین ترتیب ما در مضیقه 
مالی قرار گرفتیم. ما تنها ابزار استفاده ای که برای تبلیغات در اختیار 

داشتیم، شبکه های مجازی و پیام رئیس دولت اصلاحات بود.

اصلاح طلبان از روی اجبار و نبود کاندیدا مجبور شدند 
افراد نزدیک به رهروان را در لیست خود قرار دهند یا این 

امر توافق قبلی بود؟
وضعیت ما در شهرستان ها خیلی خراب تر از تهران بود. این 
یک واقعیت است که باید اعتراف کنم در بسیاری شهرستان ها دیگر 
گزینه ای نداشتیم که در لیست امید قرار دهیم. به واقع می توان 
گفت، شرایط رقابت برابر و عادلانه در بسیاری از شهرستان ها برای 
نیرووهای اصلاح طلب اصلا وجود نداشت؛ اما در تهران قدرت مانور 
ما از این جهت بیشتر بود که در یک شهر چند میلیونی چند اصلاح 
طلب توانستند به صورت ناشناخته احراز صلاحیت شوند. ائتلاف ما با 
اصول گرایان معتدل وهمفکران آقای لاریجانی دو علت داشت. علت 
اول؛ ما در برخی حوزه ها هیچ کاندیدای نداشتیم که بتواند در عرصه 
رقابت حاضر شود بنابراین مجبور بودیم از نیروهای میانه رو، معتدل و 
حامیان دولت استفاده کنیم. در مورد تهران قضیه کمی متفاوت بود 
ما چهره هایی را داشتیم که این ها در گذشته نشان داده بودند که 
اگر چه در اردوگاه اصلاح طلبان نیستند اما شجاعت و شهامت بیان 
حق را دارند و از سوی دیگر افرادی هم بودند که دولت را در گذرگاه 
های سخت حمایت کردند. به عنوان مثال فردی مانند علی مطهری 
چهره ای بود که رفتار سیاسی اش در دو مجلس قبل برای ما کاملا 
هویدا بود. طرح سوال از احمدی نژاد و واکنش شجاعانه ایشان نسبت 
مساله حصر و ممنوع التصویری رئیس دولت اصلاحات به ما انگیزه 

داد تا مطهری را در لیست امید قرار دهیم.

و  نعمتی  بهروز  جلالی،  کاظم  شدن  اضافه  مورد  در 
کاندیداهای نزدیک به اعتدال و توسعه در شهرستان ها 
برخی افراد نقدهایی دارند. چرا کسانی را که اصلاح طلب 

محسوب نمی شدند در لیست قرار دادید؟
قرار شد عنوان ائتلاف را اصلاح طلبان و حامیان دولت بگذاریم 
تا مخاطبین بیشتری را داشته باشیم. با این نگرش خود به خود 
می بایستی در لیست ما علاوه بر اصلاح طلبان چهره های دیگری 
باشند که در مقاطع مختلف دولت را در برنامه هایش مثلا برجام 

کمک کرده اند.

آقایان  ریاست  بحث  پابرجاست؟  امیدهنوز  ائتلاف  آیا 
عارف یا لاریجانی؛ موجب نشده است در این ائتلاف فاصله 

ایجاد شود؟
اتفاقی که در هفتم اسفند 94 رخ داد و در اردیبهشت ماه امسال 
تکمیل شد انتظارات ما را افزایش داد. اگر به نظرات فعالان سیاسی 

اصلاح طلب پیش از انتخابات دقت کنید متوجه خواهید شد در زمان 
رد صلاحیت های گسترده، تنها چشم انداز مورد تصور ما تشکیل 
مجلسی بدون حضور تندروها بود. به معنای بهتر تشکیل مجلسی 
بدون حضور تندروها برای ما یک ایده آل محسوب می شد؛ اما آنچه 
که اتفاق افتاد غیر منتظره بود؛ بخش اعظمی از پیروزی 7 اسفند 
محصول و نتیجه عملکرد بد جناح رقیب بود. لذا ما در شرایطی قرار 
گرفتیم که ریاست آقای لاریجانی برای ما مطلوب ترین گزینه بود و 
حتی فکر می کردیم به سختی به آن برسیم ولی رای مردم ما را در 
جایگاه مطلوب تر و ویژه ای قرار داد. می توان گفت امروز این بحث 
مطرح است که با توجه به تغییر شرایط و اعمال نظر مردم آیا باز هم 
لاریجانی بهترین گزینه برای ریاست مجلس است؟! رای مردم ما را 
در جایگاهی قرار داده است که اکنون باید از ریاست مطلوب تری 
سخن بگوییم و به عبارت دیگر بین دو خوب خوب تر را انتخاب 
کنیم. اینجاست که فراکسیون امید کار خودش را شروع کرده است 
و با جدیت مطالبات مورد خواست جامعه را پیگیری می کند. اگرچه 
فراکسیون امید و اصلاح طلبان اکثریت مطلق را ندارند ولی با توجه 
به حضور تقریبا هفتاد نماینده مستقل که غالبا به سمت حمایت از 
اصلاح طلبان ودولت گرایش دارند؛ این امیدواری را داریم که بتوانیم 

ریاست مجلس را در اختیار بگیریم.

می توانید بگویید عملکرد بد جناح رقیب در انتخابات و 
تبلیغات چه بود؟

عملکرد نادرست جناح رقیب را می توان از چند منظر بررسی 
کرد. تلاش برای حذف اصلاح طلبان، بهره گیری برخی مخالفان 
اطلاح طلبان از تبلیغات غیر اخلاقی و ناجوانمردانه علیه لیست امید 
از جمله اینهاست. تهمت هایی مانند لیست مورد حمایت بی بی 
سی و سوء استفاده از امکانات و ابزارهای عمومی مانند صدا و سیما 
در نهایت موجب شد مردم از اصول گرایان خشمگین شوند. ما در 
شعارها و تهیه لیست امید سعی کردیم آنچه مردم می خواهند در 
اختیار آنها قرار دهیم. ترکیب لیست امید جامع بود و از حامیان 
دولت یعنی اصلاح طلبان و نیروهای اعتدال گرا تشکیل شده بود اما 
لیست در اصول گرایان افراد تندرو که سابقه تندروی در مجلس نهم 

را داشتند را در بر داشت.

به  نزدیک  نیروهای  گرفتن  قرار  که  معتقدند  برخی 
لاریجانی در لیست اصلاح طلبان اشتباه بوده است. چه آنکه 
برخی نمایندگان که در لیست امید جای داشته اند نظری 

برخلاف اکثریت اعضای این فراکسیون را دارند؟
من وجود نظرات مختلف را در میان منتخبان حاضر در لیست 
امید رد نمی کنم. برخی از این افراد به خصوص در شهرستان ها به 
دلیل شرایط خاص و ملاحظاتی که داشتند شعارهایی را برای جلب 
اقبال عمومی مطرح کردند اما پس از کسب رای لازم؛ به گونه ای 
دیگر رفتار می کنند. باید بدانیم تعداد این نمایندگان بسیار اندک 
است و طبق اطلاعاتی که من دارم اکثریت قاطع منتخبان لیست 
امید و تعدادی از افراد مستقل و میانه رو به فراکسیون امید پیوسته 

اند و در جلسات شرکت می کنند.

اصلاح  و  گرایان  اصول  یعنی  مجلس؛  طرف  دو  هر 
طلبان معتقدند بیش از 150 منتخب را جذب کرده اند. 
چقدر  امید  فراکسیون  اعضای  تعداد  از  شما  تخمین 

است؟
121 نفر از افراد حاضر در لیست امید وارد مجلس شده اند، 
منتهی این 121 نفر افرادی بوده اند که ما آنها را در لیست خود 
قرار داده بودیم؛ بنابراین باید از این لیست تعدادی از منتخبین 
حذف شوند چون براساس رویکرد ائتلافی در لیست قرار گرفته اند 
و وابستگی تشکیلاتی به اصلاح طلبان ندارند. باید دانست بخشی از 
منتخبان بنابر توافق میان گروه های سیاسی به لیست امید اضافه 
شدند و حتی میثاق نامه ای هم امضاء نکرده اند که ما از آنها انتظاری 
داشته باشیم. البته باید دانست که تعداد این نوع منتخبان بسیار کم 
است؛ اما در مقابل بخشی از نمایندگان مستقل و حتی اصول گرا در 
خواست داده اند که به فراکسیون امید بپیوندند و حتی در جلسات 
اولیه هم حضور دارند؛ بنابراین من تصور می کنم فراکسیون امید 

بزرگترین فراکسیون در مجلس دهم باشد.

چه کسانی در لیست امید میثاق نامه را امضا کرده اند و 
چه کسانی امضا نکرده اند؟

آقایان لاریجانی، کاظم جلالی و بهروز نعمتی از منتخبانی هستند 
که میثاق نامه را امضاء نکردند؛ اما همان طور که می دانید قرار گرفتن 
آقای لاریجانی در ترکیب لیست امید زمینه رای آوری ایشان را در قم 

بالا برد. همانطور که همگان می دانند آقای لاریجانی یک اصول گرای 
شناخته شده است اما ما ایشان را در لیست قرار دادیم و از ایشان 
حمایت کردیم چون حضور ایشان در مجلس و رویکردهای ایشان را 
مناسب و مفید برای منافع ملی می دیدیم. کاظم جلالی و تعدادی 
دیگر همین وضعیت را دارد ما انتظار نداریم این منتخبان مانند بقیه 
در لیست امید رفتار کنند. به تعبیری بهتر این افراد میهمان لیست 
ما بودند، میثاق نامه ای میان ما و ایشان امضا نشده و انتظاری از آنان 

برای حضور در فراکسیون وجود ندارد.

به غیر از فراکسیون اصول گرایان و فراکسیون امید آیا 
شاهد تشکیل فراکسیون دیگری خواهیم بود؟

پیش بینی در مورد تعداد فراکسیون ها قبل از تشکیل مجلس 
بسیار سخت است؛ اما احتمال می رود اصول گرایان تندرو مانند 
کریمی قدوسی، نوروزی، نقوی حسینی و... راهشان را از اصول گرایان 
معتدل جدا کنند چرا که چارچوب فکری علی لاریجانی و معتدلین 
با این منتخبین متفاوت است. اگرچه تعداد هواداران این طیف چیزی 
حدود 20 تا 30 نفر است اما با توجه به نوع نگاه شان، ممکن است 

فراکسیون کوچکی را در آینده تشکیل دهند.

آیا طیف لاریجانی سعی خواهد کرد فراکسیون رهروان 
را در مجلس دهم احیاء کند؟ پیش بینی شما از رفتار طیف 

سیاسی نزدیک به رهروان چیست؟
به احتمال زیاد آقای لاریجانی و همفکرانشان سعی می کنند 
فراکسیونی شبیه به همان رهروان ولایت در مجلس دهم تشکیل 
دهند؛ هر چند ممکن است با نام جدیدی پا به عرصه بگذارند. با توجه 
به ترکیب مجلس، طیف لاریجانی تلاش می کند نمایندگان مستقل 

را به خود جلب کند.

در  لاریجانی  و طیف  طلبان  اصلاح  فراکسیون  تفاوت 
مجلس بیشتر در چه رویکردهای خلاصه می شود؟

اصلاح طلبان علاوه بر مسائل اقتصادی بر فصل سوم قانون اساسی 
)اصول مربوط به حقوق ملت( تاکید دارند که در مجلس قبل عمدتا 
فراموش شده بود. حقوق اقوام و مذاهب، آزادی مطبوعات، حقوق 
زنان، آزادی احزاب و تشکل ها، آزادی اجتماعات و راهپیمایی ها، 
نظارت بر قوه قضاییه و مجریه از مواردی است که اصلاح طلبان در 
فراکسیون امید بر آن تاکید می ورزند؛ اما به نظر می آید فراکسیون 
رهروان همان مشی گذشته را ادامه خواهند داد؛ یعنی حل مسائل 
اقتصادی و نظارت بر قوه مجریه برایشان مهم است اما کمتر راجع 
به نظارت بر قوه قضائیه و اصول فصل سوم قانون اساسی حساسیت 

خواهند داشت. 

برخی از فعالان سیاسی معتقدند اکثریت منتخبان مجلس 
دهم بی تجربه اند و مجلس دهم نسبت به مجالس گذشته بی 

تجربه است. این ادعا را قبول دارید؟
این واقعیت را باید بپذیریم که مجلس دهم از چهره ها شاخص 
اصلاح طلب و اصول گرا تا حد زیادی تهی است. اصلاح طلب های 
شاخص را شورای نگهبان حذف کرد و اصول گراهای شاخص را 
مردم. به معنای بهتر می توان گفت چون چهره های شناخته شده 
اصلاح طلب غالبا توسط شورای نگهبان رد صلاحیت شدند، اصلاح 
طلبان با ترکیب جدیدی کمتر شناخته شده ای وارد مجلس شدند. 
از سوی دیگر باید در نظر داشت که غالب چهره های شاخص اصول 
گرایان نتوانستند اعتماد رای دهندگان را جلب کنند بنابراین ما در 
مجلس دهم چهره های برجسته اصول گرا را کمتر می بینیم؛ اما ذکر 
یک نکته در این خصوص ضروری است که ناشناخته بودن چهره 
های مجلس دهم به معنای ضعیف بودن یا کم توان بودن منتخبان 
نیست. لذا من تصور می کنم چرخش نخبگان در مجلس دهم اتفاق 
افتاده است. ما اکنون با چهره های با استعداد، پرتحرک و خوش فکر 
رو به رو هستیم که تا کنون چنین فرصتی برای آنها فراهم نیامده 
بود؛ اما اکنون در مجلس دهم، فرصت فعالیت و درخشیدن برای آنها 

فراهم آمده است. 

آیا شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان نمی خواهد 
به منتخبان مجلس دهم و فراکسیون امید کمک فکری 

دهد؟
بله؛ شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان به محض پایان یافتن 
انتخابات کارگروه هایی برای کمک و همفکری به نمایندگان اصلاح 
طلب تشکیل داده است. اکنون این کارگروه ها فعال هستند و به 
نمایندگان کمک فکری می دهند. قبل از انتخابات مجلس دهم 
مجموعه ای تحت عنوان برجا »برنامه جامع اصلاح طلبان« در اختیار 
نامزدها قرار گرفت. در این مجموعه برنامه اصلاح طلبان در حوزه 
های اقتصادی، سیاست داخلی و خارجی، فرهنگی، اجتماعی، محیط 
زیست و غیره در قالب حدود 180 عنوان بیان شده بود؛ بنابراین 
کاندیداهای لیست امید چشم اندازها و برنامه های اصلاح طلبان را 
می دانستند. از سوی دیگر مجموعه شورای عالی اصلاح طلبان به کار 
خود ادامه خواهد داد چرا که این مجموعه سال آینده برنامه ریزی 
برای انتخابات ریاست جمهوری و شورای شهر را در پیش دارد. علاوه 
بر آن شورای اصلاح طلبان استان و شهرستان ها بازخوردهای لازم و 
انتظارات جامعه را به نمایندگان ارائه می دهد. امیدواریم فضای کشور 
در حوزه سیاست داخلی بازتر شود و ما بتوانیم مجموعه شورای عالی 
اصلاح طلبان را در سراسر کشور به یک حزب فراگیر و سراسری 

تبدیل کنیم.

انجام شده  برای تشکیل حزب فراگیر  اقدامی هم  آیا 
است؟

از آنجا که احزاب در کشور همیشه سرکوب شده اند و جایگاه 
بایسته خود را نداشته اند اصلاح طلبان ضرورت تشکیل احزاب فراگیر 
را لازم می دانند. امیدواریم مجلس آینده؛ فضای خوبی را برای فعالیت 
سیاسی در کشور فراهم کند. در این صورت شورای های سیاست 
گذاری اصلاح طلبان در درون حزب مورد نظر حل خواهد شد و 

ساختاری منظم و چارچوبی مشخص پیدا خواهد کرد.

عضو شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان:

مجلس دهم فضای خوبی برای فعالیت سیاسی ایجاد می کند

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های  فاقد سند رسمی 

اداره ثبت اسنادواملاک جعفریه
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد واملاک ثبت جعفریه تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 

به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند:
کلاسه   95/2/11  -139560330005000242 شماره  رای   -1
کدملی  به  قندعلی  فرزند  امید  همائی  سهیلا  خانم   1394114430005000073
0059631503 نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب کارگاه بمساحت 4188 
مترمربع در قسمتی از پلاک 136/2 اصلی )3/2 مکرر سابق( بخش جعفرآباد موسوم به 

اراضی شکوهیه خریداری از مالک رسمی
کلاسه   95/2/11  -139560330005000241 شماره  رای   -  2
1394114430005000074 آقای یوسف حسنی اعتصام فرزند علی جان به کدملی 
5719071180 نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب کارگاه بمساحت 4188 
مترمربع در قسمتی از پلاک 136/2 اصلی )3/2 مکرر سابق( بخش جعفرآباد موسوم به 

اراضی شکوهیه خریداری از مالک رسمی
کلاسه   95/2/11  -139560330005000246 شماره  رای   -  3
کدملی  به  اسداله  فرزند  کوهستانی  یوسف  آقای   1394114430005000076
0384485529 نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب کارگاه بمساحت 3000 
مترمربع در قسمتی از پلاک 136/2 اصلی )3/2 مکرر سابق( بخش جعفرآباد موسوم به 

اراضی شکوهیه خریداری از مالک رسمی
کلاسه   95/2/11  -139560330005000245 شماره  رای   -  4
کدملی  به  اسداله  فرزند  کوهستانی  مجید  آقای   1394114430005000075
0381580271 نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب کارگاه بمساحت 3000 
مترمربع در قسمتی از پلاک 136/2 اصلی )3/2 مکرر سابق( بخش جعفرآباد موسوم به 

اراضی شکوهیه خریداری از مالک رسمی
کلاسه   95/2/11  -139560330005000243 شماره  رای   -  5
کدملی  به  اسداله  فرزند  کوهستانی  یوسف  آقای   1394114430005000079
0384485529 نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب کارگاه بمساحت 3000 
مترمربع در قسمتی از پلاک 136/2 اصلی بخش )3/2 مکرر سابق( جعفرآباد موسوم به 

اراضی شکوهیه خریداری از مالک رسمی
کلاسه   95/2/11  -139560330005000244 شماره  رای   -  6
کدملی  به  اسداله  فرزند  کوهستانی  مجید  آقای   1394114430005000078
0381580271 نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب کارگاه بمساحت 3000 
مترمربع در قسمتی از پلاک 136/2 اصلی )3/2 مکرر سابق( بخش جعفرآباد موسوم به 

اراضی شکوهیه خریداری از مالک رسمی
کلاسه   95/2/11  -139560330005000240 شماره  رای   -  7
1394114430001001616 خانم فروغ السادات حائری فرزند سیدحسین به کدملی 
0050609467 نسبت به ششدانگ یکباب کارگاه بمساحت 3537/50 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 136/2 اصلی )3/2 مکرر سابق( بخش جعفرآباد موسوم به اراضی شکوهیه 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   95/2/11  -139560330005000238 شماره  رای   -  8
کدملی  به  سیدمصطفی  فرزند  حائری  سیدامیرناصر   1394114430001001617
0386478856 نسبت به ششدانگ یکباب کارگاه بمساحت 3537/50 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 136/2 اصلی )3/2 مکرر سابق( بخش جعفرآباد موسوم به اراضی شکوهیه 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   95/2/11  -139560330005000237 شماره  رای   -  9
کدملی  به  اسداله  فرزند  کوهستانی  یوسف  آقای   1394114430005000077
0384485529 نسبت به ششدانگ یکباب کارگاه بمساحت 2600 مترمربع در قسمتی از 
پلاک 136/2 اصلی )3/2 مکرر سابق( بخش جعفرآباد موسوم به اراضی شکوهیه خریداری 

از مالک رسمی
و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد مقرر سندالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی، مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی  تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت دو ماه 
از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول، اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 
نمایند، لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع ازمراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
 تاریخ انتشار اول : روز چهارشنبه مورخ 95/2/22                                                                                           
تاریخ انتشار دوم : روز شنبه مورخ 95/3/8

»برخورداری از حمایت مردمی در پایین« یا »قدرت چانه زنی در بالا«

عارف یا لاریجانی، امید یا محافظه کاری؟
بزرگ ترین چالش سیاست ورزان، دوگانه هایی است که به صورت دائم با آن مواجه 
می شوند و مجبورند که با حسابگری از میان آنها یکی را انتخاب کنند. انتخاب هایی که 
می تواند نه تنها هویت اصلی آنها را نشان دهد بلکه تأثیر مهمی بر سرنوشت آینده آنها 

داشته باشد.
در حال حاضر، انتخاب میان عارف و لاریجانی یکی از همین دوگانه هایی است که اثر 
مهمی بر حوادث یک سال آینده، به ویژه انتخابات 96، خواهد داشت. درحقیقت این دوگانه 
برخواسته از تقابل ریشه دارتر یعنی انتخاب میان »قدرت چانه زنی در بالا« یا »برخورداری از 
حمایت مردمی در پایین« است. نزدیک به سه دهه اخیر دولت های روی کار آمده با چنین 
دوگانه ای به وضوح مواجه بوده اند. دولت سازندگی از میان این دو تقابل )قدرت چانه زنی/ 
برخورداری از پایگاه اجتماعی(، شق چانه زنی در بالا را انتخاب کرد و توجه کمتری به پایگاه 
اجتماعی خود و نهادهای مدنی داشت. دولت اصلاحات اما به عنوان آنتی تز دولت پیش 
از خود، به دنبال حفظ پایگاه اجتماعی و تقویت نهادهای مدنی برآمد. درحالی که پاشنه 
آشیل دولت سازندگی عدم برخورداری از حمایت مردمی بود؛ گفته می شد نقطه ضعف 
دولت اصلاحات، عدم توانایی در چانه زنی در بالا بود. گذشته چراغ راه آینده شد و دولت 
روحانی به شکل سنتزی از دولت سازندگی و دولت اصلاحات درآمد. دولت تدبیر و امید 
با ایجاد ترکیب مناسبی از دوگانه مذکور توانست پیروزی در برجام را که یکی از مهم ترین 
دستاوردهای نظام سیاسی پس از انقلاب است، محقق کند. دولت روحانی هم از طریق 
قدرت چانه زنی در بالا توانست نظر مسئولان بلندپایه نظام را برای پیشبرد توافق برجام 

جلب کند و هم از حمایت مردمی در به سرانجام رساندن آن برخوردار بود. 
اما عبور از دوگانه »چانه زنی در بالا/ برخورداری از پایگاه اجتماعی در پایین« همیشه 
به راحتی امکان پذیر نیست و در بسیاری موارد سیاست مداران را ناچار می کند که از میان 
آن دو یکی را برگزینند. انتخاب عارف/لاریجانی یکی از چالش های امروز حامیان دولت 
است که عدم توجه به پیامدهای آن می تواند هزینه هایی را در آینده به همراه داشته 
باشد. دوگانه عارف/لاریجانی به نوعی دوگانه اصلاح طلبی/محافظه کاری است. زیرا انتخاب 
هریک از آن دو نشان می دهد حامیان لیست امید سرانجام به کدام سمت گام خواهند 
برداشت؛ محافظه کاری یا اصلاح طلبی. این انتخاب اگر در راستای انتخاب مردم نباشد پیام 
ناخوشایندی به رأی دهندگان خواهد داشت. رأی دهندگانی که به زودی حامیان دولت بار 
دیگر به اعتماد و رأی آنها نیاز دارند. حامیان انتخاب لاریجانی معتقدند که انتخاب او به عنوان 
رئیس مجلس، قدرت چانه زنی دولت را بالا می برد؛ و حامیان انتخاب عارف بر این باورند که 
حضور عارف در مسند ریاست مجلس، اعتماد مردم را به رأی دوباره به روحانی در یک سال 
آینده محفوظ و تقویت می کند. آیا حامیان دولت می توانند به گونه ای به توافق برسند که بار 
دیگر تعادل میان قدرت چانه زنی در بالا و برخورداری از پایگاه اجتماعی در پایین را حفظ 

کنند. انتخاب کدام یک از آن دو )عارف/لاریجانی( پاسخی به تعادل مذکور است؟ 

مصطفی کواکبیان: 

رئیس مجلس باید یک اصلاح طلب باشد 
نماینده منتخب مردم تهران در مجلس دهم با بیان اینکه نکته اساسی در پیام مردم در 
انتخابات اخیر مجلس شورای اسلامی بحث تغییر بود گفت: در هیات رییسه مجلس هم 

باید تغییر ایجاد شود و رئیس مجلس یک اصلاح طلب باشد. 
به گزارش ایرنا، مصطفی کواکبیان عصر پنجشنبه در دومین مجمع عمومی شاخه 
جوانان حزب اراده ملت بر لزوم تغییر در هیات رییسه مجلس دهم اشاره کرد و اظهار 
داشت: البته سخت است آنهایی که 8 سال بالا بوده اند، یک مرتبه پایین بیایند. باید به آنها 

حق داد که همه تلاش ها را انجام دهند که این اتفاق نیفتد. 
وی افزود: ما دنبال این تغییر هستیم. من اولین نفری بودم که گفتم آقای دکتر عارف 
باید کاندید ریاست مجلس شود و گفتم حتی اگر عارف کاندیدای ریاست مجلس نشود، 
خودم کاندیدا می شوم چراکه معتقدم رییس مجلس باید یک اصلاح طلب باشد و این بار 

یک اصلاح طلب بالا برود و تلاشمان هم این است.
وی گفت: حقیقتا 12 سال اصولگرایان در مجلس جا خوش کردند الان زمان آن رسیده 
است که یک مقدار نفس تازه کنند و یک مقدار استراحت کنند شاید اصلاح طلبان شعاری 
که برای مردم تحت عنوان خانه تکانی جدی، پوست اندازی جدی، تحول و تغییر جدی 
دادند بتوانند کاری کنند. من معتقدم گردش نخبگان هم اقتضا می کند که به دنبال بحث 

تغییر باشیم. 
منتخب مردم تهران در مجلس دهم ادامه داد: من به کسانی که می گویند؛ برای 
جلوگیری از به هم ریختگی مملکت، لاریجانی باید رییس شود، می گویم مگر به من و 
عارف می آید که مملکت را به هم بریزیم؟ عارفی که عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
و عضو شورای فرهنگی با حکم رهبری است می تواند ممکلت را به هم بریزد؟وی گفت: 
البته اینها را می گویند که صندلی هایشان حفظ شود. دبیرکل حزب مردم سالاری گفت: 
در کنار رسیدگی به مشکلات اقتصادی، معیشت و معضل بیکاری، تغییر قانون انتخابات و 

مطبوعات را به عنوان مهم ترین برنامه های مجلس آینده می دانم.



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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به كودكانتان نماز بیاموزید
 و هر گاه بالغ شدند، آنها را براى ]ترك[ 

آن، مؤاخذه كنید
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آخرین مهلت ارائه الکترونیکی اظهارنامه 
 WWW.TAX.gov.ir مالیاتی از طریق سامانه
حداکثر تا پایان خردادماه سال جاری است. 

صاحبان محترم مشاغل

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قم

اطلاعیه مهم  مالیاتی

معاون امور عمرانی استانداری قم گفت: طی روزهای 
13، 14 و 15 خردادماه 26 رام قطار برای تردد زائران ایام 
ارتحال بنیانگذاری جمهوری اسلامی پیش بینی شده که 

شش رام بیشتر از ظرفیت روزهای عادی است.
محسن بهشتی در جلسه کمیته حمل و نقل و ترافیک 
ستاد تسهیلات زائران و خدمات سفر قم از آمادگی این 
به مرقد مطهر  برای میزبانی کاروان های عازم  استان 
حضرت امام خمینی )ره( در ایام ارتحال بنیانگذار کبیر 
انقلاب اسلامی در روزهای 14 و 15 خرداد خبر داد. وی 
با تقدیر از زحمات دستگاه های اجرایی و امدادی استان 
در خدمت رسانی به زائران و ارادتمندان حضرت مهدی 
)عج( در جشن های نیمه شعبان اظهار داشت: استان قم 
در ایام سالگرد ارتحال بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران 
حضرت امام خمینی نیز میزبان کاروانهای عازم به مرقد 
مطهر امام راحل )ره( خواهد بود. وی افزود: پارکینگ ها 
و پارکسوارهای شهر قم برای استقرار اتوبوس ها آماده 
به مرکز شهر  اتوبوس ها  از ورود  راهور  پلیس  و  شده 
جلوگیری خواهد کرد تا رفت و آمد زائران با سهولت و 
ترافیک کمتری انجام پذیرد. وی استقرار تیم های پلیس 
مواصلاتی  محورهای  در  امدادی  های  دستگاه  و  راه 
استان، نصب تابلوها و علائم رانندگی و پیام رسان برای 
ممنوعیت ورود خودروهای سنگین و اصلاح نقاط حادثه 
خیز در حوزه برون شهری و آماده سازی پارکینگ ها و 
پارکسوارها، ساماندهی و آماده سازی معابر منتهی به حرم 
مطهر و مسجد مقدس جمکران و غیره را از دیگر برنامه 
های این کمیته برای خدمت رسانی به زائران در این ایام 
برشمرد. معاون امور عمرانی استانداری قم بر استفاده از 
ظرفیت ناوگان حمل و نقل ریلی بویژه در ایام و مناسبت 
های خاص تاکید کرد و گفت: استفاده از ظرفیت خوب و 
ایمن ناوگان حمل و نقل ریلی هم باعث سهولت در تردد 
زائران، کاهش حجم ترافیک جاده ها و کاهش تصادف ها 

و کاهش سرمایه گذاری در تاسیس زیرساخت های حمل 
و نقل جاده ای و هم باعث اجرایی شدن سیاست های 
دولت در توسعه حمل و نقل ریلی خواهد شد. سرهنگ 
اردشیر جمشیدی راد رئیس پلیس راه استان قم نیز در 
این جلسه از ممنوعیت ورود خودروهای سنگین به استان 
در ایام سالگرد ارتحال امام راحل )ره( خبر داد و گفت: 
این ممنوعیت در محورهای سلفچگان، تهران، کاشان و 

گرمسار به مقصد قم اعمال خواهد شد.

آماده باش دستگاه های اجرایی قم برای خدمت 
رسانی به زائران مرقد امام راحل

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم نیز در این 
جلسه بر ضرورت آمادگی دستگاه های استان برای خدمات 
رسانی به زائران مراسم سالگرد حضرت امام )ره( تاکید 
کرد. یونس عالی پور با گرامیداشت یاد و خاطره بنیانگذار 
جمهوری اسلامی ایران، زنده نگه داشتن یاد امام و ترویج 
سیره و رفتار ایشان را مهم و ضروری خواند. وی با اشاره 
به برنامه ریزی های صورت گرفته برای بزرگداشت بیست 
و هفتمین سالگرد ارتحال ملکوتی حضرت امام خمینی 
)ره(، گفت: مجموعه فعالیت ها و اقدام های خوبی از سوی 
کمیته های مختلف ستاد تسهیلات زائران پیش بینی و 
تدارک دیده شده است. وی با بیان این که شهر مقدس 
قم همه ساله در یوم الله 14 و 15 خرداد، میزبان خیل 
عظیمی از کاروان های اعزامی به مرقد مطهر حضرت امام 
)ره( از استان های مختلف کشور است تصریح کرد: برای 
پذیرایی از این زائران و خدمات رسانی به آن ها، تمهیدات 
ویژه ای را در دستور کار قرار داده ایم. عالی پور به بحث 
نمایشگاه های فرهنگی اشاره و خاطرنشان کرد: نمایشگاه 
های متعدد فرهنگی در جوار بیت تاریخی حضرت امام 
)ره( و چندین نقطه از شهر برپا خواهد شد. وی همچنین 
با اشاره به اهمیت انجام فعالیت های فرهنگی برای زائران 

مراسم سالگرد ارتحال امام راحل، سبقه فرهنگی قم و 
وجود صدها موسسه فرهنگی فعال در این شهر را موجب 
بالا رفتن انتظارات از قم برای پرداختن به این مهم دانست 
و گفت: کمیته فرهنگی باید بیش از پیش در جهت تهیه 
مطالب و محتواهای فرهنگی متناسب با سیره و زندگانی 
حضرت امام )ره( برای زائران و کاروان های اعزامی به مرقد 

مطهر امام راحل برنامه ریزی داشته باشد.

اعزام 12 هزار قمی به مرقد امام خمینی)ره( 
این  در  نیز  ابیطالب)ع(   ابن  علی  امام  سپاه  معاون 
جلسه گفت: 300 کاروان از قم برای حضور در مراسم 
سوگواری امام راحل اعزام می شوند. احمد بیطرفان ضمن 
گرامیداشت شهدای فتح خرمشهر و شهدای 15 خرداد، 
 اظهار کرد: این شهدا با در طبق اخلاص گذاشتن جان خود 
برای دفاع از حریم ناموس این کشور به ما حیات بخشیدند 

و شجره طیبه ای را در این کشور کاشتند.
وی با اشاره به جان نثاری شهدای مدافع برای دفاع از 
حریم حرم اهل بیت)ع(  تصریح کرد: این شهدا نشان دادند 
که دفاع مرز نمی شناسد و برای دفاع از دین و حرمت حرم 
اهل بیت)ع( در خارج از مرزها به مقابله با دشمنان قسم 

خورده اسلام اقدام کردند.
به  اشاره  با  ابیطالب)ع(   ابن  علی  امام  سپاه  معاون 
مراسم سالگرد امام خمینی)ره( بیان کرد: در این راستا 
هماهنگی های لازم برای اعزام به مرقد بنیانگذار کبیر 
انقلاب صورت گرفته است و در این زمینه نیازمند اقدام 

جدی دستگاه های مسؤول هستیم.
امام  مرقد  به  نفر  هزار   12 اعزام  به  اشاره  با  وی 
خمینی)ره(  عنوان کرد: اعزام این حجم جمعیت به مرقد 
بنیانگذار کبیر انقلاب بسیار قابل توجه است که باید به 
صورت جدی به استفاده از این ظرفیت و ظرفیت حضور 

زائران در قم اندیشید.

معاون امور عمرانی استانداری قم: در ایام سالگرد ارتحال امام )ره(

پلیس از ورود اتوبوس به مرکز شهر قم جلوگیری می کند
رونوشت آگهی حصر وراثت

آقای سید محمد حسن روحانی فرزند سید رضا دارای شناسنامه شماره 1288 به شرح دادخواست به کلاسه 
950602  از این دادگاه درخواست صدور گواهی حصر وراثت را نموده و چنین توضیح داده است که شادروان اشرف 
صادقی به شناسنامه شماره 63991  در تاریخ 1395/2/19 در اقامتگاه دائمی خود را فوت نموده است و ورثه حین 
الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1 - سید محمد حسن روحانی فرزند رضا ش.ش 1288 نسبت با متوفی فرزند. 
2 - اعظم روحانی فرزند رضا ش.ش 1742 نسبت با متوفی فرزند. 3 - نجمی روحانی فرزند رضا ش.ش 96861 
نسبت با متوفی فرزند. 4 - سوسن روحانی فرزند رضا ش.ش 104045 نسبت با متوفی فرزند. 5 - زهرا روحانی فرزند 
رضا ش.ش 96860 نسبت با متوفی فرزند.  اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور در یک نوبت آگهی 
می گردد تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه ای از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک 

ماه به دادگاه تسلیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد. 
دهقان - رئیس شعبه 40 انحصار وراثت حوزه قضائی شهرستان قم

آگهی مزایده
های  کلاسه  به  مربوط  قم  دو  بخش  اصلی   2589/1/63 ثبتی  پلاک  ششدانگ  مزایده  آگهی 
های  کلاسه  های  پرونده  موجب  به   .9000403001100032 و   9000403001100033
9000403001100033 و 9000403001100032 )با شماره های بایگانی 9000032 و 9000033( له، 
موسسه قرض الحسنه مهر بسیجیان و علیه: علی بادامه وش مستند اسناد رهنی شماره های 256 و 821 تنظیمی 
دفترخانه اسناد رسمی شماره 81 قم، ششدانگ پلاک ثبتی 2589/1/63 اصلی به شماره ثبت 86688 در صفحه 
358 دفتر 499 واقع در بخش یک قم واقع در: قم، بلوار نواب، میدان شهرداری، 16 متری میلاد، مابین کوچه 15 
و 17 پلاک 95 از طریق مزایده به فروش می رسد. حدود و مشخصات مورد مزایده: شمالا: بطول 22/67 متر پی 
به پی پلاک 62 فرعی. شرقا: بطول 6 متر پی به پی پلاک 60 فرعی. جنوبا: بطول 23/5 متر پی به پی پلاک 64 
فرعی. غربا: بطول 6 متر پی به پی خیابان 16 متری. عرصه ملک مورد بازدید به مساحت 137/1 متر مربع می 
باشد. حقوق ارتفاقی: ندارد. بیمه: ندارد. ملک مورد بازدید ساختمانی است در پنج طبقه )زیرزمین، پیلوت، سه طبقه 
روی پیلوت( با اسکلت بتنی و سقف تیرچه و بلوک. طبقه زیرزمین به صورت یک واحد مسکونی شامل آشپزخانه، 
پذیرایی، یک اتاق خواب و سرویس بهداشتی و کاربری پیلوت پارکینگ که تا مرحله آستر گچ انجام شده است. 
طبقات اول تا سوم هر کدام به صورت یک واحد مسکونی مستقل شامل پذیرایی، آشپزخانه، دو اتاق خواب و سرویس 
بهداشتی است. پوشش کف واحدها سرامیک و بدنه ها تا یک متر سرامیک و بقیه سفید شده است. جنس کابینت 
آشپزخانه ام دی اف، پنجره ها از جنس آهنی شیشه خور، سیستم سرمایش کولرآبی و گرمایش پکیج و رادیاتور 
است. آسانسور ساختمان نصب نشده و ملک موصوف نمای سنگ تراورتن و امتیازات آب و برق و گاز، هر کدام چهار 
انشعاب جداگانه می باشد. لازم به ذکر است که انجام کلیه مراحل اداری در کلیه ادارات جهت تفکیک و اخذ پایانکار 
و سند مالکیت بر عهده برده مزایده می باشد. با توجه به مشخصات فوق الذکر از نظر کارشناس رسمی دادگستری 
قیمت عرصه و اعیان ملک به شرح ذیل ارزیابی می گردد: 1 - ارزش عرصه به متراژ 137/1 متر مربع از قرار هر متر 
مربع 20/000/000 ریال جمعا 2/742/000/000 ریال. 2 - ارزش اعیان زیرزمین و پیلوت به متراژ 210 متر مربع از 
قرار هر متر مربع 6/000/000 ریال جمعا 1/260/000/000 ریال. 3 - ارزش اعیان طبقات به متراژ 330 متر مربع 
در همکف از قرار هر متر مربع 6/500/000 ریال جمعا 2/145/000/000 ریال. 5 - ارزش حیاط سازی، سرپله و 
انشعابات ملک مذکور جمعا 150/000/000 ریال. ملک مذکور جمعا به ارزش 6/297/000/000 ریال معادل شش 

میلیارد و دویست و نود و هفت میلیون ریال ارزیابی و اعلام می گردد.
 مزایده ملک مذکور از ساعت 9 الی 12 روز سه شنبه مورخ 1395/4/29 در اجرای ثبت قم واقع در خیابان 
ساحلی انجام می شود مزایده از مبلغ پایه 6/297/000/000 ریال )شش میلیارد و دویست و نود و هفت میلیون 
ریال( شروع و به بالاترین قیمت فروخته می شود حق الحراج و نیمعشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده 
مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز وغیره تا تاریخ حراج 
اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. خریداران می بایست مبلغ پایه 
را به عنوان سپرده شرکت در مزایده به حساب این اداره واریز نمایند و در صورت توافق بر واریزغیر نقدی بر اساس 
توافق اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از 
تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده و مازاد طبق مقررات وصوول خواهد شد. 
واحد اجرای احکام اداره ثبت اسناد و املاک قم

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
خواهان: آقای حجت شیخ قمی به وکالت از آقای محمد رضا رستمی

خوانده: میثم احمدی خواسته: مطالبه وجه
در تاریخ 1394/7/27 خواهان محمد رضا رستمی دادخواستی به طرفیت خوانده میثم احمدی به شرح خواسته 
مطالبه وجه به شعبه 9 تقدیم که به شماره 940212 ثبت و برای روز 1395/5/3 ساعت 17/30 وقت رسیدگی 
تعیین گردیده است. و با توجه به مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان و موافقت دادگاه مستندا 
به ماده 73 قانون آئین دادرسی مدنی مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد خوانده مذکور 
می تواند از تاریخ نشر آگهی جهت اعلام آدرس و دریافت نسخه ثانی دادخواست و ضمائم به دفتر دادگاه مراجعه و 
یا در وثت مقرر فوق جهت رسیدگی در این شعبه حضور بهم رساند بدیهی است در صورت عدم حضور دادگاه غیابا 

رسیدگی و اتخاذ تصمیم خواهد نمود.
دفتر شعبه 9 حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان قم

استاندار قم گفت: حق مردم است تا 
با  رابطه  در  و  کنند  سئوال  مسئولان  از 

عملکردهایشان توضیح بخواهند.
سید مهدی صادقی در نشست صمیمی 
با مسئولان و برخی از اعضای هیئت خادم 
الرضا )ع( که شامگاه پنجشنبه در سالن 
امام جواد )ع( استانداری برگزار شد، اظهار 
داشت: یکی از مکان هایی که انسان را پاک 
نگه می دارد همین هیئت ها و پایگاه های 
بنیه های  تقویت  و موجب  است  مذهبی 

اخلاقی نیز می شود.
 وی با بیان اینکه در این زمانه گفتمان 
کار بسیار آسان و عمل کردن، کار سختی 
و  برنامه ها  در  بخواهیم  اگر  گفت:  است، 
را که  باید روشی  باشیم  اهدافمان موفق 

اسلام توصیه کرده در پیش بگیریم.
استاندار قم خطاب به اعضای هیئت 
خادم الرضا )ع( با اشاره به اینکه در این 
مسیری که قدم نهاده اید شیاطینی وجود 
دارند، افزود: قدم گذاشتن در این عرصه 
کار خطرناکی است و اگر مطابق دستورات 
خدا حرکت نکنید دچار لغرش خواهید شد 
لذا برای جلوگیری از لغزش و انحراف باید 

روشی اعتدالی داشته باشید.
وی با بیان اینکه عقل ما چیزی جز 
اعتدال را توصیه نمی کند، گفت: تندروی 
در هر سمت و سویی که باشد به نظر من 
مردود است و به سرانجام نخواهد رسید لذا 
روش اعتدال را در پیش بگیرید؛ خوشبختانه 
در مجموعه هیئت خادم الرضا )ع( حرکاتی 
که ناشی از هیجانات درونی، فردی و جمعی 

باشد دیده نشده و این ارزشمند است.
مقام  عنوان  به  اینکه  بیان  با  صادقی 
در  صادقانه  می خواهیم  استان  در  ارشد 

خدمتتان باشیم، تصریح کرد: این ادعا را 
عنوان  به  آنچه  هر  توانسته ایم  که  داریم 
ظرفیت موجود چه بالقوه و چه بالفعل درون 
مجموعه استان است را در همه زمینه ها و 
به نفع همه استفاده کنیم و با انتفاع عمومی 
و نگاه ملی حرکت کنیم. وی با اشاره به 
اوضاع کشور، گفت: هر آنچه که بوده در 
طبق اخلاص برای انجام نیازهای مردم و 
جامعه را به کار بردیم گرچه اشتباهاتی نیز 
وجود داشته است که در این راستا پذیرای 
تکمیل،  لازمه  چراکه  هستیم  انتقادها 
درستی و کاهش اشتباه انتقادهایی است 
که گفته می شود. استاندار قم تصریح کرد: 
از نشست ها و تجمع های مردم در حوزه های 
مختلف استقبال می کنیم و محدودیتی نیز 
ایجاد نکردیم چرا که حق مردم است تا از 
مسئولان سئوال و راجع عملکردهایشان 
توضیح بخواهند و مسئولان نیز باید پاسخ 
بدهند.  وی در بخش دیگری از سخنان 
خود با بیان اینکه در این شرایط رکود امری 
طبیعی است و آن هم رکودی که از گذشته 
بر ما تحمیل شده، کفت: دولت تلاش ها و 
اقدامات خوبی انجام داده و از آنجایی که 
هزینه پروژه های نیمه تمام و عمرانی به 
سادگی قابل تأمین نیست لذا دولت ماده 
27 را در شورای عالی اداره کشور تصویب 
نمود. صادقی ادامه داد: در کنار این گونه 
مسائل با موضوعات فرهنگی و اجتماعی 
نیز  حاشیه نشینی  و  اعتیاد  چون طلاق، 
مواجه بودیم. استاندار قم در بخشی دیگر 
از سخنان خود به جشن های نیمه شعبان 
این  تا  شد  تلاش  افزود:  و  کرد  اشاره 
جشن ها با کمترین مشکلات برگزار شود و 

خوشبختانه این اتفاق رخ داد.

وی منوریل قم را از پروژه هایی عنوان 
کرد که 5 سال بلاتکلیف بود و ابراز داشت: 
انجام  تصمیم گیری  آن  مورد  در  بالاخره 
گرفت؛ همچنین قطار سریع السیر قم، تهران 
و اصفهان را به طور جدی دنبال می کنیم که 

پیمانکار چینی کار خود را آغاز کرده است.
صادقی با بیان اینکه ردیف بودجه های 
دولتی مشخص است، گفت: از طریق ردیف 
بودجه های دولتی نمی توان به ساختارهای 
غیر دولتی پرداخت کرد و تنها می توان در 
چهارچوب و روش های دیگری کمک هایی 
شود. وی در پایان افزود: تشکل های مذهبی 
باید نگاهشان را از کمک های دولتی بردارند 
و اگر می خواهند پایدار و ماندگار باشند باید 

بر مردم اتکا کنند.
نماز به دغدغه عمومی تبدیل شود

 استاندار قم همچنین در گردهمایی 
فرهنگی  شورای  دبیران  و  رؤسا 
استانداری های سراسر کشور که در تالار 
معصومیه برگزار شد،گفت: اقامه نماز باید به 
یک دغدغه عمومی تبدیل شود و همه در 

برپایی آن مشارکت داشته باشند.
سید مهدی صادقی اظهار کرد: استان 
قم با وجود اینکه از نظر مساحت بسیار 
کلانشهر  عنوان  به  ولی  است  کوچک 
محسوب می شود و مسائل و چالش های 
بسیاری را دارد. وی با اشاره به اهمیت و 
جایگاه استان قم بیان کرد: رقمی بیش از 
20 میلیون نفر زائر در طول سال به استان 
قم سفر می کنند و این ظرفیت خوبی است 
که باید از آن بهره برد ولی به دلیل ضعف در 
زیرساخت ها نمی توانیم پذیرایی شایسته ای 

از زائران داشته باشیم.
استاندار قم ظرفیت های گردشگری و 

زیارتی قم را مورد توجه قرار داد و عنوان 
کرد: قم، ام القرای جهان اسلام و تشیع نام 
گرفته است و حضور مراجع و علمای بزرگ 
استان  این  اهمیت  به  کنون  تا  دیرباز  از 
افزوده است. وی با اشاره به سکونت اتباع 
از 100 کشور جهان در قم گفت:  بیش 
دینی  علوم  مرکز  المصطفی یک  جامعة 
است که در آن 18 هزار دانشجو مشغول 
تحصیل هستند و همچنین از 35 کشور 
جهان نیز در مدارس علمیه به تحصیل 
اهتمام دارند که موجب شده با تنوع ملیت ها 
در این استان مواجه باشیم. صادقی برخی 
مشکلات استان قم را مورد توجه قرار داد 
و عنوان کرد: در این استان، اصالت بومی 
تا حدودی از بین رفته است به گونه ای که 
می توان درصد بومیان را به نسبت مهمانان 
در این استان، درصدی حدود 60 به 40 
اجتماعی خاصی  ذکر کرد که مشکلات 
را ایجاد کرده است. استاندار قم همچنین 
به حساسیت های استان قم اشاره و بیان 
کرد: این استان هر هفته میزبان مسؤولان 
کشوری است که در این راستا می توان به 
حضور موثر ریاست جمهور در هفته گذشته 
برای دیدار با مراجع اشاره کرد. وی با اشاره 
به نام گذاری سال جاری توسط رهبر معظم 
انقلاب به نام اقدام و عمل گفت: ما معتقدیم 
که عملیاتی کردن این شعار وظیفه همگانی 
است و اجرای آن به صورت جدی در دستور 
کار قرار گرفته است. صادقی گسترش و 
ترویج نماز را یکی از مسائل مهم دانست و 
عنوان کرد: توجه به نماز باید به عنوان یک 
دغدغه همگانی شود به گونه ای که همه 
مردم نسبت به آن حساس شوند و در به پا 

داشتن آن مشارکت جدی داشته باشند.

استاندار قم:

سئوال از عملکرد مسئولان حق مردم است

اخبـــار
آیت الله جوادی آملی:

باید انقلاب را حفظ کنیم
آیت الله عبدالله جوادی آملی از مراجع تقلید با اشاره به رسالت علما در 
شرایط کنونی گفت: دریافت و نشر حقایق از وظایف علمای دین است که باید 

برای تحقق آن تلاش کنند.
 وی روز پنجشنبه دردیدار برخی ازنخبگان حوزوی افزود: جمع میان لطف، 
مهر و غضب حضرت حق از مباحثی است که علمای دین و مبلغان باید به آن 
توجه داشته و با سخنان خود توازن و تعادل را در این مباحث در جامعه ایجاد 
کنند. وی با اشاره به درپیش بودن ماه مبارک رمضان، با بیان اینکه دعوت به 
مهمانی از برکات ماه مبارک رمضان است، گفت: حج سرزمین ضیافت است و 
حاجیان نیز جزء ضیوف الرحمان هستند و علما باید در این ماه جوان و پیر، 
مطابق با آیات و روایات هدایت نمایند. وی خاطرنشان کرد: ماه رمضان مهمانی 

متقابل هم دارد و ما می توانیم با قلب شکسته میزبان حضرت حق باشیم.
آیت الله جوادی آملی با بیان اینکه نسوختن هنر نیست؛ بلکه رسیدن به 
عند ملیک مقتدر هنر است، گفت: علمای دین، نائبان اهل بیت )ع( در ابلاغ 
دین هستند و باید همانند امیر بیان، سخن را در جایی بگویند که فضا مهیاست؛ 
چراکه گاهی بیان برخی از سخنان، جا ندارد. وی ادامه داد: باید تمام مباحث 
دینی همچون لطف و غضب خدای متعال، با هم بیان شوند؛ چراکه بیان لطف به 
تنهایی برای برخی از اشخاص غرور و بیان غضب به تنهایی برای برخی از انسان 
ها ناامیدی را به همراه خواهد داشت. آیت الله جوادی آملی در بخش دیگری 
از سخنان خود بیان داشت: باید انقلاب را حفظ کنیم، معیار انقلاب در فرهنگ 
اسلامی حضرت علی )ع( و فرزندان ایشان می باشند و باید حول محور این 
بزرگان گرد بیاییم. وی اظهار داشت: این کشور همه چیز دارد و کم و کاستی 

نداریم تا بخواهیم از دیگران بگیریم.

آیت الله وحید خراسانی:

مسئولان موظف به احیای شعائرالله 
در تمامی استان ها هستند

 یکی از مراجع تقلید شیعیان با بیان اینکه ایام فاطمیه جزو شعائرالله است، 
اظهار داشت: مسئولان موظف به احیای شعائرالله در تمامی استان های کشور 

هستند .
روسا و دبیران شورای فرهنگی استانداری های سراسر کشور پیش از ظهر 
پنج شنبه با آیت الله حسین وحید خراسانی دیدار کردند. این استاد برجسته 
حوزه در این دیدار طی سخنانی به بیان آیات و احادیث در رابطه با رعایت 
شئون مذهبی در جامعه اسلامی پرداخت. آیت الله وحید خراسانی، ایام فاطمیه 
را جزو شعائرالله دانست و با تأکید بر برگزاری باشکوه مراسم مذهبی در تمامی 
استان های کشور، افزود: مسئولان جمهوری اسلامی موظف به احیای شعائر الله 
هستند. روسا و دبیران شورای فرهنگی استانداری ها سپس با حضور در دفتر 
آیت الله العظمی نوری همدانی نماز ظهر و عصر را به امامت ایشان اقامه کردند.

مدیرعامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم مطهر:

شورای بافت فرسوده در استان قم 
تشکیل می شود

مدیرعامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم حضرت 
معصومه )س( گفت:  شورای بافت فرسوده استان قم متشکل از شهرداری قم، 
اداره کل اوقاف و امور خیریه، میراث فرهنگی و برخی از دستگاههای دولتی استان 

تشکیل می شود.
علیرضا خاکی، با بیان اینکه سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم 
حضرت معصومه )س( سال گذشته برای تدوین برنامه کلی بافت فرسوده تجهیز 
و راه اندازی شده است، اظهار کرد:  شناسایی فرصت ها و ویژگی های بافت فرسوده 
و رویکرد بهسازی برای رفع مشکلات این حوزه در دستور کار قرار گرفته است.

وی استفاده از ظرفیت حضور 20 میلیون زائر را راهکاری برای رفع مشکل 
بافت فرسوده دانست و تصریح کرد: طرح تفصیلی شهر قم برای رفع مشکلات 

بافت فرسوده برنامه ریزی مناسبی کرده است.
مدیرعامل سازمان بهسازی، نوسازی و زیباسازی اطراف حرم حضرت 
معصومه )س( شهرداری قم با تاکید بر اینکه شناسایی فرصت های رفع مشکل 
بافت فرسوده با هماهنگی نهادهای دولتی درحال انجام است، عنوان کرد: 
ساماندهی میدان شهید مطهری، محدوده حرم مطهر حضرت معصومه )س(، 

میدان آستانه و شیخان از پروژه های زیربنایی و مداخله ای این سازمان است.
وی خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه رفع مشکل بافت فرسوده نیازمند 
مدیریت اجتماعی، حضور دستگاه های مختلف دولتی و مشارکت های مردمی 
است، شورای بافت فرسوده استان قم متشکل از شهرداری قم، اداره کل اوقاف و 
امور خیریه، میراث فرهنگی و برخی از نهادهای دیگر تشکیل می شود. خاکی با 
اشاره به اینکه مطالعات لازم در حوزه بافت فرسوده در حال انجام است،  مطرح 
کرد: برای پیشبرد اهداف سازمان نوسازی، بهسازی و زیباسازی حرم حضرت 
معصومه )س( به احیای بافت به صورت مستقیم کم تر توجه می شود زیرا هدف 

اصلی پروژه ها مداخله در حوزه بازگشایی معابر و رفع مشکلات ترافیکی است.

معاون استاندار قم:

باید در احیای بافت های فرسوده 
نگاه مردم مد نظر قرار گیرد

معاون استاندار قم گفت: باید دستگاه های مختلف ارتباط خود را با دفاتر 
تسهیل گری تقویت کرده و محوریت امور در این دفاتر پیگیری شود و اطلاعات 

لازم نیز در این دفاتر وجود داشته باشد.
محسن بهشتی در حاشیه بازدید از دفتر تسهیل گری در منطقه باغ پنبه قم 
که جمعی از مدیران شهرداری و مسئولین استان حضور داشتند با اشاره به اینکه 
باید در احیای بافت های فرسوده نگاه مردم مد نظر قرار گیرد، اظهار کرد: دفاتر 

تسهیل گیری باید به محور انجام فعالیت ها در محل ها تبدیل شوند.
وی ضرورت توجه به مسائل اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی در دفاتر 
تسهیل گری را مورد تاکید قرار داد و گفت: باید در بهسازی و نوسازی محلات 

نیازهای کوتاه مدت و بلند مدت مردم در نظر گرفته شود.
معاون امور عمرانی استاندار قم خاطرنشان کرد: باید دستگاه های مختلف 
ارتباط خود را با دفاتر تسهیل گری تقویت کرده و محوریت امور در این دفاتر 

پیگیری شود و اطلاعات لازم نیز در این دفاتر وجود داشته باشد.
وی با اشاره به وضعیت کنونی خانه تاریخی لاجوردی تصریح کرد: مرمت و 
بازسازی این خانه تاریخی که در حال حاضر دفتر تسهیل گری در آن واقع شده 

است ضروری بوده و باید در این خصوص نیز وارد عمل شد.

سلیمانی خبر داد:

شتاب فعالیت های عمرانی شهرداری 
منطقه هشت قم

شهردار منطقه هشت قم گفت: شهرداری این منطقه با انجام عملیات های فنی 
و عمرانی متعدد در سال گذشته توانسته کارنامه درخشانی از خود به جا بگذارد.

سید عبدالله سلیمانی با اشاره به اقدامات شهرداری منطقه هشت در سال 
گذشته اظهار کرد: در بخش فنی و عمرانی و امور زیر بنایی پروژه هایی اجراء شد 
که پیاده روسازی سطح منطقه به مساحت 2 هزار متر مربع، احداث ساختمان 
نواحی خدمات شهری به مساحت 200 متر مربع با اعتباری بیش از 2 میلیارد 
ریال از آن جمله است. وی همچنین عملیات روکش آسفالت شوارع سایت بنیاد 
شهید، کمیته امداد و مسکن مهر را از دیگر اقداماتی ذکر کرد که در سال گذشته 
انجام شد و افزود: مساحت این پروژه ها حدود 50 هزار متر مربع بود که با اعتبار 
بیش از 11 میلیارد ریال این پروژه اجرا شد. شهردار منطقه هشت قم گفت:  
جدول گذاری و احداث نهر در 2 هزار متر طول، احداث آلاچیق در بوستان غدیر 
با اعتبار بیش از 1.5 میلیارد ریال، تعمیر 10 چشمه سرویس بهداشتی در سطح 
منطقه با اعتبار 500 میلیون ریال، احداث پیست دوچرخه سواری در بوستان 
غدیر که فاز یك آن انجام شد و فاز دوم آن در سال جاری به بهره برداری می رسد، 

از دیگر پروژه هایی است که سال گذشته انجام شد.
سلیمانی دیگر پروژه هایی که سال گذشته صورت گرفت را احداث میدان 
شهرداری، جدول گذاری بوستان غدیر به طول هزار و 600 متر، احداث پیست 
دوچرخه سواری پردیسان به طول 650 متر در بلوار امام صادق،  احداث پنج 
زمین  ورزشی، فرش کف بوستان غدیر به مساحت 2 هزار و 400 متر مربع 
و جدول گذاری به طول پنج کیلومتر،  جدول گذاری سنگی در بلوار امام 

علی )ع( ، ساخت و نصب پل فلزی به اعتبار بیش از 3 میلیارد ریال ذکر کرد.
وی احداث میدان علوم، بوستان نسیم و بوستان محله چهار مسکن مهر و 
احداث بوستان 22 بهمن را از دیگر اقدامات شهرداری منطقه هشت در سال 
گذشته دانست و گفت: بخشی از این دو بوستان عملیات ساخت آن به پایان 
رسیده و امسال ادامه این پروژه ها در دستور کار قرار دارد که تا پایان سال به بهره 

برداری خواهد رسید.

رئیس ستاد اقامه نماز کشور با بیان اینکه 
در اسلام تعطیلی معنا ندارد، گفت: لازم است 
مراکز علمی و آموزشی کشور در تعطیلات 
تابستان باز باشند تا محققان بتوانند از امکانات 

موجود در آن ها استفاده کنند.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام و المسلمین 
محسن قرائتی روز پنجشنبه درگردهمایی 
رئیسان و دبیران شورای اقامه نماز استانداریهای 
کشور درقم با اشاره به اهمیت آموزش مهارت 
ها در مراکز آموزشی اظهار داشت: اگر جوانان 
ما مهارت داشته باشند پیدا کردن کار برای 
آن ها آسان تر خواهد شد و این موضوع به 
بالارفتن آمار ازدواج در کشور کمک می کند. 
فضای  از  دشمنان  امروز  اینکه  بیان  با  وی 

مجازی برای گمراه کردن جوانان استفاده می کنند ادامه داد: 
مبلغان و کارشناسان فرهنگی باید با اخلاص در این زمینه 
وارد شده و با راه اندازی سایت های اسلامی همچون سایت 
خنده حلال مانع از گسترش فساد درفضای مجازی شوند. 

قرائتی با اشاره به اینکه اگر هر فردی درجامعه کارهای 
خود را با اخلاص انجام دهد در وضعیت کشور تحول اساسی 
نظام جمهوری اسلامی مدیون  ایجاد خواهد شد گفت: 
اخلاص امام خمینی )ره(، رهبر معظم انقلاب و مجاهدان 
ایثارگر است.  وی دربخش دیگری از سخنان خود در آستانه 
ماه مبارک رمضان، ویژگی های معنوی این ماه را بیان کرد و 
افزود: فرصت عبادت و برگزاری جلسه های مذهبی از جمله 
قرائت و تفسیر قرآن کریم در ماه مبارک رمضان بیش از سایر 

روزهای سال فراهم می شود. 
قرائتی با اشاره به اینکه مسئولان کشور باید زمینه های 

بهره مند شدن مردم را از برکت های این ماه فراهم کنند 
گفت: می توان در نحوه انجام کارهای رسمی و غیر رسمی 
تغییراتی را اعمال کرد تا امکان روزه داری افراد راحت تر شود. 
وی با بیان اینکه انجام بسیاری از کارها از جمله نانوایی در 
روزهای ماه مبارک رمضان دشوار است افزود: تغییر در ساعت 
کاری و انجام کارهای سنگین در شب به جای روز اقدام های 

خوبی برای روزه داری آسان تر می باشد. 
وی با اشاره به لزوم انجام فعالیت های فرهنگی ادامه داد: 
بودجه های فرهنگی کشور باید به سمت تبیین حقایق قرآن 
و معارف اهل بیت )ع( هدایت شود و برای رسیدن به این 
هدف لازم است مبلغان دینی نسبت به مهارت روز آشنا 
شوند. رئیس ستاد اقامه نماز گفت: امامان جمعه و افرادی که 
رسانه های مختلف را در اختیار دارند باید به جای پرداختن 
به مسائل حاشیه ای و سیاسی صرف مردم را نسبت به ارزش 

های اسلامی و رعایت عفاف و حجاب آگاه کنند. 

وی با اشاره به اینکه مسجدهای ما باید 
زیباترین مکان های شهر باشند افزود: مسجد 
خانه خداوند و محل برگزاری برنامه های دینی 
و فرهنگی است بنابراین لازم است مسئولان 
را  اهتمام لازم  به حضور در مسجد  نسبت 
با بیان اینکه حضور در  داشته باشند.  وی 
مسجد انسان را پرورش می دهد ادامه داد: 
بیشتر جوانان ما که در دوران دفاع مقدس در 
جبهه های نبرد حضور پیدا کردند و به شهادت 

رسیدند، با مسجد انس داشتند. 
قرائتی گفت: استفاده از طلبه های جوان 
و مبتکر برای پیش نماز شدن و همچنین به 
کارگیری افراد خوش رو و معتقد به مبانی 
دینی برای اداره مسجد ها می تواند راهکاری 

برای حضور سایر جوانان در این مکان مقدس باشد. 
وی با اشاره به اهمیت استفاده از فرصت ماه مبارک 
رمضان برای انجام فعالیت های جمعی در حوزه دین افزود: 
برگزاری برنامه های هدفمند همچون جلسه های مذهبی یا 
مسابقه های کتاب خوانی پس از افطار باعث استقبال بیشتر 

افراد جامعه از فعالیت فرهنگی می شود. 
وی با بیان اینکه امام خمینی )ره( با ایجاد تحول توانست 
جامعه را به سمت معنویت هدایت کند ادامه داد: برای 
حرکت به سمت فعالیت های فرهنگی نیازمند تحول هستیم 

و ماه مبارک رمضان برای این کار بهترین فرصت است. 
رئیس ستاد اقامه نماز گفت: باید بستر های ازدواج جوانان 
در کشور فراهم شود و به همین منظور لازم است مسئولان 
استان ها مکان مناسبی را برای برگزاری مراسم جشن ازدواج 

در اختیار جوانان نیازمند قرار دهند.

حجت الاسلام قرائتی:

مراکز علمی و آموزشی در تعطیلات تابستان باید باز باشند

نامحــرمانه
 تشکیل سالانه 200 هزار پرونده زمین خواری 

گفته می شود: معاون قضایی دادستان کل کشور با بیان اینکه سالانه 200 هزار پرونده مربوط 
به زمین خواری در کشور تشکیل می شود، گفت: برخی با زور و فشار اراضی کشاورزی مرغوب را وارد 
حریم بافت روستا کرده اند. محمدجواد حشمتی در یازدهمین هم اندیشی نمایندگان ادارات، سازمان ها و 
شرکت های تابعه وزارت راه و شهرسازی در شورای حفظ حقوق بیت المال در اراضی و منابع طبیعی با بیان 
اینکه نظارت دستگاه های نظارتی در جلوگیری از وقوع تخلفات مربوط به زمین خواری ناکارآمد است گفت: 
سالانه 200 هزار پرونده مربوط به زمین خواری در کشور تشکیل می شود. وی با اشاره به اینکه بیشترین 
تخلفات مربوط به تصرفات اراضی ملی و تغییر کاربری ها از سوی بنگاه های معاملات املاک انجام می شود 
افزود: چرا نظارتی بر بنگاه های معاملات املاک نیست و ما هر روز شاهد رشد قارچ گونه بنگاه های معاملات 
املاکی هستیم که نه اطلاعات حقوق و قانونی دارند و نه از مسائل فنی ساخت و ساز سر در می آورند. او 
با اشاره به وقوع بسیاری از تخلفات مرتبط با زمین خواری از سوی مسئولان دولتی در سطوح میانی ادامه 
داد: در یک مورد سه هزار هکتار از اراضی دولتی را در یک شهر با فشار نماینده مردم آن شهر در مجلس 
و مسئولان محلی به یک فرد برای اجرای طرحی اختصاص می دهند اما بعد متوجه می شوند اصلًا چنین 

طرحی وجود نداشته است.

شهاب حسینی خطرناک تر از قاسم سلیمانی است! 
گفته می شود: روزنامه سعودی مکه در مقاله ای مدعی شد شهاب حسینی، بازیگر سینما و تلویزیون 
ایران از قاسم سلیمانی، فرمانده سپاه قدس ایران نیز خطرناکتر است. به گزارش باشگاه خبرنگاران، این 
روزنامه سعودی با برشمردن خدماتی که ایرانیان به تمدن و فرهنگ عربی و اسلامی کرده اند، مدعی شد 
باید میان رژیم ایران و مردم این کشور تفاوت قائل شد. این روزنامه در ادامه ادعاهای خود نوشت: با وجود 
برتری عربستان در سطح سیاسی، در سطح فرهنگی و رسانه ای همچنان در سطحی پایین قرار داریم. با 
وجود پخش برنامه همسایه از شبکه الاخباریه که بوسیله محمد سلمی، »کارشناس مسائل سیاسی اجرا 
می شود، ایران جهان را با صنعت حرفه ای سینمایی خود درنوردیده است؛ همچنانکه پیشتر نیز درباره 
فیلم« ملک سلیمان »سخن گفته بودم. ملک سلیمان فیلمی بود که لابی صهیونیست را نگران کرد. 
نویسنده این روزنامه با اذعان به پیشرفت های ایران در عرصه سینمایی می نویسد: ایرانی ها همچنان 
برتری خود را در عرصه سینمایی با فیلم هایی مانند« حضرت موسی )ع(»و فیلم محمد رسول الله )ص( 
به نمایش گذاشتند و به تازگی نیز ستاره ایرانی« شهاب حسینی جایزه بهترین بازیگر را در جشنواره 2016 
کن بدست آورد. نویسنده این روزنامه در ادامه نوشت:  این در حالی است که ما در جهان تنها کشوری 

هستیم که در آن نمایش سینمایی وجود ندارد.

تضمینی نیست رئیس مجلس از میان ما دو نفر باشد
 گفته می شود: محمدرضا عارف درباره این که آیا امکان دارد برای جلوگیری از تنش از ریاست 
مجلس منصرف شود؟ تاکید کرد: هر کسی که برای ریاست انتخاب شود، تنشی ایجاد نخواهد شد. اینها 
پیش داوری هایی است که بر اساس تحلیل های سطحی ارائه می شود. مبنای ما همکاری و رفاقت است و 
می پذیریم که حرف آخر را مجلس می زند و با هم کار خواهیم کرد. هیچ تضمینی هم نیست که رئیس 
مجلس این دو نفری که مطرح هستند، باشند. ممکن است شخص دیگری خودش را مطرح کند و مجلس 
به او رأی دهد. در نهایت حرف آخر را مجلس خواهد زد. ما حتی در لیست تهران هم این کار را کردیم 
و برخی افراد را در لیستمان قرار دادیم که مطمئن بودیم رأیشان با ما نخواهد بود. چون ائتلافی فراتر از 
ائتلاف اصلاح طلبان را در نظر گرفتیم و راهبرد اصلاح طلبی در دهه چهارم انقلاب را این می دانیم که به 
نظرم در دو انتخابات اخیر 92 و 94 موفق شدیم. وی با اشاره به کنار کشیدن خود از انتخابات ریاست 
جمهوری سال 92 تصریح کرد: گاهی رفتاردرست در ماندن است و گاهی در کنار کشیدن که انسان باید 
در زمان مناسب تشخیص صحیح و درست در این زمینه داشته باشد. به همان دلیلی که در 92 آن اتفاق 

افتاد، امروز هم می گوییم که در ادامه همان مسیر و همان راه محکم باید جلو بیاییم.

مسلمان شدن یک زن کامرونی در قشم
گفته می شود:  اینام کیسو بانوی 26 ساله مسیحی اهل کشور کامرون در سفر به جزیره قشم و با 
جاری کردن خطبه عقدش با یک مسلمان توسط امام جمعه این شهرستان، به دین اسلام و مذهب تشیع 
مشرف شد و نام خود را به فاطمه کیسو تغییر داد. فاطمه کیسو شامگاه چهارشنبه پس از جاری شدن 
خطبه عقدش در دفتر امام جمعه شهرستان قشم، در گفت و گو با خبرنگاران اظهار کرد: 15 اردیبهشت 
امسال با هدف تماشای ظرفیت های گردشگری قشم به این جزیره سفر کردم و با جوان 28 ساله ایرانی 
آشنا شدم که در نهایت، این آشنایی منجر به ازدواجمان شدوی با بیان اینکه در دانشگاه های دبی تدریس 
می کند، افزود: سفر به جزیره زیبای قشم، آشنایی با کسی که اینک همسرم است و تشرف به دین اسلام 
و مذهب تشیع، برای من به یک خاطره چند وجهی تبدیل شده است. وی ادامه داد: پیش از این مسیحی 
بودم و اطلاعات خوبی نسبت به یگانگی خدا داشتم و امروز با قبول دین اسلام و مذهب تشیع، حال و 

هوای تازه ای را به عنوان یک تازه مسلمان احساس می کنم. 

 پول میلیاردی ایران همچنان در دست فیفا
گفته می شود:  فیفا همچنان بدهی های سنگینی به فدراسیون فوتبال ایران دارد. هنوز تحریم های 
بانکی به صورت کامل رفع نشده است و فدراسیون فوتبال هم برای گرفتن پول هایش از فیفا با مشکلاتی 
روبروست. هر چند اینفانتینو به مسئولان ایرانی قول داد مشکلات را حل کند ولی هنوز ایران راهی برای 
گرفتن طلب های سنگینش از فدراسیون جهانی پیدا نکرده است. فیفا دو میلیون و 100 هزار دلار به 
فدراسیون فوتبال بدهکار است و 400 هزار دلار هم از پول داوران را پرداخت نکرده است. تاج اخیرا در نامه 
ای از اینفانتینو خواسته تا این پول را به حساب سفارتخانه ایران در سوئیس واریز کنند تا مطابق گذشته به 
دست فدراسیون برسد اما تا به حال این اتفاق رخ نداده است. در واقع فیفا هم مثل ایران هراس دارد این 

پول در مسیر پرداخت به فدراسیون، توسط آمریکایی ها بلوکه شود.

دستگیری 35 دختر و پسر در پارتی شبانه در قزوین
گفته می شود:  دادستان عمومی و انقلاب قزوین گفت: 35 دختر و پسر نیمه عریان در پارتی شبانه 
در باغی در اطراف قزوین، دستگیر شدند. حجت الاسلام و المسلمین صادقی نیارکی اظهار کرد: بیش از 
30 نفر از دختران و پسران که بدون داشتن هیچ گونه رابطه ای به بهانه شرکت در جشن فارغ التحصیلی 

در حال رقص و پایکوبی بودند، دستگیر و مجازات شدند.

 لاریجانی »لی لی به لالای« اصلاح طلبان گذاشت 
 گفته می شود: غلامرضا مصباحی مقدم نماینده مجلس نهم گفت: اصلاح طلبان اهل معامله با رقبا 
نیستند. آن ها اگر بتوانند ریاست را از آقای لاریجانی بگیرند حتما این کار را می کنند و این طور نیست که 
مماشات آقای لاریجانی با آن ها باعث شده باشد ایشان را انتخاب کنند. به همین خاطر است که من می 
گویم این همه انعطاف از سوی آقای لاریجانی جا نداشت و اصطلاحاً »لی لی به لالای« آن ها گذاشتن را 

مناسب نمی دانم.


